RE CHARLES "CHUCKIE™ O°'ERIEN (COE):
CCE APPEARED ON THE CES PROGRAM "6¢ MINUTES™ ON NOVEMSER
75 1S7€. HE waS INTERVIEWED BY MORLFEY SAFER, WHO INDICATED
CCE REMAINS A PRIME TARGET CF THE FBI INVESTIGATION. DURING
TFEZ PROGRAN, CCE CALLED DETRCiT SA JAMES C. ESPCSITO, THE
AFFIANT ON A SEARCH VARRANT FOR JOSEPH GIACALONE'S CAR, A
LIaR, COCB CHALLENGED SAFER TO SET UP A LIE DETECTOR TEST FOR
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SA ESPOSITO RELATIVE TO STATEMENfS MADE IN THE AFFIDAVIT AND
IF DONE CCE INDICATED ESPCSITC wOULD FAIL SUCH a TEST.
COB FURTHER STATSD HE NEVER PICKED UP ANYONE IN
GIACALONS'S CAR AND THAT IF HOFFA wAS IN THAT CAR "THERE ARE
- NC STEERS IN TEXAS ANL TEXAS IS A PIG COW COUNTRY", |
'COB STATED HE DCES NOT KNOw WHO XILLED HOFFA. ]
_
g
|

ON NCVEMBER S, 1976, COF WAS INTERVIEWED ON p LOCAL RADIO

TaLX /ZTELEPHCNE CALL SHOw IN DETROIT ON STATION wXYZ FROM
Cs3¢ PN TC 1:¢€ AM. (p COMPLETE TAPE CF THIS SHOW REING -
FURNISHED THE BEUREAU UNDPER SEPARATE COVER),
THE FIRST HOUR wAS A PRETAPED INTERVIEY WITH WXYZ REPORTER
JIERY STANECKI, TAPED THE DAY AFTER CCB WAS CONVICTED OF HIS
TAFT-HARTLEY VIOLATICN. FRESENT DURING THIS INTERVIEW wpaS
CCE'S DEFENSE ATTCRNEY, CLYLCE B. PRITCHARLC., THE REMAINING
PCRTION OF THT PRCGRAM waS AN INTERVISW wITH PRCGRAM HOST DavVIC
NEuXeNN, WHO waS SPEAKING‘TO COE BY TELEPHONE FROM FLORICA,
SEVEZRAL LISTENTRS CALLED IN GUESTIONS DURING THE PROGRAM..




PAGE FIVE, DE 79-359, EF T O

AT THE FIRST SEGMENT COB SAID AN EVIL MIND HAS CREATED
A MYTH AND HYSTERIA ABOUT HIM. HE SAID HE DID NOT PICK UP HOFFA
OR SEE HIM ON JULY 3@, 1975, HE INDICATED THE FBI KNEw HE
HAD TCLD THE TRuTH. HE STATED FURTHER HE DID NOT KILL HOFFA, NOR
SET HIM yP AND FURTHER wAS NOT USED TC DC SC. HE SAID HE wOyLD

BE EXONERATED THROUGH TIME,

'STATED

HAD INDCICATEL HE HALD BESEN SILENT UNTIL NOw BUT HENCE FORTH

|

re]

wOULD PYBLICLY SPEAK CUT ON HIS INNOCENCE.
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(Type in plaintext or code)

ATRTEL

(Precedence)

Enclosed for the Bureau is one copy of a radio
interview on Detroit Station WXYZ (ABC Affiliate) of 11/9/76. ..
The interview was broadcast on the DAVID NEUMANN "talk-
interview-call in" program. The program is aired from 10:00 PM
to 1:00 AM. During the first half hour segment, NEUMANN took
a call from their reporter JERRY STANECKI who had previously
interviewed CHARLES "Chuckie" O'BRIEN. From 10:3%0 to 11:30 PM
this pre-recorded interview was aired. From 11:30 PM to 1:00 AM
O'BRIEN, by telephone hook-up from Florida, was interviewed
by NEUMANN and several listeners called in.

S———

——————d

Also enclosed for the Bureau is a copy of the CBS
"60 Minutes" program interview of O'BRIEN by MORLEY SAFER
broadcast nationally on 11/7/76.
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Dote of trensaription _ 11/10/76

On November 7, 1976, CHARLES LENTON JOSEPH O'BRIEN,
also knovwn as Chuckie O'Brien appeared on the Columbia Broad-
casting System (CBS) television network show "60 Minutes".

He was interviewed on this program by Mr. MORLEY SAFER.
This Agent taped this program from local Detroit CBS
affiliate WJBK, on November 7, 1976.

The attached verbatim is a transcription of:this

interview.
interviewed on ___11/7/76 —o__Detroit, Michigan e #__Detroit 79-359
. SA bore diaueg 11710776
This document contsins neither recommendstions nov conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to your agency;

It and its contents are not to be distributed outside your agency.
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60 MINUTES INTERVIEW

MORLEY SAFER:

.s-0ne name quickly comes up - Chuckie C'Brien - who legend
has it was as a son to Jimmy and Josephine Hoffa. It's
difficult to believe that O'Brien, raised by Hoffa since he
was six, could have anything to do with the kidnapping of

his own father tut the suspicion persists. Jimmy Hoffa

only a few years ago was the most powerful labor leader in
America. He was trying to regain the presidency of the
Teamsters Union when he disappea~ed. The theory, and it's
still only a theory, is that Hoffa was kidnapped and murdered
by criminal elements who feared nhis return to power. It must
be remembered that whoever controls the Teamsters controls
the two billion dollar Teamsters Pension Fund. Chuckie
O'Brien like Jimmy Hoffa has spent his adult life in the
Teamsters. . The day of Hoffa's abduction he was seen -in the
neighborhood of the restaurant parking lot where Hoffa himself
was last seen., Chuckie O'Brien is alsoc a friend of two
principle characters in the Federal investigation - two men
it's been alleged Hoffa was to have met at that restaurant -
Anthony Giacalone, a figure well-known to the Detroit
underworld, and Tony Provenzano, a Teamster leader from New
Jersey who had served time with Hoffa at Lewisburg Prison.
And Chuckie O'Brien is also close to Frank Fitzsimmons, the
present head of the Teamsters Union, and the man Hoffa was
trying to depose in his bid for the presidency. It's no
secret that Hofta had accused O'Brien of disloyalty when
O'Brien coutinued to support Fitzsimmons and thus Chuckie
O'Brien has become a prime target for the ¥FBI investigation.
The FBI says that wittingly or unwittingly you had something
to do with the aisappearance of Jimmy Hoffa.

CHUCKIE O'BRIEN: :

'.There is one Agent and his name is James Esposito. Uh, he
wrote an Affidavit relative to the car that I had borrowed
that particular day. Uh, I said publicly to you and I said
publicly in Detroit I believe that it's, it's without a doubt
he's a liar.

SAFER: . .

Let me just read what he says. He saii, Esposito says "I
feel that probable cause exists ‘o believe that Charlies
O'Brien (you) has used Joseph Gizcalone's automobile to
facilitate an abductiou of Hoffa".
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O'BRIIN:

Well again I say he's a liar and I say to you Mr. Safer
that if you wanna set up a, a lie detector test with three
of-the best experts in this country and you can get
Esposito to get on your show and (five him a list of ques-
tions relative to his statements in that Affidavit and mny
statements where I was that day and where I was with that
car, that I'll be willing and ready to do it anytime.

SAFER:
What you're saying is that at no point you went to the
airport aud picked up two or three men.

O'BRIEN:

Never happened, uh, that I ever picked up anybody in that
Mercury and I say to you that if Jimmy Hoffa was ever in
that llercury there's no steers in Texas and Texas is big
cow county and I wanna, and I wanna again say to you, you
get Fsposito and I together and you put on the lie detector
test aud I guarantee you'll see somebody flumk it and it
won't be O'Brien.

SAFER:
Who killed Jimmy Hoffa?

O'BRIEN::

I couldu't answer that 'cause I don't know. If I knew, if
I knew, if I knew and I cooperated, as long as I cooperated
with the authorities, uh, we'd find out.

. SAFER:
Will they ever find him?

O'BRIEN:
I don't know.

SAFER: .
Jimmy Hoffa disappears that day, the next thing we hear is
that Chuckie O'Brien disappears too.

O'BRIEN: :

The first thing I did when I found out was immediately to
call young Jim Hoffa. I said what's up? What's happening?
And knowing him uh, uh my whole life like I have and
realizing that he was under a terrible fear uh and never
been involved in any type of pressure like that uh I said

\
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look here's what you do. You go on out to the cottage, stay
with your mom she's told me that Barbara was coming in and
I said fine. I said where are your two children and where
is your wife? He says they're here at the house because I
had thought they were up north. I said fine I'll shoot
from here out to your house, I'll stay with your wife and
your children. Now if that is disappearing then that's a
funny kind of a disappearing act.

SAFER: ‘
Well why would young Jimmy, Jimmy Hoffa's son, his real
son, why would he say Chuckie O'Brien's involved?

O'BRIEN: :
Well at that point uh he, his emotions were running high -
and I said look Jimmy I said there are different kind of
people that are gonna talk to you and there are people who
are gonna accuse people and they're gonna say things. He
continued to argue with me and he said I think you know
more about this than what you're talking about. I said
Jimmy I said I'm gonna pretend like I didn't hear that, I'm
just gonna pretend like I didn't hear it and I'm gonna pre-
tend like you're just tired. Don't start openly accusing
people it's, it's not right. And what'd they say? I don't
want you to come here. So I felt that uh at that point I
was hurt and I kept it inside from the point that uh I
just couldn't believe that uh someone who you devote your
life to and your love could even start to think this way.
And course I knew his mother didn't think that way because
I knew that she was under physical strain because I don't
think there was anybody closer to his mother than myself.

JOSEPHINE HOFFA:
Chuckie, he's here today and gone tomorrow. Could never
find him when you needed him. :

SAFER:

You say you're very close to the family and there's Josephine
Hoffa at home distraught that uh, and yet when he disappeared
you didn't show up to see her and when - I spoke to her and
she said well you know Chuckie, here today, gone tomorrow.

O'BRIEN: :

Well don't forget you were talkin' to uh, a fine lady who
was under a tremendous stress and I watched her on your
program and I think I know her well enough that uh, uh




within herself she knows that Chuckie was never here or
never there because Chuckie was there at any instant that
she needed me. I could stand up and face the world and I
can know that I have paid my dues from my love and loyalty.
Jimmy could never doubt my loyalty despite what certain
individuals would like to slander us with.

SAFER: .
Okay did you, did you help uh Jimmy Hoffa in his bid...

O'BRIEN:
Well...

SAFER:
to, to, to take over the Teamsters?

O'BRIEN:
The first place he couldn't take over the Teamsters - number
one. :

SAFER:
He believed he could.

O'BRIEN:
Well...

SAFER: :

He said so publicly. He wants to, to be the boss of the
Teamsters again. There's Chuckie O'Brien the loyal union
man loyal to the uew President Fitzsimmons, but is there not
a greater loyalty to, to Hoffa, Hoffa the father, to Chuckie
O'Brien? What does that do to you? Where do you feel that
your main loyalty go?

O'BRIEN:

Well my loyalty, my loyalty as far as my loyalty is con-~
cerned is that my one obligation was to carry out what he
asked me to do. He said I want you to do your job and to
support Fitz one hundred percent. Which I always had done.
But Jimmy got, really became obsessed with the idea that he
could run and if you told him your thoughts about whether
he could run or not and whether he was right or wrong this
got him into position where he felt you know right away you,
you weren't, you weren't agreeing with him so you, you have
to be wrong. But I said to him what I felt and uh and my,
what my thoughts were and you know there was just no way
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and you know it, the media knows it, that he was gonna be
able to run for the presidency of this union.

SAFER: '

You know what still puzzles people is there you are the son
of this man in every way, he disappears and instead of
cooperating in every way possible finding out who did it
you're out there protecting your own backside, you're there
with Fitzsimmons and what people, what some people would
say his friends in organized crime.

O!'BRIEN: .

Well me say to you. One - when youtalk about Frank
Fitzsimmons and his friends, that's an unfair statement

to make. Fitz runs the largest union irn the world the
same as Jimmy Hoffa. You meet all people in this, this
walks of life and this business and I'm gonna say to you
how I feel if I had to deal with Kruschev to get my members
a contract 1I'd deal with him.

SAFER: :

There's a lot of things said and a lot of confusion really
about your relationship with Jinmry Hoffa. Uh was it more
than a foster son, were you like a real son to him?

O'BRIEN:

He was, could, was like a father to me. Uh there's no
question about that. That he saw through me a son that was
in the labor movement because young Jim was never interested

in labor movement,

SAFIR:
That be. L 3

O'BRIIN: ,

My relationship was as a foster son. Okay? When he went

away Morley, when he, when, even before he went away, one

of the things he wanted to, to me to do was to think about

becoming legally his step-son. Uh I thought about it for a

éong_time and vh I teld him fine, I'd be more than happy to
o. that. : ~ _ ‘

SAFER:

Well that being the case that, that, that closeness uh, uh
Hoffa disappears, you get called in front of the grand jury,
and you take the Fifth Amendment, you don't want Vo talk about

0
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it. It's your, your constitutional right but I would think
that, that the, the forefront in the mind of a son was to
solve the, the mystery of the abduction and the murder of
his father. Now...

- O*BRIEN: :
VWell for two reasons. Number one - and you can well
recognize it because you're in the media - at that point
the hysteria of the media, and I'm talking about the news-
papers aud et cetera was so rampant and so wild. Nowat
this partlcular time you had an individual running these
grand juries who was a crazy man. I mean he was running
around, Ozer was running around you know threatening

everybody.

BAFER:
O'Brien is referring to Robert Ozer, the U.S. Attorney who
led the investigation into the Hoffa disappearance.

O'BRIEN:

And I went to Detroit on my own. They didn't have to come
with me with a subpoena. I spent over nineteen hours with
the authorities. Now if in spending nineteen hours with
the FBI, the state police, and anybody that wanted to come
into that meeting, if by me trying to cooperate and help
if I was part of anything relative to the disappearance of
Hoffa why don't they indict me?

SAFER:
Who would benefit from Jimmy Hoffa's disappearance? Frank
Fitzsimmons, Chuckie O'Brien, Tony Giacalone, Tony Provenzano?

O'BRIEN:

No one, no one and I'm speaking for myself uh, who benefited?
Uh, uh what, what, what, what created uh this terrlble thing
has created unfalr, unreallstlc publlclty on innocent in- :
dividuals. I mean it you know it's just like you know to

me what they're doing to myself, what they're doing to Tony
Provenzano, what they're doing to uh Frank Fitzsimmons and
our organization is totally unfair to, to him aud all of us.
I mean it's Just ridiculous. Nobody would tain anything.
Who would gain auything? There's always been that outside -
force that have only one thing in mind and one thing only -
to destroy the Teamsters Union because we are streng, our
leadership is the best there is, we get the best for our
members as far as contracts and conditions and you kmow

10D
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yourself what's being happened today uh to our organization
is totally unfair and I don't belicve that anyone really
believes that the disappearance of Mr. Hoffa was created by
anybody in this movement or thc people that are being accused.
Now you talk about Tony Provenzano, you talk about Anthony
Giacalone, you talk about enemies. That's ridiculous. Iisten
I went to that prison for fifty-eight months. I went there
and many occasions stayed with Mrs. Provenzano and her family,
a wonderful family and again I say that it's the imagination
of the wildest people because there were never anybody closer
- in that, in that institute than Jimmy and Tony Frovenzano and
you talk about Anthony Giacalone and people say well he's
this, he's that and as far as I'm concerned I, people don't
like what I say, as far as I'm concerned he's a fine family

. man, he's a friend of mine, he's got a lovely family and

I think that he's being accused as well as Tonyms been
accused by a lot of accusations. :

SAFER:

So what you're saying is that the governrent's harassing
Chuckie O'Brien, that they're trying to, that they're saying
privately that, that probably unwittingly Chuckie O'Brien
had something to do with the disappearance of, of Jimmy
Hoffa and all of this is really designed to make you crack.

O'BRIEN:

Well there's no question in what they're trying to do but
you know unfortunately uh I was born of heritage of half
being Sicilian ard half beiug Irish. JThat's a tough combina-
tion in this world to, %o really get it going because they
both get together there's a lot of trouble. They're not
gonna crack me. They're gonna hurt people I love.

o VA
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

l | DOote of transcription 1].,/16/76

On November 9, 1976, CHARLES LENTON JOSEPH C *BRIEN,
also known as Chuckie 6'Brien, was an interview guest on a
local Detroit radio program on WXYZ Radio, the ABC affiliate.
The prograx was "The David Newnan Show" which is aired from
10:00 p.m. to 1:00 a.m.

The first portion of the %rogram consisted of a "live"”
telephone interview by NEWMAN of WXYZ Reporter JERRY STARECKI
who gave background of his earlier interview with G'BRIEN,
following the pl of thie interview, NEWMAN had C'BRIEN

on the telephone "live". He answered questions from NEWMAN and
several "call-in” listeners.

The attached verbatim is a transcription of this

program. -
nterviewed on___IA/10/76 o Detroit, Michigan -, Detxroit 79-355
[=] .
This document contains neither recommendations nor conciusions of the FBI. It is the property of the FBI ond is loaned 1o your ngency;
it oand it. contents ore not to be disiributed outside your ogency.
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WXYZ INTERVIEW

DAVID NEWMAN:

Good evening and welcome to our Tuesday night program. It

is Tuesday night isn't it Jim Murray? Yeah Tuesday night.
First this cryptic reference. Fran are you listening? Fran
of the Secretary of State's Office, that really was me. B8o
much for cryptic references. No we proceed with more im-
portant business. In a half an hour or so we will play for
you WXYZ newsman Jerry Stanecki's interview with Chuckie
O'Brien who may or may not be a central figure in the Hoffa
disappearance. Chuckie of course maintains he is not a
figure iu any manner, shape or form. This interview by the
way by Stanecki even though it comes after O'Brien's innocuous
and unsatisfying appearance on 60 Minutes Sunday night
actually pre-dates the 60 Minutes interview with Morley 8Bafer.
I'm told that the Stanecki interview with O'Brien was in fact
the first interview that Chuckie O'Brien has granted since
the Hoffa disappearance. Now after this taped interview, at
least the first broadcast interviews I recall there may have.
been a Detroit News interview. Anyway after this taped inter-
view is aired Chuckie O'Brien will talk with us from his home
in Florida. He has already agreed to that. So obviously to
get the whole picture you're gouna have to stay with us for
most of the show tonight. Once again, Jerry Stanecki's
interview with Chuckie O'Brien begins immediately after the
10:30 news aud after that Chuckie will talk with us live
around about 11:35. In the first half hour of the program
tonight we are open and we invite your calls and comments.
The number to call as you probably kuow is 353-3030.

(Irrelevant)

We'll talk to I guess it's Jerry Stanecki, WXYZ radio in-
vestigative newsman. Jerry how are you?

JERRY STANECKI:
Fine. How are you David?

NEWMAN : '
We are uh anticipating a conversation with Chuckie, Chuckie
O'Brien that is, around about 11:35 tonight.

STANECKI :

I thought I'l uh just mention to you I, I was listeniug to
the uh introduction of it. Uh this iuterview was done the
day after he was couvicted on the misdemeanor charge.
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NEWMAN:
Yes which was couple weeks ago.

STANECKI:
Yeah about two and a half weeks ago.

NEWMAN : _
Okay so this pre-dates the Morley Safer interview ou 60
Minutes.

STANECKT :
Oh absolutely, absolutely.

NEWMAN :
So this is the first time that he has brokeu his silence
for any length of time.

STANECKI :

Well it, it's, we have reported in the past year uh state-
ments from him but not specifically his voice. Uh he's
been in touch with me. Uh he's been very vehement in many
occasious and uh aud otner occasions very angry at, at
reports and publications and the stories written about him
that he uh claims are total fabrication. And I said alright
Chuckie put up or shut up. You'll have to excuse me 'cause
I have a very bad cold.

NEWMAN :
Sorry to hear it.

STANECKI : |

And he said uh okay we'll put up and he did, he showed up
with his attorney Clyde Pritchard. Uh his attorney was
present in the studio through the entire interview. Uh I
wanted that, I specified that uh that he would not uh, uh
put himself in a very precarious position but he still uh

in the interview uh says some very interesting things. Uh
for the first time he explains a lot of things and he is very
convincing but uh theré are also other parts of the uh inter-
view that uh are contradictory.

NEWMAN :
Um hmm.

STANECKI:

It's a very intersting interview and I'm, I'm really anxious
to hear what the listeners want to ask Chuckie O'Brienand
they'll have their chance uh at 11:30.

[y
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NEWMAN:

Yeah. I, I, I have not heard the interview myself, all I
have heard are little bits and snatches of it of course,
the little bits and snatches that you played for me a few
days ago in which I wrapped for promo purposes here at
WXYZ. So I will be listening with as keen an ear if not
keeger an ear than, than anyone else 'cause I haven't heard
it before.

STANECKI :

Yeah he's very clever including, including uh throwing

you off show and he, he brought up the Time magazine ad

and uh it, it revolved around a, a wiretapping, a Federal
wiretapping whether it was legal or not and whether they

were doing it or not. But uh shortly after Hoffa disappeared
I flew to Tennessee uh to talk with Chuckie who was in West
Memphis, Arkansas, and uh, uh a few weeks after I left the
home of a friend there uh the Federal Agents showed up at

the uh home wanting to know uh what conversations took place
et cetera and et cetera. Now either they had to do that
through toll call records from the phone company or wiretaps.
I uh frankly suspect it was wiretaps not toll call records.
And uh when I brought that up at Chuckie's says well I you
know I took a survey, I showed people this Time magazine

ad with your picture and I asked them would you let this man
in your home? (Laughs) So he's very (unintelligible) uh
he's very uh, uh put together. Hes got his story down, down
straight if it is a story and he may be just totally opposite.
He may you know be, he may be completely innocent involved in
this but somehow his name got into it.

NEWMAN:
Um hmm.

STANECKI:
Somehow uh Tony Giacalone's name got into it.

NEWMAN: '
Well what do you think Jerry? Maybe I'm asking that pre-
maturely. I, I, let me retract the question because...

STANECKI :
No I'l like to answer the question you asked., Uh I frankly
don't know. Uh Chuckie O'Brien is very convincing.

NEWMAN:
Umn hmm,
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STANECKT :

Very convincing. I think that uh, uh I don't know if this
is editorializing as a journalist and we practice it it's
my own opinion.

NEWMAN :
Sure.

STANECKI:
No the opinion of XYZ., I think he should never have been
convicted on the charge that he was in the misdemeanor.

NEWMAN:
Um hmm,

STANECKI :

And that strictly is a neophyte uh with the law but uh it
appears to me that if he was convicted uh for allegedly
taking, well I don't even have to say allegedly now, he was
convicted for, for taking a gift of the car, uh they could
convict him for taking a dinner, a cup of coffee, uh anything,
any kind of thing that's worth an amount of money.

NEWMAN :

Well yeah I, I don't get the connection though. You are
suggesting then that there is a pattern of uh law enforce-
ment harassment directed toward Chuckie...

STANECKI :
They want Chuckie, the want Chuckie O'Brien badly.

NEWMAN :
Yeah.

STANECKI :
Want him bad. They feel they can squeeze him, I think uh...

NEWMAN::
And they're squeezing him with this misdemeanor case of which
he is now convicted.

STANECKI: :

Well that's part of it, sure. That misdemeanor case uh points
in fact uh the authorities that I talked to, the U.S. Govern-
ment, all told me and they were unanimous in their decision

it should have never been an, an indictment. It should have
been a point of information filed with the government saying

. blah, blah, blah, we have this which could be an indictment
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but uh you know shouldn't be. Because you know it was, it
was a move to force and to put pressure on O'Brien.

NEWMAN:

Jerry let me ask you a quick question I know you have to get
back to uh, to get off the phone I should say you know be-
cause of your cold I don't want to prolong your you know
your appearance on, on the phone and strain your voice. But
uh it seems to me the whole business of wounded innocence...

STANECKI :
I'm sorry go ahead.

NEWMAN:
What were you saying Jerry?

STANECKI :
Sgid I'm not Dick Purtin.

NEWMAN:
Okay.

STANECKI :
He makes the big bucks.

NEWMAN :
Yeah I got ya.

STANECKI :
He's now working for peanuts.

NEWMAN :
Peanuts?

STANECKT :
Jimmy Carter.

" NEWMAN:

Ah yes, yes he's working...

STANECKI:
(Laughs)

NEWMAN : '
I'm lost. Anyway where was I going with that?

STANECKI :

~ You were gonna ask me a question.
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NEWMAN:
About, about Chuckie O'Brien.

STANECKI : '
Yeah.

NEWMAN :
He's convincing.

STANECKT :
Very much so.

NEWMAN:

And yet there are all kinds of contradictions apparently or
implausabilities. Is it possible that he was set up himself,
that he let his name and his closeness to the Hoffa family
uh unwittingly and is able now to maintain a certain degree
of wounded innocence because he was partly set up? You see
what I mean?

STANECKT :
You're looking for the word betrayed.

NEWMAN:
Alright betrayed yeah.

STANECKI:

Uh I asked him about it. It's irn the interview. Iisten to
it. Uh I can't get it out of my mind. Uh he won't admit to
it.

NEWMAN:

Yeah but see by, by virtue of his being betrayed if he was
betrayed that would involve his lying about it now. That's
what I'm trying to say. So on the one end his wounded
innocence is genuine in that he was wounded. On the other
hand he's not so innocent because if he was betrayed he's
not telling the whole truth about what happened on that day.

STANECKI:
If indeed he can tell the truth.

NEWMAN :
If he can tell the truth.

STANECKI :
You know?
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NEWMAN : <
What do you mean by that?

STANECKI :
Exactly what I said, If indeed he can tell the truth.

NEWMAN : :
If he is allowed to tell the truth or if he is capable of
telling the truth?

STANECKI :
Uh we were supposed to do this a long time ago and he had
to search out permission.

NEWMAN :
Um hmm.

STANECKT :
To do -the interview and when I pressed him on permission from
whom uh he wouldu't tell me.

NEWMAN:
Yeah. Jerry thanks for talking with us. We'll talk later,

STANECKT :
Bye bye.

NEWMAN :
Thank you Jerry.

(Irrelevant)
Now Jerry Stanecki with Chuckie O'Brien.

STANECKI :

Chuckie O'Brien, described as a central figure in the Hoffa
probe, the disappearance of Jimmy Hoffa, July 30, 19/5. Why?
Why a central figure?

CHUCKIE O'BRIEN:

Well I, I don't know the question why, question why to me has
uh been very, very important in my, my everyday life since
this tragedy happened. I just think that uh the imagination
of a certain individual and today with the, the magic of um
the media, magic of television, the magic of uh the writing
press, I think that when an individual has a, a, an evil
mind or thinks evil such as the individual who created this,
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this myth of uh Chuckie O'Brien being a central figure, uh
did what any script writer in Hollywood could do uh with a
few facts and some people's names and uh I think that uh
the hysteria that was created uh about myself uh got such
attention from the press, that once it got started it's like
anything else uh it couldn't, it, they couldn't stop it and
uh imagination ran wild. Imagination rau wild with a lotta
people. And fortunately again I say when that imagination
runs wild you can think a lotta things and I still think
that uh when it's all over with and the real facts are,

are brought forth that myself as an individual will be com-
pletely exonerated from charges that are unfounded.

STANECKT : |
Alright lemme ask you this now. Do you think that Hoffa is
dead?

O'BRIEN:

Well that's a tough question to ask me because number one I've
never given up hope uh that uh that he isn't. Uh as time

goes on and uh and as uh the uh months pass, the days pass,

uh I'11 never give up hope. I, I'm just, just hoping that

uh whoever created this instant or whatever happened to him
that, that he is still alive.

STANECKI:

We know that Jimmy Hoffa is missing. He is presumed dead,
uh missing since July 30, 1975. Allegations have been made
that you were used to set him up, to pick him up.

O'BRIEN:
Well Jerry if you believe that then you oughta go out of
this studio and get yourself a job on a dock because I feel
that you have uh the ability as a street reporter and lotta
more experience thatn I have and you know me and I think
every person in this city that's ever dealt with me knows

. my affiliation with Mr. Hoffa. And I say it publicly for

" the first time because I've said it publicly before and
nobody's ever printed it but before I would ever let .any-
thing happen to him whoever would do what they tried to do
to him or whatever happened they'd have to do it to me first.

STANECKI : :
I'11l correct you. It was printed, it was printed in the

Playboy article that I did.

O'BRIEN:
 That's right. You did...
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STANECKI:
Quoting you that you say you'd go first.

O'BRIEN:
That's right.

STANECKI :

Alright let's get down to the facts of the thing. The allega-
tions around the entire disappearance, uh the allegations that
you set him up, you were used to pick him up. What did you
do that day? You haven't said publicly what you did. Did
you pick Jimmy Hoffa up that day?

O'BRIEN:

Well the reason I haven't said publicly what I've done because
I, I learned uh over my short span in, in life and I, I learned
probably everything I, I owe uh as far as knowledge is to,

to Mr. Hoffa, that when something like this happens he always
said that if any tragedy happens or anything that happened is
instead of running around beating your gums you should sit
down and try to figure out what happened and try to find out
how you get to the meat of the coconut. Uh, I volunteered
uh if you're well aware to come to this city uh to talk to
the authorities. I sat down and I talked with people who I
thought were sincere and were doing a job not because of the
name of Hoffa but because au individual had disappeared. I
couldn't have beeu anymore thorough or more, anymore honest
in the two appearances I made before those people and I say
those people I'm talkin' about the FBI, the state police and
a lieutenant from Bloomfield Hills and I tried to explain to
him uh and to all of them as best I could what my movements
were and unfortunately uh the trust that I, I put into the
people that were interviewing me was a mistake because they
weren't concerned about the truth that I would say to them
that day or the following time I was interviewed by 'em but
would misrepresent what I was saying, uh leak things to the
press, uh in, in one or two sentences and not the total ques-
tion to what O'Brien did that day and they kuow full and well
that that particular day and they know full and well that
particular week that uh I was iu the process of, of moving
to my new assignment. Uh I didn't have any transportation.
Un I was putting my schedule in a, in a position that uh,
that uh I was getting a ride from where I was staying with
some friends to my office and then after I got through with
my duties at the office uh in the evening I would work out
some type arrangement to get a ride back to uh where I was
staying until I left the city. And unfortunately the, the,
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the place that I was being picked up for probably a period

of ten days happened to be the shopping center uh where Red
Machus' Restaurant is and uh I think that with me being there

if I were to said I was at uh at Twelve Mile and Telegraph at

uh the Ramada Inn Drive-In I don't think that uh Chuckie O'Brien
woulda had the type of publicity that uh was generated by me
being in the particular area where they found Mr. Hoffa's car.

' STANECKI :
Back to my question. Did you see Jimmy Hoffa that day?

O'BRIEN:
No I did not.

STANECKI :
Did you pick him up that day?

O'BRIEN: _ ‘

I, I did not pick him up. If I had did, if I had picked him
up uh Jerry and I say this to you and to the whole world,
Jimmy Hoffa would be sitting in this studio today talking to
you. .

STANECKI :
Rumors aud reports, allegations - Charles "Chuckie" O'Brien
was used to set Jimmy Hoffa up.

O'BRIEN:

Well again I'm gonna say to you uh unequivocally as I said

to the FBI aud to the state police and if they don't believe
Chuckie O'Brien then it's about time they go to a grand Jjury,
they submit whatever I said to them and they should indict me.

STANECKI :
What did you say to the grand jury?

O'BRIEN: '
I, I didu't talk to the grand jury.

STANECKI:
Why?

O'BRIEN: :

For two reasoas. I, I felt that uh I spent some total of
nineteen, nineteen hours with the FBI, with that state police
and with any other authority who wanted to talk to me and I
felt that I was sincere and honest because at that point I
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didn't have to talk to anybody. I coulda said to the FEI
look I don't wanna talk to you and went about my business
and rightfully under the law I didn't have to talk to no
one, I didn't have to volunteer anything. And then after

I did that and after I was subject to the, the type of
press, type of television, the type of news writing and
every journal in America writing about how I set up Jimmy
Hoffa I was subpoenaed to a grand jury. Now I found out

one thing about a grand jury - a grand jury are a bunch

of citizens sitting there who know nothing about the law.
It's to me like a Kangaroo Court. You go in there, you

sit down, and you've got one prosecutor or two prosecutors
representing the government and if you try to be honest with
that grand jury the only thing that's gonna happen to you

is that they're gonna tell the grand jury that you're a liar
and that uh this, this individual whether it be myself or
anybody else should be indicted because they broke the law
under this section and the grand jury's gonna say okey we'll
indict him.

STANECKI: -
Did you borrow Joey Giacalone's car that day?

O'BRIEN:
Yes I did.

STANECKI :
For what reason?

O'BRIEN:

Well sitting in my office minding my own business I, I get

a call on the intercom and girl said uh Chuckie can you come
here a minute? I said yeah. I went outside and one of our
drivers from an air freight company was standing there with
this large huge box and it was dripping and uh I said what
do you want? He said uh I have a delivery for M. Holmes.

So I said well he's not here but I'll accept delivery. 1
said what's in there? He said there's a, there's a fish in
there. So when I got this, received this box and signed for
it I told Mr. Holmes' secretary I said uh what are we gonna
do with this thing I said it's, it's startin' to get wishy
washy I could hear the water goin' back and forth and I said
uh, uh I guess we oughta take it to his house. So I called
around, there was nobody available and the only thing that
came to my mind is I knew that uh Joe being uh very close

to me and uh office was maybe uh ten, fifteen minutes away.
I called him and I said uh what are you doin'? He said well
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I'm, I'm tied up I've pot some meeting and so forth and uh

] said can I use your car? He said yeah he said but uh you
rotta bring me right back to the office drop me off. So he
came over and as he, I looked for him uh from the second
floor and he pulled up in front of the building and I started
down the stairs with this large box and uh with water drippin'’
and red stuff was comin' out and it got all over my shirt,
got all over my pants and you know you, it happen to you
you'd say gee-manee Christmas ya know what's ya know how am

I gonna get this off? So when I got outside he uh well I'll
put it in the trunk. I said no let's put it in the back

seat and I got some newspaper and, and put it on the floor
and there's a hump in the car as you know in the back seat
where the transmission is and the box was sitting that way.
He said what's in there? And I said fish and uh he said oh
okay and that was the end of that and I dropped him off and

I then proceeded to deliver this fish to Bob Holmes' house.

STANECKI:
Okay you're at the Holmes' house now talking to his wife.
What happened next?

O'BRIEN:

She opened the box and she said to me what am I gonna do
with this thing? You know I looked in there and here's this
great big salmon weighed about sixty pounds. I said well I
said you know you're gonna have to cut it up and I, she said
I'm not, I can't cut that thing up so I said well all the
insides are out of it. I said just chop the head off and
then make steaks out of it. So I took the head off for her
and most women you know they don't like to fool around with
the head of a fish and I took that off for her and I started
slicin' it for her and she was wrappin' it and, and she

said I'1l put it in the freezer. That, that when I said
well I'm gonna leave and I left. And after I...

STANECKI :
Do you know what time that was?

O'BRIEN:
Uh that had to be 1:15, in about that area there, 1:20.

STANECKI :
Alright.

O'ERIEN:

And when I left I said uh I looked in, in the car and I said
God I got this car all screwed up in the back. So I took
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the car and I went down Farmington Road uh or 0ld Grand
River not Farmington to a car wash and I went took the car
in the car wash and car was almost empty you know with no
gas in it so I said fill it up and I said clean it out and
I said clean out that back real good because I spilled some,
some fish blood in the back of the car. And the car came
through and vh I went inside and I talked to assistant
manager of the, of the establishment uh, uh who I previously
had known when he worked over at another Jack Car Wash and
we were just talkin' about normal things and after the car
was clean I left.

STANECKT :
Again what time?

O'BRIEN:
Oh it had to be quarter to two, two o'clock in, in that
area there.

STANECKI:
Where'd you go from there?

O'BRIEN:

I made one more stop at the uh, at uh the Southfield Athletic
Club and uh from there I spent maybe ten minutes, twelve
minutes there and jumped in the car and, and shot down the
expressway and uh brought the car back to uh Joe's office and
he brought me back to the office, said good-bye to him and uh
went back upstairs and waited for uh my ride to take me back
uh to where somebody was supposed to pick me up in the even-
ing.

STANECKI :

There's conflicting reports and the FBI claims that dogs out
of Philadelphia, trained dogs found uh scents uh and traces

of hair and blood that they believed belonged to Jimmy Hoffa
in that car.

O'BRIEN: :

Well I'm gonna tell you what I told the FBI, That if I
could have one of their cars for a week I'd put it Adolph
Hitler or I'd put Edgar J. Hoover in that car because I know
one thing uh at no time did Jimmy Hoffa know what kinda car
Joey Giacalone dro, drove and he never saw Joey Giacalone's
car and there's just no way that Jimmy Hoffa was in Joey
Giacalone's car period. And uh I dortt care if they bring
Rinny Tin Tin from Hollywood but they ain't gonna, they're
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not gonna convince me, they might convince their ownselves
but you know Jerry as well as I know that lemme have your
car and if I wanna frame somebody I'll frame you.

STANECKI :

But for the record uh and I say for the record now the

FBI did announce that they, they found or their test found
that the, the substance found in there was not human blood.

O'BRIEN:
Well yeah sure they had...

STANECKT :
And then they backed off on it.

O'BRIEN:

They had to admit that there was no auman blood in there
because they knew, they knew themselves. Uh Jim Esposito
in his wildest imagination knew that there was no human
blood in there that it was fish tlood.

~ STANECKT :
Of the FEBI.

O'BRIEN:
Of the FBI. He knew that. He, he knew that I told the truth.

STANECKI:
Why do you think Hoffa was killec?

O'BRIEN:

I couldn't answer that question because there's so many crazy
things that are happening in this world today as wé're all
well aware of it. Uh things that happen on spontaneous you
don't know why. And I couldn't answer that question. I, Tve
. thought about that for a long time Jerry and I couldn't under,
-1 couldn't in my wildest dreams could ever say why would some-
body wanna do harm to him because he never, he never did
anything but good for people and uh he was uh as far as I'm
concerned the greatest labor leader that uh this country will
ever see for my lifetime.

STANECKI: '
Rumors were on the street that Jimmy Hoffa was talking with
the Federal Government spilling the beans if you will about
deals involving the Teamsters Union and the Mafia, uvh Vegas
deals in return for a deal that would see a 1980 restri¢tion
dropped. Do you believe that Jimmy Hoffa was talking to the
government?
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O'BRIEN:

Never in his 1life. They know that, you know that, you've
talked to that man and lemme tell you something. We all
have faults but in, never in, in your life will you ever
believe that Jimmy Hoffa would talk to the government rela-
tive to anything. And again that word that is used so much
uh as far as I'm concerned and I think they're just sbout
running out of uh out of wearin' it out I think it's been
re-thread about 90 million times, it's the questioun of the
Mafia and this and that ard everything else because you
know Jerry that the licensing that goes on the, the strict
control of organ, of the, of gambling in Las Vegas uhyu
know uh it's about time somebody started saying that uh the
hysteria is not there.

STANECKI:
Are you saying that the Mafia is not iuvolved with the
Teamsters Union? '

O'BRIEN:

I'm sayin' it. I'm sayin' it and I don't know who the Mafia
is but whoever, whoever you think the Mafia is is not in-
volved with the Team...

STANECKI:
Well orsanized crime then.

C'BRIEN: :
Uh organized crime's not involved with, with the Teamsters.

STANECEI:
Tony Provenzano.

O'BRIEN:

Tony Provenzano is a rank and file officer, he was elected
by his membership, uh he was uh elected under the rules that
the government has set up (unintelligible) and th he's a
hard, hard, hard uh working officer of the local union.

STANECKI : :

Alright Tony Provenzano, his name has come up in the Hoffa
disappearance, he allegedly was to meet with Jimmy Hoffa to
settle some old grudge. Uh to bury the hatchet if you will.
This the theory hehind...

O'BRIEN:
I don't know, I don't know what kinda grudge they have.
Uh, uh, I, I...
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STANECKT :

They had a fight in prison.

O'BRILEN:
That's a lie, that's a lie. It's the biggest lie that ever
came down the pipe.

STANECKI :
You don't believe that.

O'BRIEN:

Never happened. I went to that penitentiary for 58 months
and never missed a time goiu' there. I accompanied uh, uh
Mrs. Hoffa there on every visit she went to and there were
many times that uh as a family between Josephine, myself
and Mrs. Provenzano or her three daughters. We stayed to-
gether at a motel, stayed there two days or three days so
that, that they could visit their father and she could visit
her husband for the three hours that they were allowed and
the closeness that they had in that, in that prison and the
closeness they had on the outside and to say that they had
a fight in that prison is the wildest, ridiculous thing I
ever heard.

STANECKT :
Well how did Tony Provenzano's name get into it?

O'BRIEN:
I think that again it goes back to imagination.

STANECKTI :
Do you think that Frauk Fitzsimmons had anything to do with
the disappearance?

O'BRIEN:
Never, never,

STANECKI : _
There was not good blood between Hoffa and Fitzsimmons.

O'BRIEN:
I don't believe that,

" STANECKI:

What do you mean?

O'BRIEN:

- I, I'm not buyin' that. I think there was a, there was a,

a close friendship there and I think there were a lotta
people on the outside that tried to turn the friendship or
the closeness around to where there wasn't.
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STANECKI :
Jimmy Hoffa by his owu admissio. said he, that, that
Fitzsimmons was a, a dirty double lying double crosser.

O'BRIEN:

Well I think that uh a lot of, a lot of the remarks that
were made were brought oun by, by anxieties aud by uh, uh
people who wanted to create a difference between two humau
beings who had been together for a long time.

STANECKT :

There's a theory, strictly a theory, that Hoffa was hit by
a third party tryin' to make a power play so that it would
look like Fitzsimmous was involved so the third party could
move iu to the power of the Teamsters Union. Is that so
far fetched?

O'BRIEN:

I believe . it's, uh I believe it's again the, the, the
imagination of somebody's miud. Uh let's be honest with
ourselves and, and, and I've, I've discussed this many,

many times w1th w1th uh, w1th with uh Mr. Hoffa. Uh you
kuow and I know and we all know that there was a restriction
placed on him and uh there was no way that he could run uh
for office as long as that restriction was there. Now you
know that Jerry.

STANECKI:
But rumors were that the court was ready to overturn it.

O'BRIIN:
Well...

STANECKI:

The Attorney Geueral of the United States sent a memo to
the President of the United States saying he felt it was
an unconstitutional restriction.

O'BRIEN:
Now whlch Attorney General of the United States YOU.eow

STANECKI:
Levi,

O'BRIEN:
Levi did?

STANECKT :
Yes.

113

T T P AR EORT pe s 2040 hbbe St s Sasli A Y TR e

i g e e e o . e e



I A et s v e e £ o e T

®- @ -

~.

O'BRIEN:
Uh huh.

STANECKI:
And Levi lady, later publicly deniec that he did that.

O'BRIEN: .
That's right.

STANECKI :
But he also said..e.

O'BRIEN:

Jimmy loffa never got a break from the courts at a higher
level that I know of. We uncovered the FBI blatantly uh
wiretapping, surveilling lawyers, uh bugging rooms...

STANECKI :
In Tennessee,

O'BRIEN:
In Tennessee.,

STANECKT :
Right.

O'BRIEN:

Ard, and would we win? We had uh two weeks of heariug and
the results were the motion denied, motion denied in the 6th
Circuit and motion denied in the Supreme Court of the United
States. So you know when they talk about uh, uh that Jimmy
Hoffa was going to uh have something re, that was restricted
on him changed. That'll never happen.

STANECKI :

What about all these people that all these names, the
Briguglio brothers, Tony Provenzano, uh Fitzsimmons, the
Andretta brothers? Uh why are all these names brought in?
Why cdid Steven Andretta spend all the time in prison for not
talking to the grand jury? Uh is this a goos chase or are
these people involved?

O'BRIEN:

I think it, I think it is uh, I, I think that the, the
situation of Stevie uh, uh the time he spent uh in jail I
think that uh I think that it was done because of the, of the
hysteria and I think he again took the position - I woulda
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took the same position., I would not of talked to the grand
jury. They coulda give me immunity I wouldn't talk to the
grand jury and I would have probsbly been in the same place
they were uh that, that Stevie went. Not because you had
anything to hide but you wanted to protect yourself...

STANECKI :

What about the Briguglio brothers?
O'BRIEN:

What about 'em? One, one...
STANECKI :

Allegedly an enforcer for Tony Provenzano.

O'BRIEN:

Well that's again the imagination of uh uh, of of some
writer. Everybody's an enforcer, everybody's a bodyguard
uh, uh you know it Jjust, it gets to be ridiculous at a time.

STANECKI:
Were you Jimmy Hoffa's bodyguard?

O'BRIEN:

He was my bodyguard. I had the best bodyguard in the world
with him around. He never needed a bodyguard in his life.
He always said one thing - when you need a bodyguard you got
a guilty conscience. And uh, ya know, uh it uh it always
stayed in the back of my mind. Uh bodyguard uh, well this
ridiculous.

STANECKI :
Chuckie were you used?

O'BRIEN:
Never,

STANECKI :
Were you used to set up Hoffa?

O'BRIEN: | :
Never happen in a million years. They'd have to (unintelligible)
me first Jerry.

STANECKI :
Do you think you are going to be indicted for the disappearance
of Hoffa?




O'BRRILN:
Well lemme just say this, My imaginntion is pettin' as well
as nome of the press nnd some of Lhe, Lhe people who work

for the United Stales Justice Department and 1 could say
only one thing, - that uh, that uh I do not uh put aside uh,
uh somebody creating a wild uh indictment. I just got
through being defended by Mr. Pritchard in the wildest in-
dictment that I could ever dream of and I've been indicted
four times as you're well aware of and all four indictments
that I was indicted on I won and they were, they were brought
down on me because I was part of the Teamsters Union because
I was as close association to Mr. Hoffa. I wasn't indicted
because of Chuckie O'Brien, I was indicted because I was close
to, at that time and still would be and will always be to
Jimmy Hoffa.

STANECKT :
What about the fact that Jimmy Hoffa, Jr. says that you
weren't close?

O'BRIEN:
Well you know again I'm gonna tell you...

STANECKI:
You're highly suspect in the words of Jimmy, Jr.

O'BRIEN:

Listen I can understand, I can understand emotion and I
think that young Jim has had a lotta time to think about

it and uh I think that if question was presented to me uh
again I don't think he would come down with a wild statement.

STANECKI:
But yet you told me that you thought he would be sitting
there having a drink celebrating your conviction.

- O'BRIEN: ‘ |
Well, I, I said that because again you see uh...

STANECKT : _
Then again they came out and said you weren't the foster

son, that's a lie.

O'BRIEN:

Well listen uh you know what? It, it, it's, it's a funny
thing in this world when people can deny a relationship uh
that I had and still in my heart have with the Hoffa family.
- Uh Jimmy, Jr. and whoever in that family wants to say what
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they wanna say, I know, I know what I've done in my lifetime
and I'm not gonna never put myself in the position to take
and say to you or to anybody publicly but my personal feel-
ings are relative to that family. I think that belongs to
me and it'll always stay with me and if Jimmy, Jr. wants

'to say something that's his prerogative. But he's the one
that's gonna have to live with it. He's the one that's
gonna have to get up in the morning and look in the mirror
and he knows when he looks in that mirror that the things

he said about Chuckie are really not true.

STANECKI: :
He accused you of being a part of the disappearance of
Jimmy Hoffa. Uh he made a (unintelligibleg about you not
taking a lie detector test. Is Jimmy Hoffa, Jr. beyond
suspicion in the disappearance of his father?

O'BRIEN: -

Ch I think so Jerry. I, I, I, I, to say that uh about Jim
uh is ridiculous because uh Jim is his real son, his true
son and as far as uh birth is concerned and uh he loved his
father deeply and uh never uh never could that ever happen.

STANECKI :
Why did he deny taking a lie detector test?

O'BRIEN:

Well look at uh I'd, be like uh your son uh something happen
to you and your son taking a lie detector test. I mean to
somebody to pose that question to him is wrong. Uh I can
understand them posing a question of a lie detector testto

me and you know it's like I told you on the phone from
Florida. Uh I gave Jim Esposito a challenge and I still

keep that challenge open. If he wants to take a lie

detector test relative to, to him saying Jimmy Hoffa was

in that car uh I'll take one with him. And I know one thing.
He ain't gonna pass it. No way will he pass it and uh I
haven't uh heard the FBI or Mr. Esposito call me and say he'd
take the test. He knows he can't take that test because he'd
get perjury and you know the FBI's in enough trouble as it is
now and uh I hateto see another Agent get caught with perjury.

STANECKI: _
Back to the question. Do you think you will be indicted for
the disappearance of Jimmy Hoffa?

O'BRIEN:

I've changed my mind. Uh, I, I, I, I happen to have uh,
uh a lawyer who uh I have all the coufidence in the world
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in. Uh he's directed me uh to a point, Clyde Uh Pritchard
has directed uh better than any lawyer I've ever had in my
life and I've had some, some top lawyers with top names aund
to help me in, in different situations and Clyde has changed
my mind uh tremendously because uh he explained oue thing to
me. There are some people that go to work and they take
Something personal. There are sone people that go to work
that are devoted to the law aud to what the law means for
the people in this country. I think that the Attoruey
General that's uh now here in office uh...

STANECKI :
The U.S. Attorney in Detroit.

O'BRIEN:

The U.S. Attoruney in Detroit is a man who is takiug a job
for the people this, of this state aud representing the
United States Govermment, the United States Justice Depart-
ment is not gouna be (unintellirible) or, or ruu through
uh, uh a hysteria thing where he's gonna come down and sign
a buuch of crazy indictments.

STANECKI :

Do 7ou think if Fhil Vau Dam was uh the U.S. Attorney here
six months ago you would have been indicted ou the pis-
demearcr charge?

O'BPIZI:

I think that if uh,if vh what I read about Mr. Van Dam and

I don't know him, I don't know hom rerscnally but what I read
about him and what he says about tne law and what he, his
application of the law is, I would say.that he uh would have
taken a, taken a closer look at the indictment, an indictment
of law not of, not uh just atn iudictment to uh to put some-
tody in, in, in the, in the squeeze because it was a squeeze
because I was told (unintelligible) uh 2 finger was pointed
at me and he says I'm gonna get You.

STANECEI : '
Alright so they're sgueezing you, they're pushing on you,
they're squeezing on you. What do they want from you?

C'BRIEN: .

Well uh yesterday they got a pound. I don't know how much
more pounds they want. Uh I'm on a diet and I'm uh, I'm
Iryin' to get as skinny as I can zut uh, uh I don't think,
I don't think that the United States Attorney uh Mr., uh Phil
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uh Van Dam is going to allow somebody from his department
Lo run into his office, lay down a bunch of crazy indict-
ments and say this has rotta hapren because it's true.
Because I know one thing. U wheayou charge somebody with
an indictment uh whether it be a misdemeanor like the one
I had or a more, much more serious indictment you're not
gonna do it out of hysteria, you're gonna take your time
and look at it because to indict somebody and run 'em in a
courtroom and then not prove that indictment is gonna be
embarrassing on, on, on not only yourself but it's gonna
embarrass the United States Department of Justice.

STANECKI :

Alright rumors out of the, out of the Justice Department
they wanna squeeze Chuckie C!Brien, they wanna put the
pressure on O'Brien because they think O'Brien has the
auswers to the disappearance of Hoffa. You are now facing
up to a year in jail on a misdemeanor convic, convic, uh
conviction. If you get that Year in jail and they're gonna
be pushing hard to get that year because they wanna squeeze
you, the want you to talk.

O'BRIEN:

Well Jerry lemme ask vou a question. If you spend nineteen
hours with the United States Federal Bureau of Investigation,
the state police and anybody that was connected with that
investigation what more can I tell 'em?

STANECKI :
Then why are they leaning on you?

O'BRIEN:
Why ?

STANECKI:
Yeah.

C'BRIEN:

Uh ‘again it goes back to, to what I told you from the start.

Uh something got rampant. They couldn't stop it after it

got rampant and what the heck uh I was convicted yesterday

of a misdemeanor but nobody I would say in the community

unless they look closely at a paper would know I was con,
convicted of misdemeanor. Everything that they said whether

it be on uh the news media uh or uh on the paper was that, that
it all wound up being something part of the Hoffa investigaticn.
Uh chief uh, uh, uh chief...
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STANECKT :
Ceptral figure.

O'BRIEN:

Central figure whatever you wanna have in an investigation
and I wasn't convicted because, because of myself as in,
as doing something wrong. I was convicted because of the
hysteria of the newspaper.

STANECKI :
Alright Chuckie rumors were that Jimmy Hoffa was talking to
the government trying to make a deal. You say no way.

O'BRIEN:
No way.

STANECKT :

But if the rumor is on the street and the so called mob,

the Mafia, the organization, whatever you wanna call it,

if or if, if it doesn't exist, but let's say that organized
crime in this country according to the senate committees and the
governnent they profess it does, Now in their mind how are

they gonna know that Jimmy Hoffa wasn't talking? The word

was out it was a death warrant more or less alright? What

about you? A central figure in the Hoffa disappearance. Are
you afraid for you life?

C'BRIEN:
No I'm not afraid for my life., Uh...

STANECKI:
Is there somebody worried that Chuckie O'Brien may break
down, may talk, may be a key to this thing?

C'BRIEN:
The only guy I can.think about worrying about:would be
Esposito.

STANECKI :
Why?

O'BRIEN:

Uh hes uh he seems to think that uh I'm the key to the lock
uh to this uh investigation and uh its Just notthat, it's just
not true and lemme just say something to you Jerry about
worrying. Uh you worry about uh all kind of things in,

in this world but uh to worry about some harm comin' to you,
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you'd have gray hair or your hair would all fall out in
this business that I'm in because I've been threatened,
I've been threatened by some pretty good people. I've

had a house burned down, I've had uh all kiuda things
happen to me in my lifetime and if I was worried about uh
about something happening to me I'd, I might as well pick
up my tent and go out and get in a hole someplace and live
there the rest of my life and I'm not gonna live that way.

STANECKI :

Alright reports were that you were hiding from Tony Provenzano.
You uh hid out in Mobile, Alabama, ua you were laying low.
What about these reports? Were you aiding out?

O'BRIEN:

No, the, I, I, I, again I, I don't like to be sarcastic

about it but the, the day that they say I, I was hiding a
very personal friend of mine was getting married. He happened
to have probably five or six of the, of the uh Federal Bureau
of Investigation office in Los Angeles come to his wedding.

STANECKI :
Now you're talking about the Bobby Adell (phonetic) wedding.

O'BRIEN:

Yeah. And if I was hidiug the, the boss of the, the Bureau
from Los Angeles and five or six of the agents were there, I
was introduced to the, I sat down, said hello with them and,
and uh, uh and, and enjoyed ourselves at the wedding so if I
was hiding uh it's funny I got on an airplane and went to uh,
uh to my wife's home in uh in West Memphis.

STANECKT : »

Alright there's no question you weren't hiding there. What
I'm referring to is a Newsweek report recently that, that
you uh were avoiding Tony Provenzano.

O'BRIEN:

Oh I kuow what you're talkin'...
STANECKT :

At the convention in Vegas uh you...
O'BRIEN:

I had dinner with him and his wife uh and his uh, and uh,
and uh some of his people one night.

STANECKI :

Well how in the hell could somebody eport that you were
hiding and avoiding the man?
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O'BRIEN:

I don't know because I see, I see Tony Provenzano probably

uh, uh one day a week uh, uh in Florida. Uh I'l11 either

stop on a Saturday or Sunday and say hello to him, have
coffee with he and his wife and his daughter. Uh so you

know vh this thing about hiding is ridiculous. You know

I, I read that uh article in the paper and, and the Time
magazine and I couldn't believe it. I was on assigument

in Louisiana and you travel and, and I think Clyde has
traveled his lifetime aud I rentec a car from Hertz. So

I parked the car at, at the hotel where I stay in, the
Holiday Inn and you know crime is up in the United States,
there's a lotta car theft. They stnle my car. Well I don't
tell the guy who steals oy car, my ~ent-a-car, where to put
the car after he takes the tires of< of it. So he took the
car and took the tires off and took the radio out and took
the spare tire out and to all pclice report that was an
abandoned car right? Well I called Hertz and I said my,

I can't find my car Mr. Hertz it's beer stolen. So they

Say well make a police report. So I called the Baton Rouge,
Louisiana, Police Department and I s3aid uh sir my car's been
stolen in your city. It's a rent-a-car and here's the license
number and here's the rental slip. Thank you sir. Uh I, my
life don't stop because they stole my car. I had uh to leave,
I had to leave the city uh to go to another assignment., I
left the city of Baton Rouge. The next thing I know that uh,
that I'm hiding in Baton Rouge, Louisiana, I did five tele-
vision shows there because we had a campaign relative to the
right to work law which passed there. I was involved with
uh, uh national negotiations with uh, a large uh company uh
that is in the process of maxing paper uh I met with their
Vice-President of labor relations. Uh I spent four weeks
there, now you can't hide in Baton Rouge when you're on tele-
vision and I left there because uh I had another assignment
and then I went home. Uh my wife's been, been very ill which
you're aware of and I had to go back home because she was
getting ready to go to Mayo Clinic. The next thing I know is
O'Brien's car is abandoned i. Baton Rouge and he's hiding.
You know how do I change that? I mean I'm just one individual.
How do you get Time magazine to turn that story around? I
don't know how you do that. But I do know one thing - that uh
I made my mind up uh over this last six or seven months and I
only waited 'til this case of mine uh came to a conclusion
that the people who talk about O'Brien better be ready to be
sued because I'm gonna go after 'em now becauset I'm tired
of my family being subject to the type of press that's been
coming down from uh these uh weirdo magazines and uh publications
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and uh I'm not putting myself in the process to, to uh start
suing; these people and let ‘enm step up and say now uh they
geparate the truth uh from the falsities and uh I'm gonna
come out and I'm gonna start uh as Muhammad Ali said I'm
gonna float like a butterfly and sting like a bee. And
that's my intention.

STANECKI :

Alright. Uh several months ago the Detroit News printed a
series of copyrighted stories uh of tape recordings, alleged
tape recordings and buggings of the FBI of Tony Giacalone,
reputed Detroit Mafioso enforcer and so forth and so forth,
In those stories they made an alleration...

O'BRIEN: -
Let me correct you in omne thing about Tony.

STANECKI: - -
Reputed I said.

O'BRIEN:

You give him all the titles but uh I know him in my whole
life as Tony and uh that's just the way uh I know him. And

I don't know about all the *itles Yyou're giving him but I
krow him as a person, as a humar. being, as a family man a.d
vh that's just the way I'm gonna talk about Tony as far as
Tony's concerned. And uvh I know whit you're gonna talk about
and uh I can say only thing to you is that uh I think uh I
can't remember his name uh saw him vesterday on television,
day before uh he said some right things about the Detroit
News. Uh and I go along a hundred nercent what Riegel said.
They have turned that newspaper into uh an Enquirer because
when they could put the kind of uh falsities that they put

in the newspaper, to downgrade somebtiody and that's all it was.
I, where were all these wiretaps?

STANECKI :
Alright so they...

C'BRIEN:
I wanna kiow where they're at. Give 'em to me. I haven't
Seen no wire...

STANECKI : : '
Alright they say, they claim in that that your mother was a
good friend of Mrs. Hoffa, Josephine Hoffa.

O'BRIEN:
- Lifelong friend.
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STANECKI :

And your mother allegedly set Hoffa up for a burglary that

Hoffa, that Giacalone was reportedly going to, to handle in
Hoffa's Washington apartment, They said some, some pretty

dread things. about your mother.

O'BRIEN: ‘
Well first, first of all...

STANECKI : v ‘

I know when I called you about it You said you couldn't talk
about it publicly then because of the trial coming up. Uh
now what do you got to say?

O'BRIEN: _ »

First of all uh my mother's passed awvay and her soul rest in
reace. ..And as far as I'm concerned she was one of the greatest
ladies that uh the good Lord put on this earth. What the
Detroit News said about her is, is a disgrace. Uh first of

all it's kinda ridiculous to think that uh, uh someone is gonna
rob somebody else and what they gonna, what, what's gonna be,
what's gonna be gained by sone type of robbery? And it just,
it's so ridiculous that I wouldn't even waste the time to even
try to talk about it because it's just so untrue. 1It's Just...

STANECKI :

Well what is all this? I mean it keeps popping up time after
time and uh again uh alleged Mafia members uh organized crime.
Is this whole thing uh, uh, a, a conc, @& conc, a concert to do
away with the Teamsters Union?

O'BRIEN:

Well I'll tell u what. Uh they been singin' that song for
the last 25 years that I know of and uh it, I guess it's a
popular song to sing. I mean uh people like the intrigue.

I, I guess, I wish I owned a piece of the Godfather, I, they
did pretty good with that movie. And uh public and uh and the
people that watch that kind of uh rhetoric I guess uh I guess
it, it's somethin' that they like and uh you know right that's
the popular theme. Uh who, who be next? I don't know.

STANECKI : ' .

Alright. It was told to me recently that and also I uh right
after it was told to me about a week later a uh story came out
I think out of Miami uh a former alleged hit man in Chicago
for the mob is writing a book and said that Jimmy Hoffa was
hit because Jimmy Hoffa was the man that went to Sam Giancana
.in Chicago to set up a hit. The CIA reportedly is behind
Hoffa's assassination.
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O'BRIEN:

Well if they are they're, they're, they're a busy organization.

STANECYI:
I that too far fetched?

C'BRIEN:

Yeah it, it's, it's, it's, it's uh James Bond I mean you know
uh, uh they rot enough »roblems to worry about the security
of this countrv, They're not gonna worry about uh, uh, uh I
think a person like Mr, Hoffa. Un it, it, it's ridiculous.

STANECKI:
Hoffa allegecly went to Sanm Giancana to set up the Castro
attempt. ’

O'BRIEN: »

Well if you believe that Jerry vou'll believe anything. Uh
I think that un Jimmy Hoffa probably is a, is a patriot of
this country was, was, is like that Saying go - he was born
American, uh he'll live an American, and he'll die American
and uh it went a1l through his ancestory uh back to the time
of the Filgrims landed at Plymouth and uh...

STAIVECKI ;
S0 if, if Hoffa was (unintelligibl%)

C'BRIEN:
Foffa would never,..

STANECKT :
By the CIA...

O'BRIEN:
Never...

STANECEI:
Saying that we need to eliminate Castro can Jou help us,
would he?

O'BRIEN:
Never. Uh he would never get involved iu, in, iuto politiecs
at that, at that step. '

STANECKT :
Did he know Sam Giancana?

O'BRIEN:

He probably knew more people in this country than uh, than un
the ordinary berson because he dealt with all type of people.
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STANECKI: .
And as he told me when you're doing business in every part
of the country you have to know what's going on.

O'BRIEN: ‘

You deal with all type of people uh you know uh you deal
with all kind of people, you meet kind of people, Clyde

in his lifetime has dealt with a lotta people an: you know
that's, that's part of life. '

STANECKI :
Why was Jimmy Hoffa murdered?

O'BRIEN:
I again say tojou Jerry I can't say he was murdered. I can't
say, I can't say that on this PTofFran Or anye..

STANECKI:
Why is he missing?

O'BRILN:
I don't knov.

STANZCEI :
Way irn rour mind would somebody wnnt to get rid of Hoffa?

C'3RI:

I told rou before a long time agc Jerry I felt that uh, uh
krowing him as well as I know him the, the things that he got
involved in with prison reform. I told the FBI this and uh

I could say it pudblicly. One of ‘he things that bothered

meé was some of the people that he zot involved with hecause
you know in talkin' to him you kncw where his heart was.

He had a heart as big as WXYZ's building. And I thought uh
wnen this thing happened and I, and I said it then and I say
it rnow that maybe somebody that, that came outta one of these
institutes had an idea that uh if we grab Jimmy Hoffa uh and
lave a ransom note uh because he's Jimmy Hoffa he won't say
anything and we'll do well with it. And I felt and I still
feel very strongly that uh pPossibly somebody uh, vh that would
think that way might have, might have tried to do something
like that and uh,and then, then it got all screwed up and...

STANZECKI:
You don't believe that organized crime is behind Hoffa's
disappearance,

O'BRIEN:
I don't know who orgahized crime is but uh I don't believe
that uh...
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STANECKI :
You.say the Mafia doesn't exist.
O'BRIEN:

I don't think it does. It's a word that's been (unintelligible)

around pretty good. Uh it's uh it's a word that uh that it's,

it's an (unintelligible) you know it's uh it's something that
everybody likes to use.

STANECKI :
Organized crime?

- O'BRIEN:

Organized crime uh is, is, is a different thing. You're talkin'
about all types of uh crime and uh how do you place it? Do

you place uh what's goin' on in the city of Detroit as organized
crime with these uh you, youth gangs? ‘

STANECKI :
If there is none of this in existence uh then why do we
constantly hear about it?

O'BRIEN:
Well,..

STANECKT :

People like Carlo Gambino, the godfather who just died., Un
people like uh Marcello, Carlos Marcello in New Orleans,

Tony Giacalone here, Sam Giancana in Chicago, uh some of the
people in Florida. Uh you mean their not members of organized
crime or the Mafia?

J'BRIEZN:

I don't, I, I don't know if they're members of anything but,
out being a, a citizen and taking care of their personal
ousiness and, and taking care of their families uh like you
and, and I and everybody else does and uh I'm not gonna buy
all that uh, that uh who done it uh,..

STANECKI:
Jo you think you're a target of the grand jury?

C'BRIEK:

Do I think I'm a tarpet?

STANECKI :

Yeah,

C'3RTEN:

I would say that uh that uh I'm lile uh I'm like a bingo game

wnere they put all the numbers in = basket and they mix 'em
upside down and I think that uh thet I'm in that basket yes.
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STANECKI :
In your heart do you feel that you wiil be indicted for the
disappearance and kidnap and murder of Jimmy Hoffa?

O'BRIMN:

No. Not as long as we have the Lype [ uh people who have
the authority uh representiins the Uni‘ed Gtates Justice
Department that are here in this district now.

STANECKI :

Do you think that, that's fine %o say out there's bigger
(unintelligible) in Washington. We 271 work for somebody.
This guy in town works for somebodr i: Washington. What if
they say get O'Brien, squeeze him?

O'BRIEN:
Well they already got him.

STANECKI :
Well what if they say get him arain?

O'BRIEN:

dell God bless 'em. But I'm nol ;onra werry about it. But
I know one thing. The man who's in ciarge of this office
1ere is not conna sign some wild indictment because I think
1e's got the, from what I can read and, and hear about him
1e's got the type of guts that he'll say I'm not gonna sign
That indictment. You sign it.

STANECKI :
You did not see Jimmy Hoffa July 3Cth, 1975.

O'BRIEN: .
I wish I did 'cause he'd be here today.

STANECKI: |
pid you kill Jimmy Hoffa?

O'BRIEN:
Never,

STANECKI:
Did you set him up?

O'BRIEN:
Never in my life.

.STANECKI :
Were you used by someone else to do it?




O'BRIEN:
Never.

STANECKI:
You are not betrayed.

O'BRIEN:
Never,

STANECKI: _
And you think when this is all said and done - do you think
it'll ever be solved?

O'RRIEN:
Never.,

STANECKI:
Then how can you be exonerated?

O'BRILEN:

Oh time takes care of a lotta tnircs. Ua I think that uh
vhen I get through with my law suits and th and my civil
suits as far as uh the law suits va I think that I'll be
able to prove to uh to the people who've been accusin' me
that uh I'm an innocent un victim. I have nothin' to hide
Jerry. I could take a deposition with the best of 'em. But
can they take a deposition, the redple that have been writin'
all this junk? I say they can't. Cuun Esposito take a 1lie
detector test? He can't. He'd, he'd flunk it, and I don't
want hizc to, to flunk that test 'cause I really say from the
botton of my heart I challenced Jin Esposito to take that
test and he knows he can't take it and I've talked to three
of the best, best polyrravh test giys in the United States
and they're available and they're willing to take him and
mrself and give us that test. And I think that's where it
all starts at is it starts with Zsposito 'cause he is the one
that created this great myth that Jimrmv Hoffa was in that car.
I think once we clear that first step up then we go to the
next step. But I know that Jim Esposito cannot take that lie
detector... A

STANECKI :
Do you think they'll ever find out what happened to Jimmy
Hoffa that day?

O'BRIEN:

That's a, that's a question that uh I think everybody that's
in law enforcement uh and uh everybody that who's concerned
is hoping could be answered. I don't know. I don't know.
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STANECKI :

Clyde, you're formerly with the government or the Strike
Force, au attorney with the Strike Force. Do you think
they'll ever solve the Hoffa case?

CLYDE PRITCHARD:

I think that as time goes by of course the chances are, get
slimmer and slimmer. Unless something is, comes out or
something is developed by, in the way of evidence then it
will never be solved. I want to say that first of all Mr.
O'Brien came here today at your request and um I'm not so
sure that uh he should have done that but he wanted to
voluntarily come here and to express his opinion about this
matter of Hoffa and of the trial that he had yesterday. Some
of his feelings are personal on his part and they're feelings
that uh have developed through friendship through years and
uh I have no way of knowing one way or the other uh the people
that he's- talked about of being uh good people, bad people,
or wvhat. That doesn't make any difference to me. Um I will
say also that if there is to be an indictment it will be an
indictment based on evidence but probable cause. I have told
him that I don't think there'll be any wild indictments that
uh it is my opinion that uh anybody that spends as much time
as he did before a grand jury and uh with the FBI that they
rnow everything there is to know, “hat he has given 'em
everything there is uh to give. Uh and if they found no
inconsistencies then if they indict him uh it's gonna be a
frivolous indictment.and I don't think we'll see that. And

I also want to state that uh Mr. O'Brien was actually referring
to the head of the Strike Force previously who was recently
released as being the oue that promised him that he would get
nim,

STANECKTI:
Robert Ozer._

PRITCHARD:
Yes. It wasn't Ralph Guy who was a U.S. Attorney.

Q'BRIEN:
o, It was not Mr. Guy it was uh Mr. Ozer and it's not Mr.
Ancerson. :

STANECKT : ’
Couple of other questions regarding the Teamsters in general.
Uh I have been hearing for the las® month to two months
quietly cn the streets that Frank Fitzsimmons is about to
step down to retire. Fact or fiction? '
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O'BRIEN:

Well' I, I'm on his staff and uh I've know Fitz as a boss,

I know him as a, as a personal friend, I've known him my
whole life. Uh that'd be a guestion that you'd have to

ask uh Fitz himself personally. I have nnt heard it. Uh

I have, was fortunate to attenc our lest convention. He
accepted the nomination, he was elected and uh I kunow what
1e said in his speech uh that uh he had set out a, a, a
program for the next five years for this international

union and uh I just can't couceive that uh he's gonna retire.

- STANECKI:
I am told that he's going to step down, retire, and rname
Roy Williams as the boss of the Teamsters.

O'BRIEN:

Well Jerry you know more than I know decause uh, uh as far

as I'm concerned uh, uh we have not heard that. Ua Roy is

the Director of the central states uh and uh business is goin'
on as usual and uh I have not heari either one of those rumors.

STANECKI :

Alright we've talked now for an hour about this uh - what
do you, have anything more you wanna say about the Hoffa
case, the disappearance?

O'BRIEN:

When it's all over with and the dd man always taught us it'll
all clear itself up. And when this thing gets settled down
young Jimmy's gonna realize and he's gouna have to re-appraise
uh some of his statements. I make statements sometimes uh
because I, I lose my temper and after I say 'em I'm sorry

I ever said 'em. Uh I mighta say somethin', somethin',
somethin' here today that uh I can sayto Clyde uh who, who's
guided me pretty good these last few days uh because of a,

I get emotionally get worked up uh when I seepeople that get
on the stand and lie and I know that they're beeu frightened
Oy certain people of the ageucy of the United States Goverument.
Uh maybe I'll regret somethin' I said here today but really
right now I don't thiuk I do. Uh I may offended uh Esposito
who works for the FBI. Well that's the way the, that's the
way the chips fall. Uh I've taken him on because I've lost
uh trust in him as an FBI ageut because I was honest with him.

STANECKI:
You claim that you aie a, are a target of, of harassment,
cf continual harassment by the FBI.
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O'BRIEN:

I weuld say that uh I've seen a lo-ta harsssment and I've
seen a lot of uh pressure put on, on uh people in my lifetime
in the lavor movement. Uh lemme Just say this. Because

of me uh I've orly done one good thing. I create employment.
I've ot more guys watchin' me wherever I go uh than a lot
nore people that uh, that uh would ever believe.

STANECKI :
Have you been wiretapped?

C'BRIZN:

iave I been wiretapped? Uh, uvh lerme just say this. That's
i, that's a question that un ic = very delicate question.
Uh the governrent uh and the United States uh Supreme Court
has come dowrn with some tremendous rulings on wiretap. Un
ve now-'as eitizens of the (unintelligible) have a right to
£70 in and say uh I think I've beer viretapped uh turn over
‘*ne evidence to us. Uh we couldn's do that before. I been
told in Florida there is z court order wiretap on my phone
in Florida and a court order pacne, ou my, on my office phone.
Un I believe that's a true fact. Uh how much illegal wire-
tapping and car bugging is beinc done uh robody know.

STANECHT :
Ay do you sar car dugging?

CU'ERIZD:
'-J,ell j t oo

STANECET :
Did you, did something happen %o ysu that you feel that they
vicked up information out of a car?

C'BRIEN: : ,

Well the only thing they can pick ip is myself singin' some
ole 2illtilly song and my three kids figh'in' sbout uh who's
on first and uh and that's about the size of it. Uh or uh
scmethin' my wife didn't like I, I shouldzdone and didn't do.
But do believe .that uh it's goin' on anc uh and it'll con-
tinue tc go on uh as long as there's people that uh make
that kind of equipment.

STANZCET :

It's interesting to note though th:t right after the dis-
appearance when you flew to West Moqmphis, Arkansas, and I

flew to Teunessee and we talked on the pnone that within weeks
an FBI agent showed up at a home i:: Teunessee asking what you
were talking to Jerry Stanecki about.
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O'BRIEN:

True and you know I saw that ad of you, you, you have in Time
magazine and lookin' at your picture I can understand why the
FBI did that. I really do. '

STANECKI :
You're not insinuating it belongs in a post office Chuckie.

O'BRIEN:

I've seen better pictures in a post office. And in fact uh
I took a survey of your picture and I said would you let this
man uvh come in your home and use your phone if he said his
car was outta order and I didn't get...

STANECKI:
Careful what you say about cars now. That one got you in
trouble. - - '

O'BRIEN:

I didn't get anybody to say ther would let you in their house.
But Jerry look I appreciate you, lettin' me come here. Uh
You been on me for a long time. Clyde uh was, was a litte
rervcus about me comin'. I gave you my word that when I
0L my case outta the way I'd come here as well as I've
£iven anybody else because I've known most of you in the
mecia for a long time. And uh I know one thing that uh I
have nothin' to hid and now that my case is out of the way
and we're gonna sit down talk about the appeal uh and uh
do all the requirements that the government uh asked me to
do through my lawyer and which was (unintelligible) report
and so forth. Uh I'm going to come forth and, and take a
stand uh to protect myself and my reputation uh as a, as a
human being and uh and continue to fight and not give up
the hope that uh that someday this, this terrible tragedy
or whatever coulda happened isn't cleared up.

STANECKI :
Clyde?

PRITCHARD: :

Iy only statement is and I, seems like I'm always coming

vack to the defense of government to a certain extent and I
guess that's, and the reason I do that is_because it has been
my background and has been my training. I think that uh govern-
nent does try to do a legitimate job. They try to investigate
where they feel that they mve to. Such as the Labor Department
did in this particular case. Uh and I know Mr. O'Brien doesn't

—a
(S
49

T SR S T e,




o0 o>

!

begrudge those agents for the investigation that they did.
Uh theymlmve a legitimate right uh to investigate and a
legitimate right to bring matters before a grand jury. Uh

I submit, and it's not sour grapes although I am terribly
dis ap901nted in the, that parflcular verdict, but there

was uh suspicion and there was uh, uh 01rcumstant1a1 evidence
that and then that probability there was a crime committed
but I don't believe that Mr. O'Brien was cuilty. I believe
that as much as anything I don believe, And I think the
evidence showed that. There was never an intent to have the
automobile given to hin,

(Irrelevant)

NEWMAN &

That is our number., We are bacx now for the second half of
the program and we are now live and we have on the phone with
us from the Miami area as I understand it, Chuckie O'Brien.
Chuckie how are you?

C'BRIEZN:
Pretty good David. How are you doin' tonight?

NIWMAI :
It's been a long time. It's been an interesting couple of
years.

O'BRIEN:
Sure has.

NEWMAN: '
Since we last met. How have you been?

O'BRIEN:
\Alrlght. Fine.

NEWMAN :
Uh I guess it's kind of a, a, loaded question.

O'BRIEN: .
No I'm fine. Got my health and get up every day. That's
what counts.

NEWMAN :

Okay. Where are you in Florida by the way?

‘O'BRIEN: R

Oh I'm out in the uh I would say tne western part of Fiorida

out uh goin' towards uh the western part of uh the state uh
oh just the other side of (unintelligibdle).
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NEWMAN:

Um hmm. Okay. I assume that the reasons you've agreed to
he on with us live after the taped interview is to further
¢lenr wp the misconceptions about Chuckie O'Brien which have
been circulated in the media and which you're very angry
ahnut, Correct?

O'BRIEN:
No question about that.

NEWMAN :

Okay so some of the questions I will ask You and these of
course in addition Jerry Stanecki's will be reflective of

the pudblic irsinuations about you snd I want you to understand
that those questions are being asked in that spirit for you to
et an opportunity to clear up those misconceptions.

C'BRIEN:
10 question about it.

LEWMAN .
Okay.

C'BrIE!: -

Lothing:, nothine wrong wita this s, that type of system
and vh, uh when a person has an opportunity to uh be albe to
ansver a question honestly uvh I think that's what makes uh
tnie a gdod country.

REWMAL :

Ckay I'rm glad vou feel that wa¥e. Xumor one. A TWIOT was
circulated that the job that you got in Southern Conference
of the Teamsters was a reward for going against Hoffa and
was a reward possitly for setting Hoffa upe.

O'BRIEN: . ‘ _
Well yvou asked me two cuestions Davicd,

NZWATT

Ckar,

AN
8

'BRIEN:
h as you're well aware uh I think vou know by now and your
isteners provably don't understani maybe the physical make-up

b G
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of uh our International. Being on the staff and the way
we're, we're uh broken up into four parts uh of the country
and the Central which is the larges, the Eastern Conference,
the Western Conference, and then the Southern Conference.

Uh back in the past I had been given some assignments uh, uh
in the south uh in the Teunessee - Georgia area and I, I liked
it very nuch and uh as I said uvh earlier I think I don't know
if you recall in the interview that I do like to get out in
the field and uh and work out in the field. Uh I was lookiug
Tor an opportunity to get intn an area that was relatively uh
oh a challenge uh as far as vh as, as (uniutelligidble) of an
organizer,

NEWMAN :
Un hmm,

C'BRIEN:

I think we're all aware of the need for organizational uh
efforts in the south and uh I thought about uh about tryin'
to go to work down there. I had a good friend of mine who
became the Director of the Southern Conference uh who was
a International organizer on the staff with me,

NIWMAR ¢
How long vefore July 30th, 1975 did that...

C'BRIEN:

Auout two years. Ua I, he zsked me if I, ya know, he asked

me in ok I think in 171 uh if I was interested in coming into
the are~ and working in the area a* that particular tine,

NEWMAN
Um hmn.

C'BRIEN: C o

And T told hin I wanted to think about it uh I had uh, uh
i~otten back with uh the young lady who uh, uh came into my
iife uh a few years ago and uh then well got outta my life
“rom the standpoint uh timing and I guess everything that when
it comes to romance didn't work out.

SEWMAN :
‘m hmn.

C'BRIFN:

And he, she came dack into my life and uh being a southern
girl ceming from Arkansas uh it gave me quite a bit of in-
centive to you knovw wanna try to go into a new area and, and
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uh knowiug that one of the things that uh would make it uh

a good all around thing for myself and her was this, I

could go into that area and knowing that uh at that particular
tire -~ you see in '/1 the Southern Conference had about oh
maybe five or six, I think seven a* the time, uh organizers
that were in the position to retire within uh a period of a
year uh or a year and a half and there were going to be some
openings in, in uh, in the Southern Conference and especially
in the one area that I wanted to get into,

NEWMAN :
Right.

C'BRIEN:

And uh it just, everything just haopened to just start fallin'
that way and uh I got engaged and uh aud had the opportunity

to get asked if I wanted to come back down there. I think it
was in November, October, let's see I think October uh or
November of '/2 uh at a meeting iu Chicago uh when I had an
opportunity I was apprcached tc whether I, whether or not uh

I'd still like to come back uh and go to work in that particular
conference.

NEWMAN ;
This is a good two and a half years before Hoffa's disappearance.
Okay I, we've esta®lished now that you have the desire.

C'BRIZ:

Oune of the things that I was really waiting for I think uh, uh
I said previously uh, uh is that uh, uh I was waiting for him
to, to come home and uh you know be released from prison and
uh get back to his family and then that would uh give me an
opportunity to make a decision uh (urirtelligible) to the
conference. :

NEWMAN : ‘

Alright now lemme understand this. You expressed a desire,
this is something that you wanted but part of it in your own
mind ‘as far as your own full fledged desire was concerned
was conditional on Jimmy Hoffa's geting out and showing some
direction one way or another.

O'BRIEN: ‘

No I think uh, I think really in m7 mind was him coming
home and be able to take care of uh, uh his, his duties unh
run his household and uh and being with Josephine uh being
there full-time uh that's uh that was uh my main interest
and always was uh my main iuterest that uh I wouldn't make
that decision until uh, until uh he did come home because...
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NEWMAN: : '

Chuikie is there something on paper that said before Hoffa
disappeared a, a document datine from vefore Hoffa's dis-
appearance that says conclusively the job in the Southern
Conference of Teamsters isyurs if you wart it.

C'BRIEN:
lmy you mean vh written uh, uh in 2, in a, in a paper no.

N‘ T
In other words proof.

O'BRIEN:

No.

NEWMAL:

That you were not rewarded in sone wal.

O'BRIEN:

It was, most of these are transfers and a, and a, uh and an
opportunity to transfer's never dore on puper. You find out,
lotta ruys saw that there's arn overinc and uh and they put

in a reguest by your know you usuzlly do it to, through a
verval thing first uh we, I, I've :1ever seen anything uh other
than uh other than appointmen® uh or uh or a transfer after it
was officially made uh ya Kknow ther. uh a letter is gone out
from the conference Director savins that uh you're officially
ir, in the area because a lot of times like uh I was assigned
to the Vestern Conference for over alno, almost oh God over
three and a half, four yvears when it was supposed to be a six
week assigument uh ou the lettuc and crape uh boycott and it
wound up bein' almost 48 months and uh...

HEWMAN : :
In fact that was why you were on tae show about a year and
a half or so agec.

C'BRIZN:

That's right. So rou know it started out as a two week deal
then it got into six week and then vou know you just, you're
assigned out there temporarily to the, to a conference. You
see we're really yvou know we're sar we're assigned to different
areas ul but vh it's up to the diszcre=ion of the, the general
president uh if he says to me tomorrow, calls tomorrow and

says look uh I'm gonna send rou to uh Canada or I'm souna

send you to, back to California, uh you know I have to accept
‘that assignmert. Uh I can't say well I dou'® want to go and
uh and I must fulfill that ssignment.
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NEWMAN: _

Alright. You talked in the interview with Jerry about the
business with Jimmy Hoffa, Jr. I want to clear up this
business about your being Jimmy Hoffa's adopted son. There
was reference to it in the, iu the Stanecki interview and

as it was indicated there there are sort of two stories on
this and, and the other story is fron Jimmy, Jr. The first
story is that you were Hoffz's adopted son and all that that
implies Morley Safer called you his adopted son iu the 60
Minutes interview. Story number two, which I guess comes

from the Hoffa family, is that the business of your being

- Jimmy Hoffa's adopted sou was a semi-fiction that was cooked
up to ease your gettiug into Lewisburg duriug Jimmy's prison
stay so that you would be represented as a member of the family
iu order that you could serve as a frequent courier of Teamster
business and so forth and so ou.

O'BRIEN:
Well...

NEWMAN ¢

What's your comment or: .hat?

C'3RIEN:

Agz2in David it goes back to you know it's vh who shot Jo
and vn you ¥now I get so tired of hearin' it you know it's,
uh tryin' to explain it to people it's, it's...

NEWNMAL

Have you called up Jimmy Hoffa, Jr. and said look Yyou know
damn well I was his adopted son. Wha% are ya doin' to me?
How can you do this to me after the years and so forth and
so on?

C'BRIEN:

I said that to him?

NEWIALT:

Well no I'nm asking. I mean it seems if, if what you say is
true it'd be a natural question, 2 natural confrontation for
you and Jimmy, Jr.

C'BRI:

Well rou know I, I, I would only say this. Uh, uh over a
period of years uh the relationshiop uh as a family and nas
no, nothing to do with my occupation but as a family the
closeness in our relationship uh was that uh of a foster
son. Uh it couldn't get any, you couldn't, I couldn't have
oeen ary closer to them than, than a, then a...

(S]]
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Um hmm,
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I was oo real son.  Uh the Lhoush' o ahy of, of the adoption

uh had nothing to do with him neine incarcerated because you
know you have g right to have a list of seven people and uh
that th you can put on that, or that lis: to either visit
Jou or write you. Uh my relationship uh was one *hat uh
didn't require me to be adopted. It was something that we
talked about uh oh as, as a family uvh off and on and uh you
know uh it was something was personal ané uh I never really
you know made it g putlic thing uh...

NEWMAIV : :

If I understood what JOU Were saying to uh to Jerry Stanecki
correctly, Jimmy Hoffa, Jr. hzs chosen to lie about the real
closeness of your relationship with Hoffs. That's what you're
saying isa't it?

O'BRIZN:

I don't know, I don't ¥now whether he's vh, he's, he wants

to lie about it I again un, th as I s=2id to Jerry, I, I, I
think there's some things in 2 hunmar veing's life that
oelongs to themselves and, and vh &y love for uh for Jimmy
and for Barbara and for Josephine and uh their children as

a family you know uh I Just don't believe  uh and never would
believe that I have to put ny personal feelings uh out in the
street uh for anybody's satisfac%iorn except my own and you
know as I said to Jerry sometimes out of emotion people say
things uh that you wish Jou, you know, you didn't, you didn't,
you didn't never said before and you wish you could get it
back some waye.

NEWMAN :
And you figure that's why Jimmy said wha% he said, Jimmy,

Tr.

O'BRIEN: '

I think that uh, I think that emotions had a lot to play

with it uh I can't uh I can't look at it any other way than
that I mean uh I'm not, I'm not gonna be in a position to

tell you David that I, that I'm gonna say that uh my
relationships or my feelings uh are gonna be to tell you

that uh I'm very bitter a: uh Jimmy, Jr. or what he has

said because you know you get all kinda hurts in life and like
I said it'11 straighten itself out. It's Just gonna take

some time,
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NEWMAN:

Chuckie hang with us just a second. We have to pause,
You've already indicated to Jack Springer the producer that
you're cool about takin' some calls from our listeners.

O'BRIEN:
An, am I worried about takin' calls?

NEW AN :
No I, I, you already indicated to Jack that that's okay.
Correct?

C'BRIEN:
(Unintelligible)

NEWMAN :

Thank you .Chuck.

(Irrelevant)

We're talking with Chuckie C'Brien. We take a call from
Sheila. Sheila you're on WXYZ.

SHEILA:

Yes. Mr. O'Brien my question is I saw you on 60 Minutes
Sunday night aud my questior is recarding Jirm Esposito.
Liow you're questioning the intesrity of an FBI agent. Now
I'm curious as to why you don't *ake a lie detector test, -

C'BRIM:

I, as I said on €0 Minutes, I'm villing to take the lie
detector test but I think my challence to Esposito is that
un he's uh he is, if you have to read the decision of the
Oth Circuit and why I've, I've male %hat challenge to
Esposito is that taking the writter cecision of some uh
Judges who've uh, who've come up *hrcugn the ranks as
lawyers and who I feel are, it's, it's confident Jim

=spo, Esposito as well, as well as uh, uh as the law versus
unh, uh you know integrity uh they were pretty strong uh and
really strong in the, in what the;r felt Esposito when he
wrote this affidavit and why he wrote it uh was uh was not
100 percent uh the truth but uh usuvally in just uwh a lot of
uh I just uh well like uh I'm, how the one Judge put it,

he said that uh it was somethins that uh was created uh, uh
-or a story that was webbed to put int» this affidavit to
convince a magistrate to give him a warrant to be albe to

g0 out and pick up uh that particular car. And I feel and I,

and I really feel that uh I spent as nuch time with Esposito

as, as an ordinary person and I put a lotta faith in Esposito
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and (upintelligible) Esposito because he was, he was the

main uh spokesman for the FBI and I don't know how many

people uh can picture being put in a room with uh maybe

four or five FBI agents and .two people from the, three

people from the state police and two from another police
department and sitting there uh hour after hour and trying

to be honest and give them the information and try to answer
the questions the best to your ability and then after you

have this meeting and in the neeting they say now look every-
thing you've said here is counfidential.  We will, we will

keep it uh with, with our investigators and we would like to
talk to you again and I, and I said fine when, whenever you
wanna talk to me just call me and we'll make arrangerients

uh that I'll come right back. And wh I did that that and
then after I left uh and went back home uh to my family

uh everything that was said in that room was leaked to the
news media and uh it was always uh leaked uh and when I say
leaked to the news media, to newspapers and, and uh everybody
else as a source and then after that, that came down uh I

felt that uh it, ya know, they, that he wasn't being honest to
me and then I came back to Detroit araln voluntarily and spent
uh another whole day with him ané uh his investigative team
and again it was, I was to come tn this city and know, ya know
i* was a private meeting and nooo.ly'¢ know about it and soon
as I left Detroit and got on an airpiane at 10:30 at night and
when I got off the airplane in ur in Menphis there's the,
there's the, the medisa waiting for me getting off an airplane
saying vouv just left a meetin; wih the FBI. Well you know
w~en that havpens *o you, you kuow, ¥ou et uh you know first
Time it happens to you, you know, you think about it and the
second time it happens to ycu well oJou say the third time

shame on thenm you know it's no* gonna happen to me again.

ITEWMAN : : ‘

vWell lemme understand this Chuckie. Esposito uh in ;our
Judgement at that point was squeezing you by selectively
leaking in the media.

C'3RIIN: :

I thirnk sc. I “nink :ha*t h, I, I think the, I think knowing
in my own mind, ¥nowing how some of +he people uh and, and,
ard I'm saring some of *he people would use or try to create
this big illusiou. Un, un rycu know there were so many stories
that were leaked uh from that neeting that were taken outta
context ya know. And uh I just don't think he was honest and
uh he could you know a lotta people run around with the FBI
uh, uh badges which uh you know we'll, we're seeing every day.
We got a headlines down here in IMiami, a great big headlines
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foday Lhat says uh, uh FBI Lo, to be indicted uh over 25
people that are, that were agents because of the legal
things they did. I just feel, I just feel that they feel
that uh because lhey are the FRI that they can do a lot of
" things that uh are not right to true to American citizens.

NZWMAK : :
Sheila unfortunately we nust end our conversation. Too many
people wanna talk, too many questions.

SHETIIA:

Mr. O'Brien you're clouding the jssue by bringing in other
factors. What, in other words vci're saying that you would
take the test to prove *hem Wran{.

O'BRIEN: .

No question about it dbut I want teposito to take the test
conceruing the question of what he szid in the affidavit
‘relative to me and the car. Because i® I'm willing to take
the test I think he should take tne test because he gave the
illusion from the start which created this great uh news
coverage of uh human blood and, and Just everything that was
Just unreal. Uh I think he owes uh to the American community
and especially to the world because the world is writin'
about this thing uh, uh to step up ard, and, and say okay
I'll take a test and, and prove that O'Brien is wrong because .
I'm not, I'm not, I'm not afraid to take the test.

NEWMAN :

Thank vou Sheila.
SHEILA:

Okay fine. Thank you.
NEWMAN :

Six minutes to midrigit. Lemme, lemme tell you about a
scenario Chuckie that was painted for me some months ago
by someone who shall go nameless.

O'BRIEK:
Sure, Alright.

 NEWMAN:
Okay it's somebody who's been close to the Teamsters at one
time or another. It's not a law man.

O'BRIEN:
Ur hmm.
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NEWMAN:

This is what hesmys. It's m> sumnary. Jimmy Hoffa wanted
back in 2nd everybody kuew i* and a 1ot of people inside the
Teamsters and outside the Teamsters didn't want that to happen.
They were worried abou* a clean ur. Vhether or not a clean up
would really occur they were worried abou: it. (Unintelligible)
they had a big (unintelligible) on a ruy who loved to hang
around, drink, drink aud play golf (unintelligible). A guy a
(unintelligible) kinda guy who would let them do anything they
wanted to do which they were then doing. So what did they
vwant with Hoffa? They don't want Hoffa back. Also another
thing against Hoffa says this individual was the blood feud
~with Tony Fro that vegan in Lewiscurs and which you said about
in the, in the Stanecki interview dbui this person referred to
that, a blood feud that bepan cover the denial of Tony Pro's
pension. There were witnesses to this. Uh Pro had threatened
Hoffa's kids and grandcaildren and so on. So the insiders
decided that Hoffa woulc be hit and as a pretext they used

the idea of setting¢ up a meetinc between Hoffa and Tony Pro

or one of his peorle to iron out the Lewisburg situation but
really the hit was in all along for other reasons. Waat do
¥ou think about that?

Q'BRIEN:

Well I don't believe thna*t and I den't think that, you know,
I get so tire uh, uh of hearins that because first of all,
David, I feel that our orcanization is, course it's the
largest in the world. I think we zot the finest members in
the world and I think that it, it, it just gets me so upset
because there, the thousands of rank and file uh officers
and stewards that uh represent the veople in our vnion who,
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who just day in, day out do a tremendous job, uh are being
always put in, in that, in that uh that circle that uh

people are, ya know, are sheep and that's not true and the
Teamsters have never been, are not sheep, they speak up

for what they feel is right or wrong and this thing about

Fitz again isn't, is, is uh, it's ridiculous I mean you

know Fitz may have, have the, the the appearance of being.

uh, uh, ya know a person who is, is not flamboyant who

doesn't come on strong but uh I've been around Fitz as well

as Jimmy and grew up in the labor movement with, with Fitz

uh running uh my local union uh when I worked as au Agent

and ya know don't judge a book by its cover because he's a hard
bargaiuer, he's as shrewd as they come when it comes to Sitting
down at that negotiation table, and I don't know you know
what, what has changed uh maybe in, in the name of the general
president and, and any executive board of any organization

it changes uh, uh one death, uh one retirement or two re-
tirements can change the complete complexion of a board but
there's nobody that uh is uh is being uh criticized unfairly
(unintelligible) because after all running this, this
international union is a large tremendous task and uh, and
like he said when he first went to Washington he said I'm

not a Jimmy Hoffa. Uh he's always said it here in, when he,
when he was in Detroit as a vice-president. Uh he said my
name is Fitzsimmons and, and, and you kuow I've, I look up

to him when he, when he said tha* because a lotta guys try

to you know would try to say yeah they are like Hoffa they
could take his place and Fitz was always honest and said he,

he never, never was a Hoffa, he was a person of his own
thoughts and thinking and, and, and he's carried out those
directions. And again it's, it's just, it's unfair to, for
people to say that uh without Jimmy around...If, if Jimmy
woulda been eligible to run and lemme say this to you David,

if he woulda been eligible to run there's no question about his
eligibility uh (unintelligible) in 1980 and uh there's just
was no way that he could run and uh, and uh I'm still waitin'
like I told Jerry and I told Morley Safer for the somebody
from the courts or from the Justice Department say yeah he's
eligible to run but you know that, that's something that theye.e

NEWMAN :
It was a myth to you. It's never beewu proven.

O'BRIEN:

Lemne just say this to ya. I, I hear people who are now
saying things about Jimmy Hoffa who five years ago or six
years ago or seven years ago or ten years ago were beatin'
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the drum to put him in Jail. That he was a monster, That

he could control the country. That people wouldn't get food,
babies wouldn't have milk. And ya know all these people

that brought this big harangue on and, and got him boxed in
to uh, uh, a frame, uh and bring, and brought him from a
district uh, uh where he coulda got a fair trial down to a
district where he couldn't get z fair trial. Uh ya know I,

I get, I get distrubed with this because uh it's, it's not
true I mean there are a lotta people that are saying ya know
We ya know we worry about this, we worry about that but we're
really not worried, They don't care ome iota. 1It's Just the
amount of publicity they could get and Ya know we'we lived
this thing. I could remember ags a young person first you had
uh this committee and that committee aud then we lived the
McClellan Committee and, and went through this, this, this
tremendous uh, uh harassment with uh, uh, uh then Senator
Kennedy,

NEWMAN :
Un hmm.

O'BRIEN:
You know it was, every politiciau needs a springboard and
you know, we, we happen to be I guess when they talk about
the Teamsters we happen to be something that they like to
Ya_know get with the wild imagination, they use it and get
a lot, they get a lotta News coverage out of it, they get a,
get a lot of uh, oh they get a lot of things out of it
éxcept the only thing they, they, they don't realige what
they're doing is that, that they're really wot being honest
with the, the individual who is a, who is a card carrying
member and who is a, is, are five people in the, in the
thousands of offices that are elected uh, uh by the process
- of uh, of uh secret ballot electious and uh (unintelligible)
do a tremendous job for the people and that, that's the
sad part about it,

NEWMAN : : :

Chuckie we gotta pause for just a couple of seconds.,
(Irrelevantg

We'll talk to Chuckie in just a second.

(Irrelevant)
We're back with Chuckie O'Brien. Here's Anu. Ann?

ANN:
Yes um now he may have explained this uh because I did
get a phone call during his interview but something that's
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bothered me from the time I read about it was um he was in
Lhe Birmingham - Bloomfield Hills aren at the time of Mr.
Holfa ' digappearance and he wanted Lo deliver some fish in
that area so, to a friend, so he horrowed the car of Joey
Giacnlone. Now Joey Giacalone is on the far east side in
the Grosse Fointe area. Why would he come way over here

to get a car to deliver some fish uh very, to a man very
closs to him who lived very close to him? You know what I
mean?

NEWMAN :
Well...

ANN:

Joe, Joey's car, he lives out in the far east Grosse Pointe
area and way when hejs over in Birmingham and he's gonna
deliver to, a fish to a man over in that area why would he
borrow the car of a man way out here?

O'BRIA:

Well lemme correct that. First of #ll Joe's car. He does
live on the east side but he was at work and his office is
about uh with the expressway, Fisher Expressway, about twelve
minutes from my office. Uh he wasn't at home and Joe's a
young individual who's 23 years old and who is in the machine,
used machinery business and uh he was uh (unintelligible)

he was real close to my office uh and uh I just called him
by chance to see if I could borrow his car uh because there
wasn't anybody around my area in my offices that I could
Torrow a car from. It Just was one of those days when nobody
was around at that particular time and I didn't, I didn't go
near the Bloomfield uh Birmingham area when I delivered the
fish. I went clear out to uh very close to Novi. It was
out, way out in that area there and uh if you, which you're
well aware of Detroit, you just ya know uh cannot put uh
Machus' Red Fox Restaurant uh or Maple Road uh and Telegraph
uh within uh normal driving distance uh from where I was at

- uh within 30 minutes or 35 minutes and that's goin' as uh,
‘goin' as fast as you can £0. '

REWMAN :
Chuckie there were no cars available to be borrowed at
Teamsters Headquarters?

C'BRIEN:
No.

NEWMAN :
You had no option but to call Joey to borrow his car,
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O'BRIEN:

That's a, it's a, that's a funny thing. I, you know I
looked around, it was at a time when uh there Just was
nobody around the building and I didn't wanna borrow one
of the girls' cars uh ya know it Just, I didn't, didn't
Ja knOWoo.

NEWMAN : '

Why did you volunteer to deliver the fish? Lemme understand.
This whole thing is very confusing to me. The uh Express
driver, the Air Express driver came with a fish to Holmes®
headquarters rather than his home even though the fish was
addressed to his home?

O'BRIEN:
No. The, the fish was addressed to, to, to his office
(unintelligible).

NEWMAN:
It was addressed to his office.

O'BRIEN:

Guys up in Seattle uh when the salmon run they go fishing and
Bobby's very, likes uh ya know like most people likes uh ya
krow fresh fish, especially salmor. and uh our guys went
fishin' up there and, and caught a big salmon and sent it

to him to the office and course it was real hot uh in, in,

in tha* particular time of the th, of the month.

NEWMALT :
Um hmm.

O'BRIEN:

And uh they brought the fish to the office and uh at that
particular time I was ya know I was really packin' up my
stuff in my office anc ya know turning over different uh
files and assignments and cases that I had, ya know I had,
had working on.

NEWMAN
It was sent to the office. That was the address on the fish.

C'BRIEN:
2108 Trumbull. Yes.

NEWMAN :
Ckay.
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O'BRIEN:

And most, most guys when they send sonething toyu uh will
~usually send it to your office uh, uh they never sent it to
your home because ya know your home address uh within the
Joint council, the puys in the joint council or, or the
people on the staff and that ther have your address but
people from throughout the, the international wouldn't

have it. ‘

NEWMAN :

Chuckie, why did you volunteer to drive the fish without a
car, before you had secured a car? You didn't have a car,
You said that in the Jerry Stanecki interview.

O'BRIEN:
They delivered the fish and the fish was there and Bobby's
secretary didn't know what to do with it.

NEVWMAN :
I see.

O'BRIEN:

She called me outta my office on the intercom she said we,
can you come over? I said yeah. So I and I came out of the
office I sae the driver there and said look then I, he had,
course he had this big, long box.

NEWMAN:
You had no refrigeration facilities in the Teamster building.

O'BRIEN:

W, w, wee don't have, we have a little bitty uh, uh you
probably got one at WXYZ, a little bitty icebox that uh has
like four, four ice trays im it. It's in the bottom of a,
of a water cooler.

NEWMAN :

Right.

O'BRIEN:

And it just was no place to put that fish. Uh...

NEWMAN:
It was just too big. You cased the refrigerator or you knew
that the refrigerator was too big so you didmn't go there,

O'BRIEN:
Box was almost uh, the box was almost uh of 4% foot long.
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NEWMAN ¢
Um -hrmm.

O'BRIEN:
And it just uh that fish was a, a 60 pounds, 70 pounds
salmon. It just 40 - 60, it was a, it was a heavy salmon.

NEWMAN :

And you knew Joey Giacalone would be you know amenable to
a casual request like this so he was the first name that
came to mind.

O'BRIEN:

Well he was as, he was close 0o, to my office and I just,

I phoned him just outta, picked, ya know just said well .
I'11, I'1l give him a ya kuow call Just see uh 9 times
outta 10 normally uh I probably wouldn't of got him because
he calls on General Motors, Fords and et cetera and Just
happened to be there all day because he, he was in, ya
know, he had quite a few business meetings goin' on uh at
his office and uh...

NEWMAN :
And no one at Teamster Headquarters (unintelligible)

O'BRIEN:
Station wagon there and I, that's what I originally intended
to use except the dang thing was in the shop and uh...

NEWMAN :
Un hmm.,

O'BRIEN:

It was just oue of those days and there was, 1t was, it
one of those days that just uh and it happened frequently
in our building ‘tause our guys are in and out and Just
there was nobody around (unintelligible)

NEWMAN :
Secretary didn't have a car you could borrow?

O'BRIEN:
I wouldn't ask her *to use her car. Uh, I, T wouldn't do
that.

NEWMAN :
Good guestion Ann.
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ANN:
Okay ithank you.

NEWMAN :
Thanks a lot Ann.

ANN: . :
Alright. Bye bye.

NEWMAN :
12:08 is our WXYZ time. Getting back to Fitz, Chuck.

O'BRIEN:
Sure.

NEWMAN :

Uh here's a, a news item dated March the second, 19/5,
about uh four or so months before Hoffa's disappearance.
Dateline Cincinnati. Teamsters president Frank Fitzsimmons
campaigned Saturday for re-electinn in 1976 and fired
salvos at former union president James Hoffa. Fitzsimmons
bristled when asked about a national television appearance
by Hoffa last week in which Hoffa said the two point two
five million member union was now run by quote, people more
interested in playing golf than they are in the membership,
enc of quote. Fitzsimmons told the news conference quote,
ioffa is a bum, a has-been, he's soft in the head, he's a
liar and a stool pigeon, he doesn't pose a threat to the
Teamsters or any labor organization, end of quote from Fitz
four months before Hoffa's disappearance.

O'BRI=N:

Again I, I don't, I dou't, I, I don't recall what you're
reading, Jerry, I don't recall because you know press uh
the press has uh, uh, uh to me has a way a lot of people
in the press uh have a way of writing things and blowing
things outta proportion. And ya know this question of
Fitz playing golf uh versus uh somebody liking, like,
likes to hunt uh ya know vh I thirk it's kind of, it's
kinda childish to have uh, uh somebody pick one minute
thing out of the air. I mean it wvas Fitz's pleasure to
play golf uh, uh I, I can't see what's so wrong about
that uh if uh...

NEWMAN:

Alright but to me Chuckie the, the operative element in

this item is not that uh, is not whether or not Fitz plays
‘golf. It's the, it's the vituperation that he is directing
at Hoffa, it's the anger he's directing at Hoffa a few months
before Hoffa's disappearance. 157
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O'BRIEN:

Well I, I don't know. I, I never heard Fitz talk like
that. I don't uh, I, Fitz is not that kind of individual
to really, that, I've never heard him speak like that.

I mean I don't care who it, who it'd be about. I, and I
can't wh, I can'l picture Fitz sarvin' something like that.

NEWMAN : .
Was Jimmy Hoffa planning to make 2 come-back and try to
re-gain the leadership of the Teamsters or not?

O'ERIEN:

I think he thought about it. Uh but I think he knew uh,
uh, uh in reality that he wouldn't be, he wasn't going to
be able to.

NEWMAN: ’
In faqp he said he was planniug to come back and make it.

C'BRIEN:

You know I think the first step that uh we wauna talk about
if he was going to come back I think uh the most important
place for him to come back uh as, as a uh representative of
the International would be at the local level, in fact to
Local 299 and, and uh course the uh denominations came and,
and went and uh and, and he couldi:'t run because uh he had
the restriction on him so you know uh I just think that uh,
that a lotta people, or I say a lotta people, but a few
people wno for their own whatever they had the back of their
mind created a lot of illusiouwu.

NEWMAN :

Go back to the day, back to July 30Oth. Uh you said on the
Stanecki interview that you did go over to the Southfield
Athletic Club for about 10 or 12 minutes after, after dropping
_off the fish and helping Vi Holmes and cleaniug out the car
-and the rest of it.

O'BRIEN:
Right,

NEWMAN :
Correct?

C'BRIIN:
Right.

NEWMAN :
‘ For about 10 or 12 minutes.
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O'BRIER:
Yep. Ten, twelve, fifteen minutes, whatever it...

NEWMAIT :
What'd you do there?

O'BRIEN:

I stopped up and picked, I stopped aud picked a couple

of uh graduation gifts up. Uh ny son was graduating from
college, nmy daughter from uh high school, aud uh because

I was going to leave ou uh, ou uh Suuday morning very early
uh I, va know wanted to make sure that I got 'em so that uh
that I could uh see that they got them,

KEWMAL: '
Did you rur iuto Touy Ciacalone a~ the Southfield Athletic
Club?

O'BRINI:
Yeah I did, I did.

NEWMAN :

So I, I was confused because earl: in the investigation

wh as i%4 waes recalled uh for me U7 someone else, th you
said *hat you spent part of the afternoon at the Southfield
Athletic Club with To.y uia.uione znd that a reporter that
I spoke to said that then you later reversed that story but
vou haven't reversed the s*tory.

C'3RIZN:
o I, I diédn't spend i, uh 2n zfternocon with him. I, I, I
dropped ine..

KEWMAN ¢
Fart of it.

C'3RImT: _
An¢ took care of my business and th ae had been there and
uh and like normal you'd talk to somevody thatih, tnat you
know and uwi I did that and, and then I left and went on my
way because I had “o get uh, cet (oe's car back to him be-
cavse I wanted to mzke sure I dic:n't miss my ride uh, uh
wnich I set up to Te able to set hack out to uh, un to an
area where 1 could get pick, be picked up and taken to the
peoples' homes that I was staring at.

NEWMAN:

12:11 is our WXYZ time. Talkinc vith Chuckie O'Brien from
nis home in Florida. We have 2 line open here. 353-3030
is the numter. We'll talk now to Zd. Ed you're on with
Chuckie O'3rien. 155
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ED:
Well it was the same way worked it with, with Nixon. People
were accusin' him. He let him get off the hooke.

CQ'BRIEX:
Well I don't feel I'm, I, I don't feel like I've done any-
thing wrong I mean uh and, an I, I say that from...

ED:
You should get pardoned.

O'BRIEN:
Well (unintelligible)

ED:
And let it go at that.

O'BRIEN: . ..

I'my I, I, I'm not lookin' for a pardon. What I'm lookin'
for is to be able to come on a program like this and be able
to be open and honest with uh with people like yourself

or anybody that listens to the prcgram becomes you know so

I can come in contact with. I sit back and, and took a,

Ya know a lacing from the last uh 15 or 16 months and the
only reason I've done it because I've had some people that
are lawyers and that uh ya know szy to you you can't do
this, you can't do that but I made my mind up that uh once
uh, once I got this one legal problem I had behind me that

1l was gonna 50 out and go in there, go on and be offensive
to be able to take care of uh the injustice that's been done
to myself.

NEWMAN:

12:14 is our WXYZ time. EZ I thank you for calling with

us anc talking with us. Thanks very much. 12:14 is our
WXYZ time., Chuckie I want to review with you. I know you've
been over this ground millions of times. I want to get it
straight in my own mind and for our listeners too.

O'BRIEN:
Anything I can do to help.

NEWMAN :

OCkay. July 30th, 1975, the fateftl day. What did you do
on the morning of that day? Can you detail your movements
for that day sequentially starting with the morning?

O'BRIEN:
Right., Well first of all I was staying with some very, very
dear friends of mine uh who live about oh approximately uh
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ten minutes from uh the shopping center and from the
restaurant. And my normal routine because I had left

my car down in West Memphis, Arkansas, at my wife's home,
uh I left it there because uh, I had uh no need for it in
Detroit for the last two weeks and I wanted it down there
to use uh for my assignments within that area because I
didn't directly go to Florida, I uvh I stayed in uh, in

uh and worked outta West Memphis, Arkansas, and uh fact

uh fact of the matter is that uh ny car was there so what
I'd normally do every morning uh +this dear friend of mine
that vh I was staying with would “ake me up to the shoppiug
center uh like 7:00, 7:10 in the norninc I'd buy a Free
Press, he (unintelligible) if the weather was (unintelligible)
or it rained uh he'd, we'd wait ir. the car.

NEWMAN :
This is the Maple ~ Telegraph cshorping center.

O'BRIEN:
Right and I, I...

NEWMAN :
This is the sSam€eee.

C'BRIZN: '

I had uh made arrangements with ur, with uh an associate of
miney who worked for a local union who lived out that way
that, ya know to pick me up and give me a ride to the office.
Uh...

NEWMAN :
What time is this?

C'BRIEN:

Cr he picked me up, his son had to be in school about a
nuarter to eight in the morning so he'd be there between
7:15, 7:20, right around there, sometimes 7:30. Sometimes
ne'd run late like sometimes we do and, and he'd, we'd go
like hell to get the, the kid to school and that particular
morning uh the unfortunate thing, and I've said this a
thousand times uh about uh if you could change things in
rour life, we had originally set # meeting up in Toronto

un vice-president Holmes and myself and they, they at that
time we were getting ready to uh rcerge all the Canadian
lecals into a conference and they were gonna nave their own
director and we were workin' on that and at that particular
-time before my transfer that was part of my area that I‘'d

1oy




ED: -
Yeah, Chuckie. This, you got me?

O' BRIMN:
Sir?

NEWMAN:
Yeah we hear you IEd.

O'BRI:ZN:
I hear you.

ED:
Oh. Did you remember how uh Hoffa got outta, uh outta
prison? .Didn't uh Richard Nixon pardon him a little bit?

C'BRIEN:
Did Nixon pardon him?

ED:
(Unintelligible) know he shortenes his sentence?

O'BRIEN: . :

Ilo he served 58 mnonths. He came cut of, he came ou®t uh it
iz in 58, he (unintelligivle) 5% months of his good uh
+ime znd he z¢* a (unintellicitle) which is not a pardon.

=D:

Ckay. Kow if Ford caxn pardon liixcn rou got a president
Fitzsimmons. He should pardon you and, and that'd be the
end of it. What's good for one is good for the other,

O'BRIEN:

Well first of all ua I appreciate vhat you're sayin' but

uh you know you have. to, you rave to te accused of something
and unh, and uh...

©D:
‘Well uh, uh, vh...

C'3RI=N: ‘
(Unintelligible) and right now the only people that are
accusin' are people whc are, who nre, who are tryin' to
create uh through the media and I'm nrot particularly sayin'
the radio because the radio's alwnys teen I think the, one
of the fairest medias there've been vut uh the newspaper and
writers of the newspaper especially have created an unfair
indictment on me and, and I, I feel it's an injust indictment
uh bhecause it's, it's, it's... _ _
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worked in with the On, uh it was part of Ontario. And uh
I was, was planning on going to Toronto that day and then
because of the, the time-table of me leaving by the end
of the weekend and feeling that I had no value at that
particular meeting because of my transfer uh which had
already been takin' place uh, uh almost um oh maybe a
month before the meeting dah maybe ~ yeah Jjust about a
month - uh I just said well there's no value for me to
going I said Bob uh I'll just I won't go to the meeting,
I'11, I'11l go backt my office and finish you know clearin'
up what I had to do because I had the movers comin' et
cetera.

NEWMAN :
Um hmm.

O'BRIIN:

That particular morning he drove me to the shoppiug center,
th I bousht a paper. iHe had to, 71e had a early meeting.
His, his, nis place of business is out in Novi and uh he
took off and went to, I said go on, you know go on to your
meeting and I said Bobbyr 'll e or, it was a nice morning
and I was sitting there uh if anyhody's familiar with the
shopping center there's a biz vh »ind of funny kind of
sculpture allXxind of things welded to it, I was sitting .
there Jjust not too far fronm the Wrigley sign and I was
readinr the newspaper and, aud wziting for my ride. In
fact ©n an indivicdual who unh owns the car washes that uh I
had gotten the car washed in came by, saw me there and blew
tne horn and it was Jack Milan (ponetic), he said uh

you need a ride or what are you waitin' for? And I said
wvell I got a ride comin', I said I don't need one, thanks

a lot. Anc so he, he, he had wen’ down, down Telegraph and
th and shortly after he left un =" ride came, I jumped in
the car and we took off and uh ant dropped his son off to
school and ua I came down to you xnow came to my office that
dayre. '

NEWMAXN :

Ckar. That was *he same Jack Milar (phonetic) who operated
the Jack's Car Wash who was asked if you were in fact at
the car wash ard he couldn't reme:xder?

C'BRIT: ‘

No. Th he uny I was, I didn't g£o to his particular wash
rack where his, where his main office is. The wash rack
I went to is on Cld Grand River and Farmington Road.

T
L8 o2

Pl At e IGACFL I B = T S T AT FT R I T U Y R e



@ @
N )

NZWMAN :
I see,

o BRI”"-

And he did re, he didn't remember but uh again uh an oh,

a misled statement in the, uh, by the, by the FBI, and well
in fact it what Sheila called in about, uh they sald that uh
the manager of the uh Jack Car Wash never saw me that day.
Well yeah he didn't see me becausec he wasn't there, the
assistant manager was there and unfortunately the manager,
who I've known for many years 'cause he'd worked in another,
another chain and we have, we have them organized under,
under Local 95, ua he passed away, he died and ya know the
next thing they had if you recall the paper uh, uh car wash
managers dies you know.

NEWMAN :
Yes.

O'BRIEN:
Uh you know. So again there's a mystery that uh he's tied
into with, with, with O'Brien because hepassed away and...

NEWMAN :
Um hmn,

O'BRIEN:

Which was untrue. But uh Jack Milan (phonetic) uh did

tell the FBI uh that nhe did see me that morning. Uh you
know after you know he saw this thing in the paper and that
he called the FBI and volunteered and said yeah I saw
Chuckie in the morning, in fact I stopped you know uh offered
him a ride.

NEWMAN :

‘Chuckie we've gotta pause for Jjust a second.
(Irrelevant).

We take a call now from Lenny. ILenny youre on WXYZ.
LENNY :

Uh hi Chuck, how are you?

O'BRIEN:

Okay Lenny, how you doin'?

LENNY :

Good. You know I got a message that you were gonna be on
this program just uh on the telephone and uh I could always
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say that I once appeared on that program uh to uh defend
mysell and that particular instance I was one of the parties
that was mentioned that was to meet Hoffa. Now in my capacity
as a labor consultant which is on the opposite side of the
fence of yourself, you being with the union, uh all this
publicity that you're talkin' about I'm very familiar with.

I went through it uh day after da;’ in my home, uh my office.

I was harassed tremendously by the news media and I was
accused of being one of the individuals that Hoffa was
supposed to meet,

NEWMAN :
By the way for our audience this is Lenny Schultz.

LENNY :

Now, now at this given date uh after all the bad publicity
that I had and all the great damaie it has done to nyself,

my family and my personal reputa®ion, you don't see my name
no more in the media and I cai uncderstand what you're going
through. Uh the same thing of tryin' to defend yourself and
now uh you'll. see the media or the newspaper say well Leonard
Schultz is cleared or Leonard Schultz had nothin' to do with,
but they sure made a helluva (unintelligible) about me beiug
involved without even exonerating me or giving me one little
lire in the paper saying we now knrow that Leonard Schultz
had notain' to do with it. And uh I can appreciate uh some
of the things that you are sayinf or you're tryin' to put
over and uh it's kinda difficult and it's hard for the public
to understard.

O'BRIZI:

Well tnere's no questiorn about it because uh as I told Jerry
Stanecki I naédn't even told Dave Hewmar that uh ya know you
have a family, I, I'm fortunately starting my seconi family
ard uh I've got three little boys that are just super little
boys and uh, uh, a nice little wife and uh a mother-in-law
and a father-in-law who have been in business in, in the
particular area for some almost uh 50 years and well known
in their community, they're hard workers and God what they've
cone through vk is Just unreal anc ub...

L=ZNNY : '
Now vou know my sons and you kunow they're (unintelligible)

C'BRIEN:
That's right and I know what they've gzone through and just
like this today. I come home and, and, and I, my wife has
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not been real well and, and uh sonebody mailed her a copy.
of Argosy magazine which came out yesterday and God there's
a great big, one of these wild, horrendous stories again
about this terrible tragedy and uh and ya know...

LENNY : :

Well lemme say this to you. During the interim of many
months here we have received uh, I have received uh four
different threatening letters on my family, my life by
people writing helter skelter type of letters and I mailed
this to the United States Postal un Service and they sent

it to the FBI and lemme tell you this, I have not heard

from the FBI, it's already three ronths and they didn't

come out to uh question me whethe:r my life was uh in
jeopardy or not. Uh, I, I, I fee! like a, a citizen with-
out a couutry because I have no pclice protection whatsoever.
When someone threateus my 1life a:.¢ I report it nobody takes
the trouble to come out and investigate. So uh, uh this is
what publicity has doue to me. And you kuow very well that
I've been accused of uh veing un, uh, uh great uh, great

uh reputation of havinr uh a meeting with the Teamsters and
ny labor uegotiations and rou know doggone well and I know
doggoune well that it isn't so. I £o0 in there and I bargain
uh very hard for my clients and I ask no favors from auybody.

C'BRILN:
Well...

R B Ratd
Lz

I do *he vest Job tha- I pocssihly car.

O'BRIN:

There's 1o guestiorn abdcut tha® and un I know what you've
goue through and un I could only say to you and to anybody
you kuow uh Jimmy Hoffa had one sayiug uh to people and I
can remember we traveled thics country up and down uh when
ae talked abtout uh the wiretanm uh, uh situation and he
talked about things that were beire introduced by certain
congressnmen aud, and certain sena*ors and you kuow I can
rememver the hours he put in arnd, znd uh, and uh, and, and
the dars that we went he ya know Z'd look and say well why,
ya xnow. wihy, why put out like he as putting out ard he,

he always had this one, one sayiu: he'd always say to
reople. Tou know lock at the end of the, of a bill and I
remenber the arguments he got in with s lo%ta labor guys
(unintelligible) especially where uh the one (unintelligible)
law made uh, uh a union memter uh, th a legal strikebreaker

[
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and I rememhber his debates with Jack Kennedy who had been
the senator and uh Jack Kennedy said to him and as a matter
of record he said well Mr. Hoffa if that happens, if that
happens I personally will lead the fight to amend the bill
and said senator why lead the fight to amend the bill when
you could take the irformation thit someone's been tryin'

to relate to this committee relative what you will do to a
worker if it's passed. Of course he always said if the
people thnat would, would never warna come out to the fore-
front and fight this thing he saic when they sign that bill
it's not gonna say Teamsters at tiie end of that bill. It's
gonna say all of organized labor and I think what's happened
in this country a lotta people, a lotta people just come
complacent and they look straight down the road and they
don't think that they can effect them. They say well uh who
cares about O'Brien. Let 'em wiretape his phone uh I don't
do anything wrong. -But now they're startin' to find out
that, that the ordinary person lite O'Brien had been wire-
tapped and they're mail had been tampered (unintelligible)

LENNY :

No, now I no very well what you're talkin' about because I've
been tapped. My home has been tapped, my office has beeu
tapped and not only that because c¢f the vast amount of
publicity that I got relative to this case my home was
robbed, my wife was uh, uh held at gunpoint uh robbed for

45 minutes in our home. My son walked in during the robbery
and almost got killed by the individual that robbed her. When
the man was apprehended and charged with the robbery when he
was brought into Oakland County uh the Jjudge dismissed the
case and said that he wasn't uh put into a showup and his
constitutional rights were uh violated. ZEven though my wife
and my son positively identified him on the street 100,000
percent.

O'BRIEN:

Yeah but turn it around though Lenny and, and see what happens
to, to individuals like uh, uh myself or anybody else that
they want to bring into a lineup, they're, they're bringing

in there and changin' (unintelligibleg

LENNY :
Right. But here's what happened Chuckie.

O'BRIEN:
Either contempt of court or...

- LENNY:
Yeah but what happened was that the prosecutor uh, uh, uh
at Oakland County, Brooks Patterson, said we have a perfect

let
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case, there was no need for a showup on the man, the law
iz very clear on that and then welnt ahead after the judge
did that and they made a motion to dismiss the case without
prejudice so the man could never ;e brought back to trial
and this mapn, this man turned out to be a private detective
and then after he left the home and robbed it they. found

a uh, a uh, uh, a uh, uh secret microphone under my desk
in my home. Understand? And uh vhich was transmitting

. messages to a uh, a trailer down “he street from our house
. with the uh MINP, uh police which is the Michigau
Intelligent Network team. So you can imagine that here
now we're suing uh these people because we feel the man
who was sent in was a private detective hired by the state
police who did all of this here, who robbed my, my wife.

NEWMAN :
Lenny we are right-at news time.

LENNY :
Right.

NEWMAN :
Thank you Lenny.

LENNY :
My pleasure.

NEWMAN: _
Chuckie cna you stay with us a little while longer?

O'BRIEN:

Got me (unintelligible) I wouldn': run away from it uh...
NEWMAN :

Ah beautiful.

o s |
C'BRIEN:
I'my I, I, I ya know Stanecki's a hard bvargainer.

NEWMAN:
I guescs he is.

C'3RIEN:
(Unintelligible) I wish he, I wis“: he didn't negotiate so harc.

NEWMAL :
Yeah. Hang on Chuckie.
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O'BRIEN: -

Okay o

NEWMAN ;

Hang on for just a bit.
(Irrelevant)

That is our number and we are bacl: with Chuckie O'Brien
from his home in Florida. Chuckie you're still there I
trust.

O'BRIEN:
(Unintelligi®le)

NEWMAN:

Very good. I, I want to review with youthe events of uh
July 30th Jjust to make sure I've fot 'em right in my mind.
Early in the morning about 7:30, quarter to eight, you are
waiting for a 1lift because you are without transportation
for reasons you explained. You're waiting at 15 Mile and
Telegraph in the Bloomfield Flazz Shopping Center.

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN: - _

Correct, Okay you're waitine for a 1ift there. This is
the same spot from where Jimmy Hoffa will disappear in
about eight or so hours, Uh the fellow who owns the

car wash drives past you, asks you if you need a 1ift, you
say no you're waitinr for a 1lift, you've got a lift. The
1ift comes from whom, Holmes?

O'BRIEN:

Yeah from Bob Holmes uh...

NEWMAN: . _
Bob Holmes from his home in Farmington Hills, past...

C'BRIIN: ‘
No frorm Bob Holmes, Jr.

NEWMAN:
Bobby Holmes, Jr. okay. Just to nake that clear. He lives
in the general area. :

O'BRIEN:

Yeah, Not too far from there. CY maybe uh 15 minutes, 20
minutes. He lives uh down uh, uh on Big Beaver Road and you

vy
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know one thing I want uh understand too uh David is that
this particular place where I was being picked up just
didn't happen that day. I'd been usin', using that to be
picked up for almost for two weekes from the time that I
brought my car down to Arkansas and left it there.

NEWMAN :

" Alright. This is the probably the major intersection in

the Bloomfield Township area anywsy. That's the number one
shopping center there, it's a natural spot.

O'BRIEN:

Well plus the fact that my friend where I was staying lives
down on Maple Road unh not far from there and it was, it was

a lot, it was the easiest place fcr me to, you kuow be picked

up.

NEWMAN: ,

It is purely and entirely coincidental ‘that you were waiting
at that shopping center, the same shopping cneter from which
Jimmy would disappear later in the day.

O'BRIEN:
No question.

NEWMAN :
Okay, 8:00 you, you leave.

C'BRIEN:
Yeah but,...

NEWMAN:
You leave the shopping center area.

O'BRIEN:
Yeah.

NEWMAN:
Quarter to eight. What time do you get to work? About 8:30?

O'BRIEN: , ‘
Oh sometimes it depends ou what happens on the traffic on
the expressway.

NEWMAN : .
And it was set up for you originally to go to a Teamster

meeting in Toronto.

‘T
N
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SYBPIEN: - ~
Yeah there was a meeting that wen!, that, that particular
day in Toronto and uh which I ya know uh didn't go because
I, I ya know was no need for me to be there.

NZWMAN ¢ _
Because you were not gonna be a fzctor on the scene in the
Detroit area.

O'BRIZN:

o way and, aud uh, anc¢ all I woulda done was just ya know
cone there and, a.d set there and listen to the meeting
which uh woulda pit me dehind =znother day because I was
gonna leave Sunday morning early cnd uh in fact I was going
to leave uh really on Iriday ovut liecause a friend of mine
was betting married on Saturday I, I decided to stay over
for the wedding.

ITEWMAT :

Ckay all of this because you were uh planning on your move
to the south you had rno uh real rcason for being at the
Toronto conference so you hung arcund the office.

O'BRIKI:

Well getting my stuff arnd my a’fairs put together because

I wars going to work out of vh, out of West Memphis, Arkansas,
for, for a while because the, as you know we were moving the
soutnern conference ‘rom Dallas, Texas, uh over to Florida
and un the offices weren't evern ready at that particular time
UNeoo
NIWMAL h

Lemme ask you this Chuckie. Wzs it promisiug to be a
reasonably ousy day or a nhang arouvad kinda day?

C'BRIEI:
Uh where, at my office?

KEWMAN:
At your office at Teamster Headguarters on the west side
of Detroit.

O'BRIEN:

Well it was gorna be busy for me tecause uh agaiu I was you
know doin' a lotta packin' and uh and ya know getting my
affairs put together uh as far as my office there and making
arrangenents for the movers. I hzd a meeting with the, ya
know, with the mover who was gorna move my stuff uh,_uh to

Menphis and uh... 17,
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NEWMAN:
Office clean-up type chores.

O'BRIEN:
Yeah.

NZWMAN : .
And it beckoned to £ill up your entire day you would say?

C'BRIEZN:

Yeah, in fact I had beer doin' it all week uh because I was
va know I'd had deen ra know getting myself put together
and, and getting my last minute assignments that I haad, had
to make revorts cn and so forth getting all that done.

NEWMAL:

Tow you're in your office about 8:%0 or 9:00 and you've
indicated to, to Holmes that you won't be going to Toronto.
Correct?

O'3BRIZN:
Yeah.

NEWMAN :
Alrirht. You're there and you're there moreor less by
vourself.

O'BRIZN:
No I'm there with uh, well see we - Bill Bufalino's office
was there,

NEWMAN : ‘ L
Yeah.

‘C'BRIEN: |
We shared uh the same heacguarters uh...

NEWMAN:
Waen I say by yourself I mean without direct supervision.
Without um active conferences with other Teamster officials.

QC'BRIZN: :

No not other than anybody that would come upstairs you know
come up to my office that was ya know wanted to talk to

Bob or ‘somethin' I could acsist with uh yeah I was by myself,

NEWMAN :
So you're doing your chores. Your clean-up office type
chores...
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O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
All morning long.

O'BRIZN:
Right.

NEWMAII : _
Somewhere around the noon hour an Zxpress driver arrives
with the fish for Bobby Holmes, Sr.

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
Uh the secretary calls you on the phone doesn't know what
to do with it.

O'BRIEN:

Well what she was concerned with is that uh knowing that

I was there and uh, uh being able to ya know uh talk to

me (unintelligible} what should she do with it you know and
then fiually I (unintelligible) what was in the box you
krow the, it uh, it was just a conversation and I said

well don't worry about it I said I'l1l take care of it, I
said call aud see if anybody's at his home ya kuow for I
didn't have to make the trip out there unnecessarily ya
know. 1If somebody was there then uh, uh we would have doune
something with the fish but I don't, at thatparticular I
didn't, I wasn't uh really concerned about it, =

NEWMAN : .
Vi Holmes did answer the call by the secretary from the
Teanster office. ‘

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
And said okay bring it up.

O'BRIEN:
That's right.

NEWMAN :

Lemme ask you this. You had a busy day beckoning. You had
a lot of stuff to do. Why did you volunteer? There was no
one else to do it.

1175
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O'BRIEN: - ‘
There was nobody around and ya know uh I felt that uh, uh
the condition that the fish was in uh I think I asked the
driver how long it had been sitting at the airport and he
raid to best of his knowledge coulda been uh two, three,
four hours and knowius it was perishable uh I figured I'll
Just take the time vh ya know instead of ya know goin'

to lunch or something like that I'd just take the and
run out there and, and, and drop it off,

NEWMAN :

So even though you had a lotta chores at the office - I
don't mean to lay strees on this - but uh I'm tryia' to
think...

O'BRIEN:
(Unintelligible) getting finished up at the, at, I was at
the tail end of uh, of, of packing and that.

NEWMAN :

You had made more progress with your chores than you had
earlier expected and you figured you had an hour or two
*0 do a good deed for a Teamster btuddy.

( *BRIZI:

I, T didn't even pla, I didn't even place it on how much

time T had to do it decause uh yov know it just didn't enter
my mind. Just, ya know my, my main thought was first of all
I'da, I already made arrangemnents the movers uh I packed uh all
that I could packed and, and took care of my personal things
and uh, uh it was just a matter of uh if you know me I would
do it for you, ya know (unintelligible) a person dbut if, you
knov, somebody uh, ‘uh didn't have to be home, neeced some
assistance that I coulda been assistance I didn't put time to
it because really uh all I was waitin' for uh at, at the tail
eud was to get a ride home uh from a, a pre-arranged uh, uh...

NEWYAN:
Rigat,

C'BRIIN:
Ya know meeting that I had with the individual giving me a
ride home,

NEWIAN:

Okay. So when exactly did you leave Teamster Headquarters
with the fish to bring to Vi Holmes at her home in Farmington
dills?

1/a



O'BRIFN:
Oh I'd say it was around uh I took off about uh 12:20, 12:30.

NEWMAN.

Alright. Just to back up a bit you called Joey Giacalone
on the east side to borrow his car because there was no
other car available. There was no car at the Teamster
Headquarters for you to use...

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
To run this, this errand.

O'BRIEN:
That's right.

NEWMAN:
There was no oue around.

O'BRIEN:

Wish there, I wish there woulda been. I'd, I had you know
prior to uh well after I sent my car down uh for a while I
was using aun 0ld station wagon that the council had that
they used you know for picket lines and different uh ya know
differeut things that they needed it for..

NEWMAN :
~ Yeah.

O'BRIEN:

And it uh it was quite old, it was three or four years old,
end it Jjust broke down and that, and that, that station
wagon was iu the shop at that particular.

NEWMAN:
Bufalino, you couldn't ask him for hs car?

C'BRIEN:
Buf uh, Buf wasn't there. Uh...

NEWMAN:
He was there earlier though wasn't he?

O'BRIEN:
He was there and he, and he had left.

17>
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NEWMAN :

‘He had left. What time did he leave?

O'BRILEN:
I don't re, I dou't remember uh Dave, I didu't ya know
I just didn't place the time he left,

NEWMAN :

Okay but in any event it was Joey Giacalone's car which

was the ouly one available. He drove over, you drove him
back to the east side and from the east side you drove back
to the uh northwest suburbs of Detroit, Farmington Hills
specifically. ' ‘ :

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
And you were with Vi Holmes for about an hour. You got to
her house about what time - about 1:007?

O'BRIEN:
Oh thereabouts.

NEWMAN :

And you stayed with her for about half an hour 'til about
1:30., You uh cleaned the fish, you showed her how to
prepare it, you showed her how to make steaks out of it.

O'BRIEN:

Well Dave the fish was already cleaned. It,_ there was,

it was gutted there at the office. All we did was take

the head off and then I showed to you know make you know

make salmon steaks which she, well ya know as a woman she

knew pretty much how to do that but she needed some assistance.
She packed the steaks uh ya know to put 'em in her freezer,

NEWMAN :
Yeah.

O'BRIEN:

Uh I, she had the little, the little boy and uh who, who
I'm aware of and I, well I picked him up, talked to him and
I talked about you know different things. Talked about uh
my marriage uh coming up and, and uh ya know et cetera.

NEWMAN : .
You were there for about 15 minutes to half an hour.

170



O'BRIFN:
Oh T'd sny 45 minuten T wattee.

NEWMAN ;
Forty~-five minutes. You left at bout, what about 1:45 or
so? '

O'BRIZN:
Thereabouts yesah.

NEWMAN:
And then you went to a car wash.

O'BRIEN:
Yep, got a car wash,

NEWMAXN :

Which is in the same general area. You saw that the fish
had dirtied the back seat of Joey Giacalone's car. You
wanted to get the fish blood stains out.

O'BRIIN:
Yeah.

NEWMAIT: :

So you were there and you, you instructed them to make a
very thorough job of it because you cdidn't want having
borrowed the car to leave stains and so forth and so on.

O'BRIEN:

I put some paper back there iu the back and uh it soaked
through aud uh, and uh, and I needed gas uh the car was
almost outta gas and uh, yeah I know if it rained uh
couple cays before that car was you know like it was
dirty so I said well what the heck uh I'll put gas in it,
get it washed and get it cleaned for you know, you know .
the use of the car you know I didn't wanna bring it back
to him dirty.

NEWMAN : :
Okay. Then, then you went to the Southfield Athletic Club.,

Correct? For about what length of time?

0

O'BRIEN:
Maybe 10, 15 minutes tops uh...

NEWMAN :
What time did you get to the Southfield AtHetic Cludb?-

177
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O'BRIEN:
Oh it had to be about uh, I'd say around quarter to two,
10 minutes to two, around there.

NEWMAN :
Ckay. Uh how, how much time did you spend to the car
wash before?

O'BRIEN:
Oh I think it was about 10 minutes, 15 minutes.

NEWMAN :

Okay. And then from the Southfield Athletic Club where
you saw Tony Giacalone you uh went to Joey's office on the
east side.

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
He jumped in the car with you preparatory to taking you
back to your office.

O'BRIEN:
Right.

NEWMAN :
And you Jjust accomplished the exchange of the uh, of the
drivers.

O'BRIEN: o

That's all. He Jjust uh, in fact uh he Jjumped in the car
I was drivin' and uh shot right back down Fisher Freeway
which is 10 minutes, uh 11 minutes from his office and uh
comes up rignt on Trumbull Avenue and got out, thanked
him uvh, he went on his way, I went in the office and uh
went upstairs and told Annie I said uh ya know every,
everything is taken care of. If Bob calls in you know
tell him that uh, that you know that I took care of uh
bringin' the fish out to Vi and...

NEWMAN:
Right. What time are you back in the office?

O'BRIEN: -
Oh I had to back there by about guarter to four.

NEWMAN :
Okzy. So that the, the, the transfer of the car and the
business with exchanging it with Joey Giacalone took a fair

17/
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amount of time because you had been in the Southfield
Athletic Club at about 2:00. You spent about 15 minutes
there. Took about fif, uh half an hour to bet back to
the east side I would say correct?

0'BRIEN:
It took me uh, it took me about uh 30 minutes to get back,
around there.

NEWMAN : ,
Alright so now we're only about to quarter to three or so,
%:15 would put you back at the office.

O'BRIEN: ‘
Well I got back, I got back a little later than that. Uh
like I told the FBI I said look uvh I'm giving it to you
the best of my recollection. I can't pinpoint it to the
minute you know. Uh the only thing I knew that uh to start
off with is that it was around noontime, uh when the fish
got there, earlier maybe uh 11:30 you know somethin' like
that, quarter 'til, quarter to 12 uh when she called me
you know.

NEWMAN :
Chuckie hangon for just a second. I'm neglecting our, our

program log here,

O'BRIEN:
Okay.

NEWMAN: -
Hang on for a second.
(Irrelevant)
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(I1rrelevant)

NEWMAN:

We're back with Chuckie O'Brien from his home in Florida.
The thing I guess I was getting at Chuckie is trying to
put myself in the position of the investigators, the FBI
people and others who have been questioning you about your
day July 30, 1975, and I think in a sense I see where
their, their Jjumping in was concern, I see, I think the um
the time stretch factor at the end of the day do you know
what I mean?

O'BRIEN:
Yesh

NEWMAN :

At the end of your activities, does things start to take
longer toward the end of your succession of activities in
the northwest suburbs and then back to the east side, do
you know what I mean? .

O'BRIEN:
Uh huh.

NEWMAN:
This half an hour or so thats vague, is that the problem
area as far as the FBI is concerned?

O'BRIEN:

No, I mean it could, you know anybody you know,lf you
wanted, ya know,I look at it this way Dave, I feel that if
you want to put somebody someplace and you want to use
some imagination, ahhh to do that, ahhh, theres ahh you
know, its very easy I could do, you know, anybody could be
put in that position ahh.

NEWMAN:

What I'm thinking of is um Linteau first claimed that

his conversation on the phone with Hoffa, where the hell
is is Tony Jack and the others ah quote unguote, occurred
at 2:30 then he changed it to 3:30 correct?.

o



O'BRIEN:
Ahhh he said so many things I don't know, ya know, I didn't
pay attention, too much attention.

NEWMAN:

When is the last time it is determined conclusively that
Jimmy Hoffa was speaking to a living human being, do you
know that?

O'BRIEN:
Ahhh no.

NEWMAN:
When was the last time you spoke to Josephine Hoffa that
day on the phone?

O'BRIEN:
I understand it was in in the afternoon.

NEWMAN:
But the, the time is is not ah

O'BRIEN:
Well this ya know, ya know, let me just say this to you.

NEWMAN :
Sure.

O'BRIEN: SRR

Ahhh lets take ah one thing at a time and and if you take
what, what was said, ah, you know, and this is, this is, this
is something that you know amazes me where some people you
know don't get this full knowledge of it, but heres what ya
know, what I talked about in the 6th Circuit and this is
what the Judge said, ah, and again where he went out, and and
wrote his decision, ah you know, some Jjudges take time to
write some Jjudges Jjust yar know use one sentence, but he

was so upset when his feelings relative to the going back
to using Esposito for example because he did file the
Affidavit and he said that ah, that it does appear that

a reviewing court may not hold that a magistrates judgement
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O'BRIEN (Cont'd.):

has been arbitrarily exercised if theres basis for the
magistrate to conclude that the property to be searched will
probably produce evidence of the crime described by

one seeking the warrant. This is precisely what I find lacking
in the Affidavit in the present case. Though the Affidavit
recites an abundance of details which form the ah underlying
circumstances that lead the FBI Agents to seek the warrant.
It appears to me that the substantial basis for this
conclusion that the automobile of Joseph Giacalone was
involved and disappeared from James R. Hoffa is lacking.

The conclusion to the Affidavit is deficient does not result

from ah hypothetical rather than common sense approach.

Even to, even ah concerning the probability that the
unexplained disappearance of James R. Hoffa resulted from
the abduction engineered okay?

NEWMAN:
Umn hum.

O'BRIEN:

Abhh there must be some link between the assumed Federal
crime and the automobile of Joseph Giacalone. When the
Affidavit is read as a whole it is clear that the activities
of O'Brien on July the 30th, 1975, are relied upon to
supply the, the connecting link; however, I find, I find
completely (unintelligible) the conclusion that Charles
O'Brien probably used the automobile of Joseph Giacalone to
abduct, abduct James R. Hoffa is a possible accord that
this did occur but the facts recited in the Affidavit do
not supply the probability that is required though O'Brian
did borrow the automobile of Giacalone on the day of the
disappearance, the Affidavit failed to place O'Brien or the
automobile any place where Hoffa was said to be on that day.

NEWMAN:
Um hum.

O'BRIEN: :

The Government contends that the magistrate could take judic,
Judicial notice of the fact that the Farmington, Farmington,
Michigan, is about a ten minute drive from the Machus Red, Red
Fox Restaurant where Hoffa had gone.

18¢
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Chuckie theres only about four or five minutes left, in other
words what the, what the court is saying there is that no
matter what time softness is alleged by the FBI, no matter
what half an hour period or whatever it is that ah, in which
your movements are are vague according to witness
substantiation have not connected your movements with Jimmy
Hoffa's disappearance in some concrete way.

O'BRIEN:

Very quickly, never, we just said, never or less the

Affidavit places O'Brien in Farmington between ah only 12 noon
and 1:00 p.m. which was at least one and one half hours

before Hoffa disappeared. There is absolutely nothing to
indicate that Hoffa and O'Brien were in the same vicinity
after 2:%0 p.m. when Hoffa was last heard from.

NEWMAN:
Okay so thats, thats where things stand right now.

O'BRIEN:
Thats right.

NEWMAN:
Chuckie hang on for a second.

O'BRIEN:
Sure

(irrelevant)

NEWMAN:
We are back with Chuckie O'Brien, four minutes to one is our
WXYZ time, Chuckie your still there correct?

O'BRIEN:
1 sure am.

NEWMAN:
Okay, did you have something further that you wanted to
say in the ah, in that reconstruction of the afternoon?

(B
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O'BRIEN: :
No other than, other than, ah you know, I'm just, you know,
I'm just again repeating what I, I said from the start
from with the interview with Jerry ah, you know, ah, its
the question, its the question that I said and I think

a young lady called in that was concerned about ya know,
myself taking that lie detector test. I really, I really
gh did, I, I've never been one to believe in lie detector
tests but I've had the opportunity to talk to probably
one of the finest ah polygraph people in this country or
he's considered that.

NEWMAN:
Un hum.

O'BRIEN:

And, and ah, you know and he told me ah the facts ah

relative to a detector test and so forth, and I just felt that
I owed ah something to myself and to my family and to the
people that I've associated with., and to my organization because
you know, if they mention a bribe there gonna mention the
Teamsters and ah. ah, I just feel that sh, ah I spent too
much time in, in this organization. I never did anything

that I can be ashamed of ah, relative to the people, I've

had the privilege of serving and ah, you know, if I left the
Teamsters tomorrow, if this would stop the tremendous ah
publicity the (unintelligible) of the Teamsters Union 1

guess I would do that ah without, without even hesitation.

NEWMAN: S

Chuckie let me ask you a couple of basic questions in the,
in the two minutes which are left. If I heard you correctly
in the 60 Minutes interview with Safer and with Jerry
Stanecki you say that its absurd on the face of it that
Organized Crime and/or the Teamsters would have anything to
do with the Teamsters, would have anything to do with the
Hoffa disappearance, you don't believe it and you think its
an outlandish conclusing, correct?

O'BRIEN:
I've, I, 100 percent.
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NEWMAN:

Well why, why is it so absurd? Why is all of that so
absurd? We have remarks on the public record of great
anger on the part of Fitz. We have, I'll tell ya, you
know I was a Teamster once myself, ah many years ago in
New York and I saw an incident in ah, in a railway express
terminal in New Jersey, in which a Teamster who was
opposing the election of Tony Pro of Local 560 was putting
up some wall posters and he had the living hell beaten out
of him in front of my very eyes.

O'BRIEN:
Well I

NEWMAN:
By Tony Pro's guys so I, I made a conclusion that in my
mind sah Chuckie :

O'BRIEN:

Well I, I saw people on television that ah, that went, went

to ah President elect Carters home town in Plains, Georgia,

ah with signs for Ford and they, they threw ice cream at the cars
they

NEWMAN:

Yeah well the only conclusion I'm, I'm trying to make or
the only point I'm trying to make Chuckie is that Tony
Pro plays rough, everybody knows that. ‘

O'BRIEN:

Oh well I think, I think thats blown out of proportion.
NEWMAN:

You think its blown out of proportion?

O'BRIEN:

I certainly do, I, I, ya know, its just ah, its its got to
the point that ah it, it really, I, I, I feel that this, that,
that if you watch a James Bond movie you couldn't, you
couldn't get anymore ah wilder stories than what, whats
starting to come out than has been coming out. I can
remember when thats all Sully use to talk about was Hoffa,
Hoffa was this, Hoffa was that, you know, it just was unreal.

185
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NEWMAN:

Chuckie we are out of time and you are to be commended
for spending as much time as you did with us tonight and
I'm sincerely greatful to you.

O'BRIEN: :

I, David I wanna, I wanna Jjust say thank you to you and

ah, you know, I, I grew up in Detroit, and ah, and, and

ya know, I just, I feel I owe something to the community

ah because I've been silent and I've taken ah, I've taken

a beating on it and I, and I said to Jerry Stamecki ah you
know, Polish power is a great thing, their, their great people.
NEWMAN: -
Well I'11

O'BRIEN:
And ah, and I just want to thank you and, and for, to give

me this opportunity.

NEWMAN:

Well it, it was a pleasure to talk with you Chuckie, thank
you very much.

O'BRIEN:
Thank you very much.

NEWMAN :
Chuckie O'Brien from his home in Florida.

(Irrelevant)
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RE ENTHGRY GIAaCaALONEZ, AKA., TORY:

(.)

Il HEWSPAPER ARTICLE APPEARING IN THT "DETROIT FREE PRESS",
A DAILY DETROIT NEWSPAPER, IT WaS REPORTED THAT GIACALONE,
ALONC WITH FOUR OTHER REPUTED MAFIA MENRERS, HAD BEEN
SUSPOEY£ED TO ALSYER RUFSTICKS DUXIKG TYE WFEK OF FESRUARY
&0, 1977, COUCERNING THE MURDER OF JOHM POSZLLI, A REPUTED
UAFIA MEMBER WHO H&D BERN LIVINe IN MIAMI, FLORIDA., ROSELLI'S

D02Y WwAS FCUKD IN £l CIL DRUM IN 3ISCAYNT BEAY KNEAR DOWNTOWH
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ACCORVINA TC NEVSPAPTE FUCOUNTS, GOVSRNEFNT GFFICIALS
HEVT REGUISIID FITZALENCHS A4D OGTHERS TO DECIAN A3 THUSTFES
OF THT TERMATZAT 1.4 2ILLIOM ROLLAR CEHTRAL STATES PEnSIOM
FILY, THT LESCR JTPLRATMINT waS GCINE TO STE¥

ICo O FITZSIMMCNS WITHDREYVEL, HOWEVER, INTZED
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PLEE FOUR, DT 79~359, T F TO

TO TAKE APPROPRIATE £CTICON IF FITZSIMMONS DID NOT VOLUNTARILY

™

GREE TO RZS3IGY,

N0 INFORMATION CGIVEN AS TO THY LERGTH OF

TIME FITZSINMOKNS WOULD HAVT TO MAKE HIS DECISION,

AOMINISTRATIVE::
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Br FRANY F, FITZSIMMOMS (FTF):

(’ 3
1977, FOF RPISIC"FN ALOM? WITH THREE OTHER T&ﬁi%ﬁge FPOW THE |
TZAMSTFRS CENTRAL STATES PEMSION FUND, ACCORDING TO WEVS-
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BFING PROSECUT=D OY VIOLATIONMS CONCERNING TVWE FUMID,
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PROVENZANO ¢

RE a™THONY "TONY PRO”
IN A VTPY CSHORT ARTICLE APPEARING THE THE "DETROIT

FeFe PRT

€S", %ARCH 22, 1977, IT WAS PEPORTED THAT THE
DISMISSAL CF & FEDTRAL KIDYAPPINS-MURDER CONSPIRACY CASE
AGAINST PROVENZANO AND HIS UNIOY ASSOCIATES, WAS UPHELD

PRCVENZANO HAD BEEN DISMISSTD IN THE SOUTHERN DISTRICT
. ” S . -
iiEC:lm b/ " /' i . "";gé
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F NEW YORK ON OCTOBER 29, 1976, ON GROUNDS THAT THE
FIVE YEAR STeTUTE OF LIMITATIONS HAD RUN OUT., A THREE
JURGE COURT OF APPEALS PANEL UPHELD JUDSE CHARLES
STEWART, JR'S DISMISSAL.

PROVENZANO, SALVATORE BRIGUGLIO AND OTHERS, HOWEVER,
MUST STILL STaND MURDER CHARGES IN THE STATE COURT
CF ¥EW YORK CITY., N0 DATE HpS BEEN SET FOR THAT TRIAL.
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PAGE TWO SA 9-1777 EFTO

ON APRIL 11, 1977, AN ARTICLE APPEARED IN THE SAN ANTONIO
LIGHT NEWSPAPER, SAN ANTONIO, TEXAS, ENTITLED "FBI TO INVESTI-
GATE 2@ MOB MURDERS". THIS ARTICLE.WHICH IS A NEW YORK (UPI)
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PAGE THREE SA 9-1777 EFTO

RELEASE REPORTED THE FBI HAS BEGUN A WIDE INQUIRY INTO 20
MURDERS COMMITTED DURING THE LAST TWO YEARS BY UNDERWORLD
FIGURES. THE VICTIMS WERE FREQUENTLY PERSONS WHO WERE SERVING

AS FBI INFORMANTS OR WHO WERE POTENTIAL PROSECUTION WITNESSES. -

THE SLAIN MEN, ALL OF WHOM WERE KILLED BY .22 CALIBER AUTOMATiC
PISTOLS INCLUDED SAM GIANCANA THE FORMER CHICAGO BOSS.

CC: GEINTRAL 1v. DIV,
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By JO THOMAS
Spoclal /A ThL S g Yotk Times

WASHINGTON, Jaly 7—The inquiry
into the disappcarzance of James R. Hoffa,
former president of the Internaticnal
Brotherhood of Teamsters, has collapsed,
Federal officials close to the case said
today. The investigation has cost the
Federal Burcau of Investigation more
than $! miliion over the last two years.

Mr. Hoffa's sorn. dames P. Hoffa, a De-
{roit lawyer, Suid {oday that he was “dis-
turbed” and “diszpponted that mote isn’t
being done by the F.B.I. or the Justice
Department.”

“They must have an idea how to move
{his case along,” he szid.

Although a Justica Duepartment spokes-
man szid that the rMrt:h for Mr. Ho'fa,
v-ho is believed to have been the victim
of an underwerld c'-‘:vuticn, stiil had
priority and was “by nec means” closed,
United States Attorrey Philip Van Dam
i Dotroit: ¢ yiori's nothing left to
¢o. | share Mr, #a!

Thz mumber of o
] r’.'.:m.ur, 2-3
CrC @10 I asipgl

en the case

Conti

r.vr-'n" tuey hzd ov
eCKing ne
a 'L:r::ao 7 lenk at p:‘t;ib'
{ LG resuits, uof ‘
find,” ‘:?.l(‘ Robest Hent, <')

c‘m“"f’ ar the
£

cizl agent in
DL‘. nit F.O O'fxr(‘ .
“1 con't fes as epundistic as [ aid 1ast -

)car' Mr. Van Dam conceded. "1 said
last vear 1 hoped we'd Leow by th
whai n':pr“ncd Wi gon's”

The invesiination will be awa yeurs oid
on July 30. In fhe a/ternocn of that dav
in 1975, Y
parking lot of the Liz

hiz tune !

Mr. heffa vonisied from the:
‘aus Red Fon Ros.

itzurant in Bloomfie:d Township ouatside -

| Deotroit.

Four daye later, the Dicctor of the
H .B.1., Clarence M, Rajiey, sa2id extortion
((mand'z had bheen rec"x\'er‘ ard thst the
{burcau had entered the nwestzaticn,

i which it had monitorea l'nomua'l\ from
i ’.n

OL‘t‘C!
The inquiry grew into the larges: inves-
iton ever conducted by the b
2 sovmeong helieved 1o by
id. ihe search fo
r and more
¥a millien, the sp
ai we hnow she was zive,
v i S...d was prisdiocd desd,

",

.Hdﬁ; Inquiry
Has Collapsed,

US. Aides Say

A Federal grand jury jn Detroit began
an investigation on Sept 2, 1975, and
eventually called more than 80 wiinesses,
including Mr. Hoffa’s asscciates, team-
sters’ officials and many of the leading
figures in the Detroit underworld.

Reward Still Reing Offered

Hundreds of tips fiowed in as offers
of a reward for informztion leading to
the arrest of Mr. Hoffa’s abductors grew
to £300,000. The reward is still being off-
ered, but the number of tips, according
to the younger Hoffa, has dwindled to
“maybz one a month.”

Members of the Hoffa family have said
that the former tcamster president in-
tended to meot Anthony Giaculone, a
reputed D2troit underworid figure, on the
day he disappeared. Mr. Giacalone, they
said, had offered to errange a meceting
between Mr. Heffa and Anthony Proven-
zano, sccretarv-treasurer of teamster
Local 540 in Union City, N.J., a former
aliv who later turned zguinst Mr. Hoffa

Witnesses who saw Mr. Hoffa on the
dav hie vanished recalled that he had said
he intended to meet “Fony
I’ "

G.,” “Tony
rut they were
uv.dex h\'pnnms
‘canprared, Mr.
Jouephine, (o

and ore other man,
~ 10 recait this onn'
\‘““u‘r\ l\".""?_ ):_:.

Hoffa tciephonzd kis wi

s ask, “"Where the hel} is Giacalone?” fami-

Iy meniters said,

Mr. Provenzano and Mr, Giacalone have

: }')ﬁlh denied being at the restaurant that
duy.

L;ter invesiigators said that 1udng
dop; had detected Mr. Hoffa's scent in
the trunk and back seat of 2 1975 maroon
\.c..ar\ that was driven that dav av
Chzyles L. O'Brien, a teamsier official
vwho has referreé to himse!! as Mr.
Hoffa’s foster son. The car, owned by
Mr. Ciacaione's son, Jcseph, lemains in
Federal custedy.

Both Giacalones, Mz, Provenzano, and

Air. O'Brien were calied {9 testify before
. the Federal g grand jury, which met alnsost
- aaily until early November 1975, At that
time, Rziph Guy, then nited States At-
torney., said the gzrand jury had called
all the witnesses on its list and was “just
noping for a good lead.”

The case revived a month Jztar, how-
tever, when Federal prosoccutors said that
an nfo'r:.mt nad namcd three New Jer-
sV mien,
" Mr. Prov enzand, as Ny, Hoffa's killers.,

e ,mw Andretta and two brothers,
S atgre a'ld Gahriel Drigunlio, named
Phy the infermant wers ordered by &
i Fedora! "!ﬂe 1o zppearin 2 nolice liceup
‘ ondise, Mich,, Tor viewing by twwo pur-
| Ported wiliesses 1o the Holfa abdl ction,

e a1

all reported to te associates .

~

The Washington Post _
Washington Star-News
Daily News (New York)

Assoe, Dir,
Dep. AD Adm. —
Deos. AD ln;v. —

Asst. Din:

‘Adm. Serv. ——_

Crim. lnv. . X
Fin, & Pers. ——
Ident.
Intell,
L aboratory
Legal Coun,

Plon, & Insp. —
Rec. Mgnt.
Spec. Inv.

Tech. Servs. —

Training

- Public Affs, Of{._
“Telephone Rm,

Dircctor's Sec'y —

The New York Times ___E'\ﬂ_

The Wzall Street Journal
The National Observer
The Los Angeles Times

Date

F ‘ -
;{l#_’i.’ . “ - '/
: ( '! E——————

JUL 8

1077

W VA Y L o I X L)

FBI/DOJ



2 Witnesses View Lineup

One witness, a businessman, could not
identify any of the three as having been
with Mr. Hoffa in the maroon car he saw
that day. The other witness, & woman,
identified one of the men as a person
she saw with Mr, Hoffa outside the res-
taurant, but she reportedly had seen his
picture in a newspaper before she saw
the lineup raising questions about her
identification of the suspect.

Mr. Andretta and the two Briguglio
brothers have said thev were playving
cards in the Locai 560 union hall on the
day Mr. Hoffa disappeared.

Tha grand jury subsequently called and
gave immunity from prosecition to thres
other witnesses associated with Local
5G0. In July 1376, it also gave immunity
to Joseph Giacalone, who testiiied for 9
minutes, :

At the time, Mr. Van Dam said that
progress was “‘excellent,” and he predict-
ed that indictments would eventually be
returned.

GIVING BEGETS JOY
AlD FRESH ATRTUND
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A Book by Hoffa Accuses -
; F itzstmmons of Mob, LGk

»

By PFTER KIHSS

James R. Hoffa, who has
been missing since July 20,
has charged Frank E. Fitzsim-;
mons, his successor as pres-
ident of the International
Brotherhood of Teamsters, with
“selling out to mobsters” and;
“making vast loans from the’
billion-dollar teamster pension;
fund to known mobsters.” !

Mr. Hoffa’'s charges were
made known yesterday bv his
son, James P. Hoifa, and Sol
Stein, president of Stein & Day,
in presenting a book that they-
said the elder Mr. Hoffa was
working on when he disap-
peared. Entitled “Hoifa: The
Real Story, by Janes R. Hofia,"”
it was written *“as told to”
Oscar Fralev, a srorts writer;
and author of other books. .

At a news conference at the
Overseas Press Club in the Bilt-
more Hotel. Mr. Hofia's son,
wearing a black mourning tie
with his light gray suit, ®said
that he believed his father had
been murdered by a ruibless
conspiracy.’

Epilogue Is Quoted

The son, a lawver. declined
at the news conference to sug-
gest motives cr persons in-
volved, but in an epiiogue in
the book, written by Mr. Fraley,
he was quoted as foilows:

“The only motive big enough
had to come out of tire union.
The powers that be had too
much to lose if Dad won in
1976 and then found out from
the books what thev'd been
doing with the pension-fund
money.” )

The elder Mr. Hoffa had
planned to run again for the
union presidency.

In Washington, Mr. F\tzsxm-e
raons's office said that ne‘ther
he nor his public relations
spokesman wouid be available.
vesterday, when a request was.
made for comment. '

Mr.  Holfa’s  accusations!
gpainst the man he picked as
his successor in 1971, while;
Mr. Hoffa was serving a Feder.
al prison term for attempted)
jury fixing and persicn fraud:
bofiire Presidant Nixen com.!
muind his Setewee=that Decem-J

bae swnea an Fallance.

~ _ “I charge him with black-

. the tune of $1,185,000 in the

“I charge Fitzsimmons w:tn!
political influence peddling and
caneniring with Johu Dean and|
Chidcles Colson of President|
Richard Nixon’s ‘Watergatej
staff’ to prevent me from re-’
gaining my office.

“I charge him with sellmg
out to mobsters and letting!
known racketeers into the
teamsters.

{acking union officials into line

by giving S7-million in annual

or"amzmg funds only to people

who promise to support him.
Sent to ‘Siberia’

“f charge him with sending
Hoffa supporters among the:
teamster officials to ‘Siberia’
so they couldn’t infiuence dele-
gates to the 1976 convention.

“] charge him with awarding!
1 $1.2-million teamster ‘publici
relations’ program in 1973 to!
two men with criminal records. |

“f charge him with permitting
undemorld establishment of a
union insurance scheme which
in one year was a rip-oif to

New York area aione and in
which his own son, Con, parti-
cipated on a national level.

“f charge him with making
vast loans from the bxlhon«dol-
lar teamster pension fund to
known mobsters.

“I charge him with winningl
teamster support by giving re-i
gional union officials powers'
that belong to the mtemauonal
executive board. !

Hoffa Loans Recalled g

“f charge him with stripping,
my wife and my son of unioni
posts as a further means of:
undermining my influence.” !

Mr. Hofra asseried ‘‘the
Teamsters® Central  States,
Souiheast afd Scuthvrest Area
Pen<xcn Fund has become the

|gge<t. mob—tarrets"” with em-

(Indicate page, name of
newspaper, city and state,)

—’“'%C—
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Edition:
Author:
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[Ployers of 500.000 teamsters!
jContribuiing more than $290.
million a year, - - f
| He wrote that “during my
‘years as general president, 1
made loans to what the
Government labeled suspici-
Ous characters, if not charging
them with being outright mob-
Sters.” But he asserted ‘“we
had damned few defaults,” and
added, “which is more than
can be said now.”

While he was in Lewisburg
Ppenitentiary, he said, he refused
to help Anthony Provenzano,
who had headed a Hoboken
local, to keep a union pension
threatened because of an extor-
tion conviction. Since then, he
said, Mr. Provenzano has been
involved in Florida building:
Iprojects that have had more
than $5-miiion in pension
loans. . ‘

Regarding his  insurance!
charge, Mr. Hoffa cited Louis;
Ostrer, who received a five.!
year suspended sentence after!
pleading guiltv in 1969 1ol
“swindling a Canadian insur-|
ance company out of $338,000.”|
t He said that Mr. Ostirer sold|
ito_New York Teamster Locall
:295, “dominated by labor rack-!
Jeteer Harry Davidoff.” a plani
;requiring truck employers to:
'pay $40 a week for each em.!
jplove to buy individual insur-|
iance policies for them and to'
build a severance pay fund.|

Mr. Hoffa said that the Statej
Insurance Department charged|
that the pavments had been!
“siphoned off by outrageous:
lcommissions and administra-|
tion fees.” and that the insur-
ance should have cost only
$52,546, instead of $1.238.274.

He said that Mr. Ostrer had
hired Mr. Fitzsimmons's son
Don, who had been “peddiingl,
vending machines for 2 hoad-

latter brouzht more than 60
teamster locals in seven s:iates
into the plan.

’

-

ap —

" Statement by Lawyer
... Julius November. a lawver
for Mr. Ostrer, said vesterday
that challenges in State Su-
preme Court and the Appellate
Division had upset the regula-
tion involved in the State Insur-

ance Department’s . citation,
which was still under discus-
sion with the department.
i He said that Mr, Ostrer had:
.repaid the money in the Cana-
‘dian case; that a Federal Court
conviction against Mr. Ostrer
mentioned by Mr. Hoffa was
awaiting decision on a motion
for dismissal or new trial. and
that a New York County indict-
ment against Mr. Ostrer also
cited in the book had been
withdrawn on a2 motion by the
prosecution, :

Mr. Hofra charged that Mr.
Colson,” as President Nixon's
special counsel, had conspired
with Mr. Fitzsimmons to im-
pose a ban on Mr. Hoffa's
union activities until 1980 in
return for projected yearly
teamster legal fees of $100.000.
Mr. Colson has called such
charges “false and malicious.”
:When Mr. Nixon commuted
Mr. Hoffa's sentence, he im-
posed the condition that Mr.
Hoffa stay out of union activi-
ties unti] 1980.

In the book's epilogue, Mr.
Fraley says that Mr. Hoffa
charged that his so-called “fos-

ter son,” Charles O'Brien, had

become a “turncoat,” lining up
with Mr. Fitzsimmons, and that
the “foster son™ description
had been “fabricated” sc Mr.
O'Brien could visit Mr. Hoff:

in the penitentiary, .
| Also participating in the news
conference was C. Edward
Lawrenson, executive director
of the National Association for:
Justice, a prison reform group
in Washington that is 10 get
all of Mr. Hoffa’s earnings from
jthe book. Publication had orig-
iinally been scheduled for next
Febriary, but was advanced.
The first printing consists of
50,000 copies.

L
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Does Missing Tape Have Hoffa Glues?

NEW YORK - The victim of a recent gangland—
style murder told federal agents he had a tape-
rpcorded account of the killing of Teamster leader
Jimmy Hoffa, Time magazine says.

The magazine yesterday said attorney Gino
Gallina “informed the feds that he had-hidden a
tape-recorded account of the killing that included
the voices of mobsters who had ahand in it."

allina reportedly said the body of Hofla, who
ha} been missing for two years, could
from information on the tape. -k

‘time said federal investigators have oo
theNtapes‘since the slaying ol Gallina in New York
on Nov. o,

The Washington Post —
Washington Star-News b

Daily News (New York)

The New York Times

The Wall Street Journal

The National Observer

The Los Angeles Times
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PAGE TWO CG 79-324 CL E AR

S— A REVIEW OF THE CHICAGO INDICES REFLECTS A NEWSPAPER
ARTICLE APPEARING IN THE CHICAGO SUNDAY TRIBUNE, CHICAGO,
"% ILLINOIS, DATED JANUARY 7, 1973, PAGE 42, SECTION 1, ENTITLED,

~._-  “CONVICTED UNION CONSULTANT RETAINS STATE LICENSE". THE LAST

PARAGRAPH OF ARTICLE STATES:
“DORFMAN®S RECENT CONVICTION STILL HAS NOT DAMPENED THE

ENTHUSIASM OF OTHER TEAMSTER OFFICIALS TOWARDS HIM. ON FRIDAY
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PAGE THREE CG 79-324 CL E AR
NIGHT, C(JANUARY 5, 1973) BETWEEN 258-300 LABOR LEADERS
GATHERED AT THE CONTINENTAL PLAZA TO FETE DORFMAN ON HIS
SBTH BIRTHDAY. CO-CHAIRMEN FOR THE LAVISH AFFAIR INCLUDED
FRANK FITZSIMMONS TEAMSTER PRESIDENT3; DON PETERS, TRUSIEE‘-
OF THE PENSION FUND AND SOL SCHWARTZ".
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ON THE MORNING OF NOVEMBER 14, 15977, DETROIT AREA
RADIC STAT IONS CARRIED A NEWS STORY WHICH THEY CLAIMED.WAS

RFLEASED TO THZ MFD IA BY TIME MAGAZINFE ON THE EVENING
OF NOVEMBER 12, 1977, AT NEW YORK %‘ NEW YOD‘( THE

STORY ALLEGES T HAT GINO CGALLINA, FORMER ASSISTANT 6‘7 é g
. 0052 244/

DISTRICT ATTORNEY IN NEW YORK CITY, VWAS SHOT DOWN

v.c.

AP OXIMAY"LY ONF WEEX AGO IN REE N an
C AGO IN THE GREE N ICH VILLAGE AREA ¢ gy gb
" ; : ..".-_- ‘,.ﬂg-ft:z:':':ﬁm.
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OF NEW YOR¥X CITY AND DIFD APPROXIMATELY OKN‘E,AND ONE-HALF
HOURS LATSP AFTFR SESTAINING SEVEN GUN SHOT WOUNDS,

THE STORY FURTHER ALLEGES THAT DUR ING THE ONE AND_ ONE-HALF
HOIRS BETWEEN THE TIME GALLINA WAS SHOT AND THE T\iME

HE DIED, YE ALLEGEDLY TOLD FEDFRAL INVEST IGATORS OF A
TAPE R ECORDING WHICH OUTL INED THE .CIRCUMSTANCES BEHIND
THE DFATH OF JAMES R, HOFFA, THE IDENTITIES OF THE FIVE
INDIVIDUAL S RESPONSIBLE FOR THE DEATH AND THE LCCATION
OF THE BCDY, THF STORY ALSO ALLEGES THAT SUBSEQUENT TO
CALLINA'S DFATH, FEDFRAL INVEST IGATOR S HAVE SEARCHED

A SAFETY DEPOSIT BOX, EXACTHGOCAT ION UNKNOWN, WHICH

VAS RENTTD BY GALLINA IN AN ATTEMPT TO FIND THE TAPE
WITH NEGAT IVE PECSULTS,

et et 8 in s sl I et aF et
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IT SHOULD BE NOTED THAT ON JULY 18, 1978, A LOCAL DETROIT RADIO
STATION AIRED A STORY ABOUT HAIRS BELONCING TO HOFFA BEING
7 FOUND IN JOEY GIACALONE®S CAR ALONG WITH BLOOD OF THE SAME TYPE

S ———

AS HOFFA®S,

BT
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Jimmy Hoffa: A Life Li

Bgimed Time

\\\../

. Reviewed by

: Joseph Volz
The reviewer is the Justice Depart
ment correspondent for the Washington
New York Daily News.

Velie. Hoffa had made a desperate

vitable, according to Lester.

bargain with the Mafia decades be-.
fore. He would be the mob’s man m'.

the burgeoning Teamsters.

Velie, who has been watching and
writing about Hoffa for Reader's Di-
gest over the last 20 years, even lets
us in on the place “where Hoffa made
his pact with the devilIt was some-
time in the 1930s in Detroit where
Hoffa, a~young street tough, had so
antagonized the leading mafiosi that
he was brought before a mob “court”
and sentenced to death.

“Jim Hoffa convinced his Mafia
judges that he was worth more to
them alive than dead,” reports Velie.

“For, alive, he could put union power
at their diz posal "

In thr/s’e days of noniction fiction
and fictionalized non-fiction it is diffi-
cult to know when a larger-than-life
tale slips into the narrative unde-
tected. But whether Hoffa received a
suspended sentence from the Cosa

offa’s gangland execution:”

Nostra or not, there is little question
among Hoffa analysts that he did

-have a long-runmng love affair with

the mob. And/f federal investigators

believe, he diel at mob hands when.

he sought to dgfy his old partners.
“Desperate Bargain” is a fitting obit

" “but far from the definitive study that,

‘no doubt, will be written by a profes-
“sorial type from a labor institute. Ve-

lie is not a scholar, but a storyteller—
witness his version of what happened
when Hoffa went out to lunch that
July summer two years ago -and disap-
peared. Hoffa thought he would be sit-
ting down with reported Detroit or-
ganized crime leader Tony Jack Gia-
calone and out-of-town Teamsters'
strongman and convicted extortionist
Anthony (Tony Pro) Provenzano of
Union City, NJ.

Velie believes the prevailing Jusuce

Department wisdom that New Jersey
mobsters kidnapped Hoffa and killed
him, and advances the unproven thesis
that Giacalone set up Hoffa's farewell
party. There hﬁve been no indictments
and none are:likely because of con-
flicting testur!ony on the part of eye
witnesses andé memory lapses on the
part of Mafia suspects.

Velie argues that Hoffa lost his role
as “supermob’s biggest figure” when

* Assoc. Dir,
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DESPERATE BARGAIN: Whi Jim-
?:my Hojfa Hed to Die. By Lester

Velie

(Reader's Digest Press. 258 pp. $10) ©
he lost the - Teamsters . presidency

while in prison. He was of no further.
use to the mob and “lived on:bor- -

rowed time from the moment he left

prison. Instead of a conduit to the up:: -
per world, he had become armenace'.--

He could blow the whistle.”

The whole story of James Rlddle

Hoffa? Not quite. It is a good police
reporter’s account, but offers few in-

sights into Hoffa himself-—perhaps -

the most fascinating and complex man
in the history of the union movement.
We see such Hoffa footprints as the
sweetheart contracts with truckers,
rampant nepotism and huge loans
from pension funds to cronies.

But we don’t know why Hoffa tram-
pled over so many people. Perhaps
this fifail book of 258 pages does not
have "oom for Hoffa's childhood, his
upbriaging, his relationships with oth-
ers. But without that, he comes off as
a cardboard man--a composite of

\}'

. newspaper ehppmgs and court‘ u'an

scrxpts i o
~ 'To be-sure “there is an 'occaslonal

. glimpse of Hoffa—tHe uneau’cated fa-.
“ther, for example, keeping his son, an -

all-state football tackle, off the college
football team because it would inter-
fere with his education. Or the stri-

- dent Hoffa observing. “1 may have my.
- faults, but bemg wrong ain’t one of

them."
. Velie seems to have a grudging adp

) miration for Hoffa, Hereis a man who
" could. even falk his ‘moral ¢ enemles, the

cops into joming the Teamsters A
man so beloved by the rank-and-file
that they were calling in from all over

.the day he went to prison, offering to

shut down the country.

It almost seems that Velie might be
trying to give us the impression that
with Hoffa's brains and drive he could
have been a captain of industry if
only he was not corrupted in the dan-
gerous streets of DepressionDetroit.

One also must resist the te\nptation
to conclude that Hoffa was jyepping
for sainthood when he preppred to
take on his timid successor-turned-ti-
ger, Frank Fitzsimmons, as well as the
mob to win back the Teamsters.
Jimmy the reformer. Isn't 1t pretty to
think s0?
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When )ou 've got what they want, you need all the friends you can get

: 'PA
In the two years that [ worked on what is

generally known as an “investigative™
book about the Teamsters union. | was
asked dozens of times whether any
threats had been made against me.

The answer. until last May. had always
been that except for some loose talk

. { among lower-echelon mob sources, |

hadn’t gotten any specific threats. In May
that changed. The first real threat didn't

come from the mob. It was from the.

people we pay 10 protect us from mob-
sters—the FBI.

On Thursday. April 27. at about eight-
thirty in the morning. I took a call at the
Esquire office from Special Agent Bre-
vard of the FBI. =~ We'd like to talk to you
about James Hoffa." he said. “and infor-
mation you may have about the Hoffa
case.” .

f told him that I really wouldn't have
anything to say until I could consult with
my lawyer.

Brevard persisted. “Can't we just come
over to talk? | promise it won't take long.
And it may be urgent. Please™

I said okay. [ tried to reach Floyd Ab-
rams, a top First Amendment lawyer who
had been advising me on libel questions
related to the bock. He wasn't in his oifice
yet but had already left his apartment.

A half hour later. two agents. Bre-rard
and another man named Billowitz. sat
around my desk. Their dress and self-
conscious hushed tones drew stares from
the few cunous early birds already in
place at nearby desks in the city-roomlike
editonial offices.

“We have reliable mfotm:mon. Bre-
vard began. as [ took notes. “that you
have three items that may be ot interest to
us. First. we are told that you have in your
possession some memos and other docu-
ments thut belong to the FBL or the Jus-
tice Department. having to do with the
Hoffa case. Ifthis is true. then a crime has
been committed because these docu-
ments are aot suppused to be leaked to
members of the public.” He pauscd. I said
nothing.

~Second.” he continucd, “we are told

Contributing cditor Steven Brill writes o
rexulur column on law and lawvers. #His
new ook, The Teamsters. way published

OIRE l‘// A9 A'Z-/NS.
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that vou have a draft of a sealed indict-
ment that has been prepared by the Jus-
tice Department charging certain indi-
viduals with the murder of James Hoffa.™
He paused again. I was tempted to ask
him to repeat that. I knew from reliable
government sources.that no such indict-
ment existed. and if / knew it didn’t exist.
then Brevard aiso had to know. Siill, 1
said nothing.

~Third. we have been toid that you
have in your possession a lape-recorded
confession from someone who was in-
volved in the Hoffa murder.” He stopped.
waiting for a response. -

~As | 1old you." 1 began. ~I haven'
consulted with my lawyer. So I'm just not
going to comment at all on anything
you've said.”

I could have easily told them that [
didn't have any kind of tape-recorded
confession or sealed indictment. But to
do that would have, by elimination, been
admitting that 1 had the first item—
government documents—which [ did.

= Well. you will admit that you've taiked
10 ~—————(a federal official in Detroit}
won't you?" Brevard asked.

*I'm just aot going to comment at all on
anything.”

Finally. Billowitz. who had remained
qutet. stood up. “Listen, will you dous a
favor? Get in touch with your lawyer as
suon as you can, and then give us a call
and tell us what you're gonaa do. You sce.

. L P LT

week. ..

4
.

-

danger if people on the street think you
hzve some of these materials like'a taped
confession. We want to protect you,”

I thanked them. we shook hands. and
they left. Did some “people on the street™
really think 1 was walking around with a
taped confession in the Hoffa case or that
I was claiming to have one?

When 1 reached Abrams. he sa:d he
would be out of town until the end of the
week. So we'd get together the next Fri-
day or Saturday and discuss how we'd
respond to the FBI. I told Abrams that |
was convinced the FBI was simply trying
to find out what was in the book so they
wouldn't be caught by surprise if 1 had
some information they didn’t have.

onday afternoun. while working at
LvAhome on a column. | called into the
office for messages. One was from Spe:
cial Agent Billowitz. When 1 dialed his
number. as an afterthought, 1 reached
into my desk for a gadget that allows me
to record phone calls. In the past, I've
only used it when ['ve told the other per-
son beforehand. such as when ['m con-
ducting on-the-record interviews. This
time. 1 didn't tell Billowitz. That’s not
illegal. since one of the parties to the
conversation—me—is consenting to the
recording.

Billowitz asked if [ had had a chance to
discuss things with my lawver. I told him1
hadn't. then asked him to go over exactly
what it was the FBI wanted to know.

Herepeated the three items. 1 told him 1
still couldn’t comment 2nd that [ didn't
expect to talk to my lawyer until the end
of the week and we hoped to be back to
him by then or the beginning of the next
week at the latest. Then he pot tough.

“Let me just say what basically we're
gonna have to do.” he begun, 1 was hop-
ing that we'd hear from you by Friday.

. . We have to resolve this thing one way
or the other. . .. We can't just wait an-
other week and then. who knows. anuther
. M it is true. we've got to do
somethm;. about it. . . . Su what we're
gonna havc todois vcnfy it in another
manner.”

“Which means what?” { asked. Now

.c.\me the threat.

~All I can tell you is we will verify the
o hesue

(ot ioemniitisae theit dere

— D} a7

And ifit means 'K
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talking to peaple that you have dcn(. %y,
in garing that information. we're gonna
do it. And ['m not gonna mention a fot of
fames on the phone, . .

“1 just don't know who you could
mean.”

“Well. I can give you initials of one per-
son.” Billowitz answered~~at which
point he provided the unmistakable ini-
tials of a gungster who had been involved
in the HotTa murder.

Nixon was right. Tapes do reveal warts
and all. All signs of the Yale Law-trained
reporter now vanished. 1 giggled. 1 stut-
tered. I was incoherent. After the first v
giggle. I told Billowitz that “we definitely
should have a talk.”

He sensed that he had scored and de-
cided to drive it home: ~That's gonna be
the first person we're gonna talk to. . . .
And we don’t want to talk to him because
I don't know what it's gonna do to you or
your position. [ really don’t.”

I spent the last five minutes of the con- .

versation trying to buy time. It ended
with him agreeing not to contact his
gangster friend until [ called him by eight
the next morning.

The FBI's asking an underworld en-
forcer invoived in the murder what he
knew about the taped confession I had in
the Hoffa case would only tip him off.
wrongly, that I had such a confession. It
was ciear. as Billowitz had put it. what
that could do to me and my position. For
the first time since starting the book. I

)

Theagentwas goingto
-talk to the mob about
me, “and [ don’t know
whatit’s gonnadoto
Youoryour position.”

was penuinely scared. | even regretted
having done the book. Perhaps Billowitz
was going to talk to this guy this afternoon
anyway. or. maybe. even if I told him the
next morning what 1 had or didn't have.
he'd taik to him anyway,

Abmms was unreachable. teaching a
seminar at Yale Law School. 1 decided
not to wait to talk to him. I dialed Robert
Fiske Jr.. the United States attorney for
the southern district of New York. As the
local federal prosecutor. Fiske is the Jus-
tice Department’s man in New York: and
the FBL. in theory at least. is an arm of the
Justice Department. I would be able to0
get him on the phone since I knew him
from other stories 1 had written.

I told Fiske about the conversation.
(This call was nor taped: I'm working
from memory and some scant notes here.)
He expressed some initial hesitation
about wanting to interfere in FBI inves-

tigative activities. He also said he

iA

‘bﬁfbblcd that the FB! would threaten me.

that 1 must have misunderstood. ~Bob =1
said. “you don't have 40 helicve me or
take my interpretation. | taped the con-
versation.Y 1 also explained that Floyd
Abrams would be acting us my luwyer (a
puint that seemed to register ncarly as
well as the existence of the tape) and that
ull | wanted him to do until he could dis-
cuss all this with Abrums was to call Bil-
lowitz's supervisor and make surc that the
Hoffa case suspect oranyone cise “on the
streets”™ wasn't asked any questions about
what I had or didn't have. He assured me
he'd make the call.

Abrams called from New Haven. Al-
though he was leaving for California the
next moring and wouldn't be back until
Friday. when I told him what had hap-
pened, he said he'd meet me at about nine
that night when he got off the train from
New Haven. By nine-thirty. we had
commandeered a conference room in the
library of the Yale Club, across from
Grand Central Station. | played my tape.

Abrams. in shirt-sleeves. paced the
floor. When he heard the ~w hat this will
do to you and your position” line and the
“that’s the first person we're gonna talk
to™ promise. he looked up. shook his
head. and muttered. “That's hard to be-
lieve.™”

We agreed. however. that the tape was
our trump card. The improper conduct it
proved was such that we were sure Fiske
would make the FBI back off.
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. The problem was. 1 old Abmki{'v‘ 3
nis

1353 couldnt be sure that the agénls |
| wouldnt sull talk to that source or ather

underworld sources about me.

The next morning 1 called Billowitz's
supervisor. just 10 be sure he had gotten
Fiske's message. His men were on hoid.
he said. But he also confirmed—this time
by name. not initials—that they in-
tended. on his instructions. to talk to the
mobster if they couidn't get my coopera-
tion. It was then—when | knew the threat
wasn't just from one misguided agent—
that I decided to write about the incident
some day.

The next day Abrams and Fiske agreed
to meet with me the following Monday.
The agents would be kept on hold until
then. Abrams was assured.

Thc next morning Fiske and | bumped
tnto each other getting off a plane in
Washington. We were both headed for the
Justice Department. and we shared a cab.
Except for his assurance that he didn't
think [ was in any danger, we didn't dis-
cuss my case.

Nordid I discuss my case at the Justice
Department. where | was interviewing
top officials for an article on Attorney
General Griffin Bell.

That Monday afternoon, as Abrams
and [ and an associate from his firm sat in
the reception area of Fiske's office. a
young assistant U.S. attorney walked by.
Stopping to say hello to Abrams. who
knew him and had stood up to greet him,
he looked down at me and whispered to
Abrams. “Are you here on a criminal mat-
ter?” I felt in the dock—as if I were the
wrongdoer.

We were ushered into the office of
Fiske's executive assistant. Barry King-
ham (who has since gone into private
practice). Fiske wanted Kingham to hear
the whole story first before he decided
what to do.

1 laid out what had happened. and ex-
plained that I had the tape to prove it.
Abrams, who had taken notes when he
had listened to the tape. repeated the
most important iines to Kingham. Then.
he explained what kind of a First
Amendment and due process violation
this was. Even if by now. because of re-
cent court decisions. there are some cir-
cumstances under which reporters have
to testify before grand juries. the guovern-
ment has to make some showing of need
first. And, most important, the whole

process is supposed to come through a

series of legal steps scrutinized by a
court. with reporters having the oppor-
tunity to contest the request. If the gov-
ernment wants some of Steve's rescarch.”
I remember Abrams saying. “then they
should subpoenit it in court so | can fight
t.” Instead. these FBI agents were
short-circuiting that whole process. going
on a fishing expedition for information
they weren't even sure existed (and ia the
case of the “scaled indictment.” that they

FR—Y

'Whatkindofcontror '
" doestheFBlhave |
overthe wayit
interrogatesreporters
and citizens?

had to know didn't exist) and using threats
of physical violence to coerce me. King-
ham asked me to send him the tape the
next morning so he could listen toit. Then
he’'d discuss the matter with Fiske and the
FBI and get back to us next week. Mean-
time. the FBI would remain on hold.

A few days later Kingham told Abrams
by phone that the FBI didn't feel they had
threatened me. although he personally
could see how I might have taken it that
way. and that they were holding firm on
their request to question me. Wasn't there
some way I could talk 1o them a little bit to
end the matter? he asked. *

When Abrams relayed the message to
me. | stressed that the problem was that
I could answer the questions about
whether | had the taped confession and
the indictment. but that the government-
documents question would tip off the FBI
to what | was on to in my book. would
betray sources. and was just plain irrele-
vant to any real law-enforcement need
they had. Moreover, how could [ be sure
that if { denicd that I had a tape. they
wouldn’t go ask underworld people any-
way? Besides, the whole process of sub-
mitting to their questions before the book
came out was like a newspaper reporter
being forced to talk 1o the police before he
breaks a mujor acws scoop involving a
enime. 1 didn't want to do it und ¢ertainly
didn’t think they should be able to
threaten me into domg it,

We toyed with the wea of appealing 1o
the Attoracy General or the FBI dicector
but thea decided on fess drastic step that
might end the whole thing quickly.

b called Kingham, e real dapneer 1o

i
V*-J‘
l}

i
|

:. 1 told him. was that because of the
l-Bl talking 10 mob opcratives. the un-
derworld might think | had a confession
that I didn’t have. So. 1 said. T've decided
that mYy only chance to deflate those
rumors. if the FBI persisted. was to get
this entire episode—Billowitz's tape-
recorded threat and all—out into the
headlines along with my vow that I didn't
have such a tape. ~ You mean you'd go to
the press?” Kingham said. ~Barry.” [ re-
sponded. I am the press. and the FBI
came to me.” Kingham said he'd talk
more tp the FBI, then to Abrams.

) Witllin a few days Abﬁms had won an

agreement from Kingham and Fiske.
In return for my assuring Fiske. orally,
that [ had no such tape-recorded confes-
sion. the FBI would not question anyone,
including the Hoffa suspect. about the
supposed confession or anything else
having to do with my work. Also. I would
aot be asked to comment in any way ou
any government documents I had or
didn’t have. and the government would
drop its interest in that. As for the
nonexistent sealed indictment. Kingham
had agreed all along that this question was
absurd. and it was dropped. Although 1
hadn't promised as a result not to ~go to
the press™ with the episode. now I had no
incentive to: on the contrary. to do so
would introduce the question of that sup-
posed confession rather than answer a
rumor that had already been raised. (Now.
that the book has been published, this
isn't a concern because it's clear from the
book that I had new information on the
Hoffa murder but no such confession.)

What if I hadn’t had access to the U.S.
attorney? What if the U.S. attorney and
his_executive assistant weren't well-
motivated officials willing to stick their
necks out and interfere in an FBI investi-
gation? What if I didn't have access to a
heavywclght lawyer who could encour-
age them in that direction?

Which in turn raises the general ques-
tions of what guidelines the FBI operates
under when seeking information from a
reporter, or. for that matter. from any citi-
zen. Official Justice Department
guidelines require the personal approval of
the Attorney General before a reporter
can be subpoenaed. What does it take
before he can be questioned in this way?
And what kind of control does the FBI
have on how it interrogates any citizen so
that threats aren’t made that short-circuit
the legal process? With all the post-
Watergate investigation, reform. and
congressional oversight of the FBI. is this
how the Bureau's agents are conducting
themselves across the country?

Remember, this was aot the Farber
Ciase Or a grand-jury testimony case: [ was
aot casting myself’ as a reporter who,
rightly or wrongly. refused to cooperiate
with the authoritics. | hadut had the
chance to reach that decision hetore 1 had
been threatened. Ht
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o On July 30, 1975, former TEAMSTER President JAMES R.
HOFFA disappeared. This disappearance continues to remain et
unsolved. DONALD FRANKOS reported to "Playboy" magazine that he-:
was informed by member(s) of the alleged "hit team" responsible:
for the HOFFA disappearance of the- facts surrounding said

disappearance. Said report was published in the "Playboy" .
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The Hit on
Jimmy Hoffa

THE MOST NOTORIOUS,
UNSOLVED CRIME OF THE
SEVENTIES, EXPLAINED

e Who killed Jimmy Hoffa?

o Why was he killed?

e How was he lured to his death?
o Where was his body buried?

-

Im;roduction: Denald Frankos—Federally protect-
ed witness #38995066—has spent the past 30 years boune-
ingiuandmuoflheNmYorhStauprisonsyxtemona
succession of charges: drug vunning, aggravated assoull,
grand larceny, contract murdex. His criminal career—on the
street and in prison—has brought him inlo conlact with the
maost nolorious Mobsters of our time: Anthony “Fat Tony”
Salerno, Joseph “Crazy Joe™ Gallo and John Gotli. These Mob
ties, along with his career in organized crime, have made
Franhaos, a.ka. Tony the Greek, a prized source of information
on the underworld. Frankos has stories o tell, and the Gov-
ernment kas been eager to listen. His mast spectacular revela-
tions deal with the July 30, 1975, disappearance of former
Teamsters leader Jimmy Hoffa, o crime that remains unsolved.
Frankas, who claims to have been part of the hit team assem-
bled to carry out the killing, re-creates Hoffa's death, dismem-
berment and burial in this exclusive account for Playboy.

. {
. 4 e gt e b,

pLavBoy: You claim to have participated in the most notori-
ous crime of the Seventies: the killing of Jimmy Hoffa. Tell
us about it. -

FRaNxos: In 1973, 1 had crap games on two floors of
the Hotel Wilson, on Fifty-cighth Street in New York.
1 was sitting in the lobby around four o'clock in the
morning, when John Sullivan—Fat Tony Salerno's
main hitter—told me Fat Tony wanted to meet me. I
went up the following day to see him with Sally
Bugs [Briguglio], a soldier in the Genovese crime family.
We got in John Sullivan’s Mercedes and we drove up
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t0 a Hundred and Fifieenth Street between First and Sec-
ond Avenue 10 his social club—it was like an office where
he done all of his criminal enterprises.

Fat Tony was sitting in the kitchen there. He was a liule
squat guy with a cigar sticking out of his mouth; he had a
grufly voice and he vibrated authority. John Sullivan intro-
duced me. Fat Tony got up behind the table he was sitting
at and he came and he kissed me. You know, them Mafia
kisses. And he says, 1 heard a lot of good stories about you
and too bad you're only half-lulian, because 1 would like
you to stay with my crew.

We sit down and we start talking and he says, I need you
and John for a very important hit that’s coming up very
shortly. This hit concerns a guy that’s doing time in the
Federal system. He done some bad things and we're look-
ing to kill him. The hit won't be going into effect right
away, but Fat Tony just wanted to keep me and John Sulli-
van on hold. . ’
rLavov: You had already done hits for Salerno?
mRankos: I'd done about four hits that he knew about, but
he never gave me the orders. The orders came from one of
his capuains in his crime family.
reavsov: How long had Salerno known Sullivan?

FRANKOS: John Sullivan was doing business with Fat Tony
Salerno since the Sixties. Fat Tony needed Irish guys to run
the West Side, because they were already involved in cor-
ruption there. Without these Irish guys, Fat Tony couldn't
operate. They were vicious killers. They didn't use no
diplomacy.

PLAYBOY: SO you guys weren't strangers?

maNkos: They knew we were all right. In this criminal en-
terprise, everybody knows each other, but you don’t neces-
sarily have 1o meet them. They hear about you. You could
become a legend overnight if you do a big hit. Then, when
you do meet, it's like you know each other for years. ,

They knew we were {ree-lance nitters. We worked for
the Isracli Mob, we worked for the Albanians, we worked
for the Greeks, we worked for the ltalians’ organized-
crime families and we worked for the Irish. And we done
some work with the Puerto Rican Mobsters. We free-
lanced out to them.
rLavaGy: What did Fat Tony tell you about the hit?
Frankos: He didn't go into details to me, but he told me
that there was going 10 be a hit on a guy in Lewisburg, the
Federal penitentiary. And that he was going to supply the
pistols and the silencers, and he knew that we used meat

.cleavers and buzz saws to chop up the body.

.PLAYBOY: Buzz saws?

FrANKos: Like you use to cut down trees. You plug them in
or you can use them on batteries. That was our forte at the
time. I was involved in a couple of them—1I chopped up a
couple bodies, OK?

Before we left there, Fat Tony says the hit will earn us
anywhere from one hundred thousand to two hundred
thousand; a very important hit. They need two good hit-
ters on this hit, OK? But he's going to keep us on hold be-
cause this guy's up for parole soon; he didn't mention the
name right there and then. This guy's up for parole very
shortly and if he does come out, that’s when we're going to
go and do the work on him. But until then, stay loose and
when this guy comes out, then you do your work. Before ]
left, he gave me five thousand dollars in hundred-dollar
bills, for coming out of prison, and I thanked him-for

A MOMENT OF MURDER. According to Franko:, Hoffa wos
killed by two hired gunmen in o Mafia safe house near Detroit.
We asked two artists 10 try fo capture the look and feel of the
murder scene. On poge A, Gary Kelley depicts Hoffa% final mo-
ment of redlization and dread; on these poges, Kinuko Y, Craft
imogines the way it was when the killers fired the fatal shots.
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that. He kissed me and 1 got back into
the Mercedes and we drove back down-
town.

As we were going downtown, John Sul-
livan'mentioned to me that the hit would
be going like this: Tony Provenzano, who
was in charge of the Local 560 Truckers’
Union in jersey, was one of the most pow-
erful union delegates at that time. But he
was also a captain in the Genovese crime
family. Tony Pro was doing time with
Jimmy Hoffa in Lewisburg Penitentiary.
They had a discussion in the yard. Jimmy
Hoffa says, When 1 come out, I want to
go back as a leader of the unions. Tony
Pro says, No, we got our man in there
right now, so you just step down. You're
too hot. They had a big argument, and
Jimmy Hoffa told him, I'll go to the
grand jury and I'll expose you and Fat
Tony Salerno and I'm going to tell them
how you were shaking down our unions
and taking money from our union funds
to open up criminal enterprises and busi-
nesses on your own. And Jimmy Hoffa
smacks Tony Proin the eye.

Tony Pro got a visit from his brother
Nunzio Provenzano, who was also a cap-
tain in the Genovese organized-crime
family. Tony Pro told him, jimmy Hoffa’s
gonna turn on us, and not only that, he
smacked me in the yard in front of a cou-
ple inmates. I want this guy hit. But Hof-
fa has a rabbi (criminal mentor] in
Detroit named Tony Giacalone. Tony Pro
always referred 1o Giacalone as that piece
of shit. One particular time, he men-
tioned, This Giacalone is fuckin’ every-
body's wives.
peaveov: He didn't approve?

FrRANKOs: Tony Pro was an old-time Mus-
tache Pete, and Mustache Petes don't care
for that. They have, like, a little honor
amongst themselves. I tell you, organ-
ized<rime figures are more honorable
than the Feds.

pLavsov: How so? .
FRANKOs: I've seen two faces of evil. T've
seen organized crime on all levels. I've
seen Albanian wise guys—a wise guy in
criminal terminology is a person’ in or-
ganized crime. I've seen Greek wise guys.
I've seen lalian, Colombian, Israeli and
Puerto Rican wise guys. And you take all
those crews and put them together and
in their litde pinkie, they got more honor
than the entire Justice Department. If 1
wanted to pick between organized crime
and the Feds, as far as honorability and
integrity go, 1 would go with organized
crime. You can deal with them better, and
they'll tell it like it is.

pLavBoy: How was the Hoffa hit planned?
FRankos: In the late part of 1973, I was

* bringing Jimmy Coonan’s wife, Edna, vp

to see him in Sing Sing. And John told
me to tell Jimmy about the work he got to
do and he can make himselt fifty thou-
sand dollars on this hit when he comes
out. So | took this message up to Jimmy

Coonan and 1 told him the circumstances
and how the hit is going to go down and
who was going to get killed ... Jimmy
Hoffa. OK?

Now, before all this materialized, in
January 1974, 1 got arrested with a con-
cealed .357 Magnum that | used to keep
on my possession on the Aoor of my crap
game at the Hotel Wilson, in case any-
body tried o take off these business guys
that came to gamble. A precinct that we
weren't paying off ended up busting me
and another guy with the pistols. | had to
g0 to court. Even though John Suilivan
had this particular judge in his pocket,
the judge says no, | have to do some time.
John was trying to get me a light sentence
so 1 could be out there for that hit. But
they ended up giving me two and a half
to five in January 1974.
pLavBoy: Where were you doing time?
FRANKOS: Al that time, | was in The
Tombs. That's the house of detention in
Manhattan, One Hundred Center Street.
Now, they told me Jimmy Coonan’s com-
ing out very shorty and the hit will be
soon as this Coonan comes out and soon
as this other guy comes out. We found
out he's due to make parole in the sum-
mer of 1975.
rLavBoy: We heard you mention that date
on the tapes you gave us. It's a mattey of
public record that Jimmy Haffa was
paroled by Richard Nixon in December
1971. Your date is off by four years.
rrankos: 1 would have locked all these
dates up if 1 was bullshitting you, you
know? I'm not here to ask Tony Salerno
no questions. My job is to do the hit and
get the fuck out. I just got the dates
wrong. Fat Tony said we want this guy hit
very soon. We'l let you know when to hit
him. S
pravsov: There was talk that Gerald Ford
was getting ready to give Hoffa a full par-
don in 1975, which would have nullified
the conditions Nixon put on him when he
was released in 1971. It would have al-
lowed him to run for Teamsters’ Union
president again.
rrankos: OK. That's got to be it. That's
what Salerno was trying to tell me. I'm
going back Afteen years now. Everything
I'm telling you is by memory. It's not what
1 have read or what I was told. Every-
thing comes out of my memory. The only
thing I'm sure of is the killing. Believe
me, | remember.
pLavBoy: Go ahead with your story.
FRANKOs: Now, in the meantime, | get sent
up to Dannemora. They put me right
next to Joe “Mad Dog” Sullivan and I ex-
plained the whole situation to him.
pLAvBoY: Is he related to John Sullivan?
FrRANkOs: No. No relation. Just the same
name. They were close friends. Now, 1
told Joe, When are you coming out? He
says, I'm coming out December 1975. 1
says, If this hit don't come down, if I get
out afterward, I'll tell John to take you on

)

this Jimmy Hoffa hit with them. He say
That sounds good to me. Now, me ar
Joe Sullivan, we were going to testify f.
Jerry “The Jew™ Rosenberg—the famo:
jailhouse lawyer—concerning somethi
that happened to him in the county jai.
reaveor: How did you know Rosenberg
srANKos: In 1963, 1 was at Sing Sing, ta
ing books and magazines over to L.
death house. That's when 1 first met hi
and his codefendant, Anthony Portelli
used to go by their cells and shoot t
breeze with them. :
reaveov: Go on with the Hoffa stoty
srRANkos: They brought us down to t
Federal institution on West Street, a.
that's when Coonan and John Sulliv
came to visit me and Joe Sullivan. A
they were telling us how to kill this g
and how much money we got. They we
putting money on the books for us a
they were bringing us packages and t}
were giving the correction officers do
there money so they could supply us w
booze and cocaine and whatever
needed. We lived comforiably down
prison there.

Around the late part of July 1975—:

not sure of the date—John came up
see me with Jimmy Coonan and
brother Jackie. And they told me on
visit that tliey were going to go up
Michigan and they were going to t
care of Hoffa. They made an agreem
for the contract to be for two hund:
thousand dollars. And since you're
out, we're going to give you a litde §
centage of the money. Then they as
me when Joe Sullivan's coming out. 1 1
them in December. They said, Tell |
we're going to take care of him with sc
moncy and we're going to go ahead +
the hic
rLavBoy: Let’s go back a bit. How did
get your introduction to Salerno?
FRANKOS: In 1972, | came out of T
nemora prison, in New York, with C:
Joe Gallo. 1 met Crazy Joe on the str
originally, *cause he used to have all
baboot games and he ran all them t
out joints on Eighth Avenue in the Tv
ties. I was shaking down a couple Gr
down there that | knew. . . you know,
nice way. Ali Baba—he was Joe G:
right-hand man—told me, Leave t
alone, because 1 got Joe Gallo with
and I says, Fuck you and fuck joe. |
at them stages that I didn't care al
who the wise guy was. When he we:
Auburn ‘in the late Sixties, Joe
locked by me for about eighteen mo:
1 got very close to him. I taught him
to play bridge. He was flamboyant, a
ulous dresser. Even in prison, he wa:
maculate. His handkerchief hac
match his pants and all that.

So when 1 came out, him and Can
Tramunti, the boss of the Lucchese ¢
family, sent me 1o work for Vir

(continued on page



g%“Fat Tony Salerno told Giacalone, Hoffa’s not running
310 place, because he's going to be dead.”

“Chin" Gigante, the leader of the Gen.
Jfovese crime family. They gave me ten
‘{thousand in cash (o buy some clothes and
s]get myself situated with an apartment in

Manhattan,

H Now, at that time, John Sullivan was an

rish boss on the West Side of Manhauan.

¢ ran the docks. He ran all the peep

shows and the massage parlors and them

mut bookstores on the West Side for three

organized-crime  partners—Far Tony

lerno, Matty the Horse lanniello and

hin Gigante. ! knew John Sullivan from

}years ago—we both grew up on the West

Serf . Pide—and he told me 10 stay with him, that

Yoo 'd give me a crap game off Fifty-eighth

S. reet in the Hotel Wilson. | was an en-

Aeg-dgorcer at the dice game, so nobody could

» Jpke off that dice game and there was no

Froblems like people arguing that they got

w38 JPPed off. I had a Spanish kid and an Ical.

“Jn kid with sawed-off shotguns in brief-

es watching downstairs in the lobby for

oy guy that looked to stick up them

fames. We couldn't call the cops. We held
Jstice right in the street. _

At that time, we were making ten thou-

!
a bed
Yo 24

sand dollars a night. We worked four
nights a week, so we were bringing in forty
thousand. Out of the forty thousand, we
had 1o kick back twenty-five thousand to
Chin Gigante and Fa Tony. I used 1o skim
off the top, t00. I used 10 take fifieen hun-
dred, two thousand a night under the cuff,
you know.

PLAYBOV: You weren't a virgin at this time.
You'd been around those guys a lot.
FRANKOS: I made my bones with them guys.
I done work with them. I killed guys with
them. I went away doing time for them., ]
was a stand-up guy with them. ] was a mus-
cle guy, but I was a low-key type of crimi-
nal. Nobody knew my business and
everything like that, you know. The ones
that did know my business, they never told
nobody.

PLwvBOY: How was the Hoffa murder car-
ried out?

fRANKOs: Tony Giacalone was a boss of the
Detroit Mob. He was a rabbi to Jimmy Hof-
fa. Fat Tony called Giacalone on the phone,
and Giacalone said, Why don't you leave
Hoffa alone, because he’s a scared rabbit
and once vou've scared somebody, they're

going 1o run to the Feds on vou. Andul

what vou're trying to do—force this gu
run to the Feds. Fat Tony Salerno told ¢
calone, He's not running no place, bec:
he’s going to be dead. And if you get

volved. you're going 1o be dead also.
step away from him. You gotta take orc
from me. | runthis show. You get ¢
Chuckie O'Brien, Jimmy Hoffa's steps
and make him as bait 10 lure Jimmy Hc
toa sit-down in Mount Clemens, Michig
The only guys Hoffa would trust °
O'Brien and Giacalone. So you just el

kid O’Brien to go with Jimmy Hoffatot
meet in Mount Clemens, where we co:
whack him.

Now, he relayed the message 10 O'Bri.
The kid was reluctant at first, but then
had to go for it, because they were going
kill him if he didn. They told him, k
not your blood father, even though
grew you up. You gotia do this now. If y
don't do it, and you tip your father ¢
we're going to kill you and your father a
your whole family. So the kid says he'll
for it, but what's he going to get out of
They offered him a million dollars ca
and they were going to put him in a po
tion as a union boss, but not on the bool
For the rest of his life, he will be taken ca
of, as far as money goes. :

They met at a diner, and Giacalone w.
there, when O'Brien came with Sally Bug
He was like a flunky to Tony Provenzan
Tony Provenzano, his brother Nunzio ar;
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Giacalone were supposed to meet [with
Hoffa] in the house in Mount Clemens,
Michigan, for a sit-down to straighten ev-
erything out that happened in Lewisburg.
And make amends.

So they picked up Jimmy Hoffa and Jim-
my Hoffa didn't want o go for it. He says,
Where's Giacalone? O'Brien says, Call him
up and hell explain everything to you.
Jimmy Hoffa calls up Giacalone, and he
says, I'll be at the house. They let the kid
take him to the house. O'Brien told his fa-
ther he checked the house already and it
was safe. So they got in the car. In the
meantime, Jimmy Coonan—
raveoy: Who was with Hoffa then?
rrankos: Sally Bugs and O'Brien. Hoffa
was in the front seat, Sally Bugs was doing
thedriving and the kid was in the back, be-
cause Hoffa won't trust nobody in the back,
only O'Brien. Hoffz knows about getting
hit in the back of the head.

In the house, Jimmy Coonan and John
Sullivan were waiting. As soon as you walk
in the house, on the left is a large living
room. Adjacent to the living room is a litde
kitchenette. They positioned themselves in
that area. They had a .22 with a silencer on
it and the bullets were dumdum bullets—
the type of bullets that explode the head.

When Hoffa walked in, he made a turn
to sit down and Coonan and John Sullivan
rushed out and Coonan hit him twice in
the forechead with the bullets—exploded
his brains.

Jimmy Coonan is a bull of a guy, an ex-
fighter and everything. He put Hoffa on
"his back and he carried him down the
stairs. They had everything situated in the
basement. There was a large table and
over the table was a huge light. Jimmy
Coonan and John had goggles and rubber
gloves that doctors use to operate on pa-
tients. They plugged in the bucksaw and
they also had a2 meat cleaver to cut away
any tendons. On the table was all these
black-plastic bags and cut rope. Coonan
was cutting, and Sullivan was bagging 'em
up. Coonan severed Hoffa’s head and, with
a pocket knife, he cut a lock of hair from
the side of Hoffa's head and kept it for
good luck.
pLAYBOY: You seem to know about thexr ac-
tions in great detail. Why?

FRANKOS: john Sullivan and Jimmy ‘Coonan
came 1o visit me and Joe Sullivan in jail—1
think it was the Friday after Hoffa got
whacked—to tell us that everything was
straightened out. Coonan threw Jimmy
Hoffa's lock of hair on my table and he told
me, This is our friend’s lock. It's a good-
luck charm for me. And it was a good-luck
charm. He was out almost fourteen or
fifteen years.

pLavBoy: Continue with your story.
maNKos: Coonan handed the head 10 John
Sullivan, and he putitin the bag and tied it
up with secure ropes and they threw it on
the side. Jimmy Coonan started to sever
both arms off. He made four pieces out of
the two arms. Then he severed the two legs
off and made them in two parts, by the

kneecap. He took the torso and they made
three bags out of the torso and they put the
torso in the bags. Next to the table was a
meat freezer, and they stuck the bags in
there. It took him about an hour, he told
me, to clean up. They washed everything
up and they went upstairs.

Bugs went outside (0 a pay phone and
made a phone call to Giacalone and he told
him to bring a bag man over, because they
want their money. While they were waiting
for the money, Bugs went to a tiny deli-
catessen over there, and he bought meat.
ball heroes and Pepsis and he went back to
the house and they ate the meatball sand-
wiches.

Now the discussion was where to put the
body. Bugs calls Giacalone and says, These
guys want 10 know if they can take the body
parts to one of your places where they
mash them cars. Giacalone says 10 Bugs,
I'm talking to you, I don't want to talk to
them. 1 don't want 10 get no conspiracy.
I don't know John Sullivan, 1 don't know
Jimmy Coonan, and they can't use the
place. They handled the body, let them
handle the burial, too, to its final resting
ground.

John Sullivan asked Bugs, Is this, house
safe? And he says, Yeah, you could keep
the body parts down there for a couple
months until we find someplace where we
can bury 'em or burn them up.
pLaveoy: It's hard to believe that on an im-
portant hit like this, they didn't have a plan
beforehand to dispose of the body.
FRANKOS: They made an arrangement with
Tony Giacalone, but he didn't want to be
bothered with it. He owns a place where he
used to dispose of a lot of bodies.
pLAYBOY: You're talking about the place run
by Raffael Quasarano and Peter Vitale?
FrRANKOS: Yes—They could crush the body

and make a fender out of him. But they

were too afraid to even have Hoffa be
crushed over there. They didn't want no
evidence at all. Quasarano and Vitale were
scared tremblers. You hear me? They were
tremblers. They didn't want to be involved,
because they knew the FBI would be on
their asses. These guys cannot do no time
and they were weak and Giacalone knew
they were weak. If they knew anything
about anybody being taken someplace to
be crushed, it'd be all over tuwn in two sec-
onds. So they left everything up to Fat
Tony Salerno. They figured these guys will
chop him up and take them pieces back ta
New York. But Jimmy Coonan said, Fuck
them and we'll keep the body here and
youse take care of it. They didn't want to be
bothered with transporting the body.
They didn't know nobody around there.
They got the money and got out.

It was a power thing, a rival-gang thing.
Detroit don't like New York, ‘cause New
York is more powerful and more flam-
boyant than Detroit. Like, if you don't take
it, then we're not going to take it. You done
the hit, you dispose of the body. Finally,
they agreed to take the body when Joe Sul-
livan came out of prison. »

PO UEREF PRI S IOLY

reavsoy: Weren't they afraid that
body was going to find the body o
course of those five months?
raankos: No. They weren't worrie
cause the house was secured. No co:
ing 1o be looking around there.

ravBoY: W was _the body
buried?
rrankos: Joe Sullivan came out of

five months later and he picked

body and put it in a big drum. H.
another guy named Augie Manor
truck that had a lot of oil drums
back from an organized-crime tr
firm. They put the drum with Hoff:
in the middle of the truck, so in ¢
state troopers wanna find out what

is in there, they'd have to oper
drum.

They transported the body fron
gan to Jersey, where there was a ¢«
tion site in Meadowlands. The
building some sections of Giants ¢
there, and wise guys ran the ceme
ing business. Joe Sullivan was on th.
at that time for John Goui's C
crime family, and he was just chec
picking up four or five hundred ¢
week to show his parole officer
working. So he took the body part.
buried ‘em right in the cement. .
Let me just bury the son of a bitch
it over with, and that’s where they
to rest. His final resting place.
rravsoy: And that's where the bod:
rrankos: Yeah. That's where he is
pravsoy: How much were you and
livan paid?
rrankos: They ended up giving |
van twenty-five thousand dollars
ing the body. I ended up gettin'
thousand to keep me satisfied in
my conference and everything. P
were giving me anything I wanted
four or five correction officers :
used to give them reefer, cocainc
Regal for me. Plus, they were p:
the female correction officers so
get laid, too. They was taking car:
pLaysoy: What happened 1o Manc
FRANKOS: When I came out in 1981
livan said, Listen, we got to kill t}
Manori, because he was instrun
burying the body. But he didn't w:
Augie Manori for that reason; h:
to marry Augie Manori's wife {la
we ended up killing Augie Ma
shot him in the head with a 9mm,
his stomach, wrapped him up in:
dumped him in the Hudson Ri
the body went right down. You ki
body goes right down.
praveoy: Did Joe Sullivan ever :
Hoffa's burial site?

FRANKOS: In 1981, in September, 1
of prison and Joe Sullivan was w
me. We killed two people overin
the Genovese crime family. i don
go into that, because it's being i
ed. But after the hit was made, w



at Meadowlands and watched a Giants
game. We were geuting free tickets at that
time. We walked into the Hats part of the
bleacher seats. To the right of us, there's
the goal post. And we sat down in the
section that Jimmy Hoffa is buried under-
neath. The Giants made a few touch-
downs, and we sat direcily up from
Jimmy Hoffa's final resting place. And we
said, Do you think Jimmy's watching the
game? Hey, Jimmy, this touchdown is for
you.

rLavsoy: What has happened to the hitters
since the Hoffa murder?

FaNkos: Joe Sullivan blew Sally Bugs's
head off on the Lower East Side, on Mul-
berry Street. Bugs was a stool pigeon. Fat
Tony Salerno is doing 2 hundred years.
Tony Provenzano is dead. Jimmy Coonan
is doing seventy-five years. Joe Sullivan is
doing anywhere from seventy-five tolife in
state prison. And I'm here with twenty-five
t0 life. They can never get John Suilivan.
He's been out since the late Sixties. In fact,
he's the only one that's out there today who
was an actual killer.

pravsoy: There's one more—Chuckie
O'Brien.

mrankos: O'Brien is out. 1 don't even con-
sider him a criminal.

pLavsoy: Why not?

rrankos: IUs like me taking a pistol to your
head and tellin’ you, You're comin’ with
me. I'm gonna put another pistol in your
hand. If you don't shoot that guy, I'm gon-
na shoo: you directly in the head. You're
gonna be a dead man. He didn't have noal-
ternatives.

pLavBoy: Have you talked to the FBI about
all of this?

Frankos: They came to me for the story: 1
didn't go 1o them. They brought in an FBI
agent out of New York. His name was
Arthur Ruffels. I'll never forget that name.
They told me they had information from a

very high-power authority that 1 was the
actual killer with John Sullivan and Joe
Sullivan, OK? 1 100k a lic-detector test with
the FBI concerning Jimmy Hoffa and 1
passed it with fiying colors. The only thing
they didn't ask me was if I was there. They
were afraid to ask me that, because it
would make them look like shit—I was in
prison at the time Hoffa was hit. They
knew 1 had furloughs, but they didnt want
to expose that. It was in their Federal pris-
on system that 1 was getting these fur-
loughs, and the guy who was giving these
furloughs was under surveillance for ten
years.

pavBoy: Did they ask you if you had a fur-
lough at the time of the hit on Hoffa?
rranxos: No. They proposed the question,
but {former US. Attorney] Rudolph Giu-
liani didn't want to do it, because they had
to open up a big investigation and it would
make them look like shit.

pLavsoy: It's a question that has been on
our minds.

rraNkos: It's going to make it very, very,
very hot for them. They wanted me to tes-
tify against this guy who was selling fur-
loughs, but the statute of limitations ran
out on them. _ )
raveoy: Who was getling out on fur-

loughs?

rRANKOS: Guys like me and high-pawered
mafiosos. We had all the counselors at that
time working for us. We gave the coun-
selors twenty-five hundred to thirty-five
hundred, -depending on how long you
wanted to stay out. '
ravsoy: You arranged furloughs because
you had jobs you wanted to do outside pris-
on?
FRANKOS: Yes.
raveoy: What kind of jobs were they?.
Ixos: 1 committed approximately nine
murders on furloughs. o
pLavsoy: 1f you knew you had a hit coming

“Gentlemen, before we go any furthen 1
wan! you all to realize that this next decision hasn't
been easy for me. . . ."

up, you would arrange for the furlou
advance?
frankos: Yes. The money was given:
guy on the streets. Friends of mine
meet him in a night club or on¢ of
own clubs. He'd get a girl, usually. 2
envelope, and say, This s for The G
raveoy: Going back to the house
the Hoffa hit was committed: You «
know it very well. Have you ever
there?
rrankos: 1 was there twice. 1 com
something in '75, you know, while ]
prison, OK? And in 1981. 1 comm
couple of things in Michigan. But !
going 10 go into the first time I wa:
because 1 don’t want no new indictr
pravsoy: You've handed over o us:
fourteen tapes detailing your entir
organized crime and in the Gover
witness-protection program. Why
make them?
reankos: 1 made these tapes be
might be here one day and goneto
The way things were going, | 14
was going to be dead pretty so
might as well tell my story, so you
what we're dealing with, the Mafi:
Government. _
raveov: Why did you think you
dead soon?
rRANKOS: Because I'm in a positior
don’t look too good at all. I'm |
four years in a cell. I'm controlle
ous correction officers. They n
day take me outside and say Iwa
escape and shoot me in the head
it done before. I've seenalotof r
die in jail—1'm not talking only .
alot of power criminalsin jail. A

_den, everybody that 1 knew a

that got arrested, six months 103
they die from stomach cancer. I
what the hell they might be fe
you know? And 1 killed guysin
doctored up the books so it don
If they want you, they're going
I'm not being paranoid. I'm just
tious.

rLavsov: So you wanted to leave
your life, in case anything hapy
rrankos: 1 was through with ¢
ment. I'm not going to get nc
the Government. I just said, O
me make these tapes up. Send
cousin, in case something doe
me, in case I do die in jail. wh
and gone, I'll be like Van G
You know, Van Gogh wasn't pr
he was alive, OK? 1 figured t!
my destiny. I die, then comes

..~ the tapes. But one day, 1 was:

in the cell and 1 had the @p:
and 1 said, Let me call Playbo
ruavsoy: And the rest is histo:
rmankos: The rest is history.

told you, to my knowledge, 1
you had a lie detector over U
tzke it for you right now.
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DONALD FRANKOS REPORTED TO "PLAYBOY" MAGAZINE THAT HE WAS
INFORMED BY MEMBER(S) OF THE ALLEGED "HIT TEAM" RESPONSIBLE FOR
THE HOFFA DISAPPEARANCE OF THE FACTS SURROUNDING SAID

DISAPPEARANCE. SAID REPORT WAS PUBLISHED IN THE "PLAYBOY"

MAGAZINE, NOVEMBER 1989 EDITION.
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Two newspaper articles both dated 1/15/92, one

from the DETROIT NEWS and the other from the

USA _TODAY.
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i B Lacks credibillty. Tmmster chlef’s daughter '

p. calls story workotaslckmdd&speiatemmd’ |

[d b4 ‘. .

b ®y Richard Willing  ~ - ':"ngahpl:tn%ot‘ﬁl mob leaders

i. NEWS WASHINGTO]? BUREAU -Hom'glf:?m ?yﬁ;r‘& Hoifta

. WASHINGTON — Accusations Dstructed him, in early 1963, to tell

? that Jimmy Hoffa ordered the mu- Florids Mafia leader Santos. Traffs-

¥ der of President John F. Kennedy is cante and New Orleans boss Carlos

I the “work of a ME‘“‘WMNW&*

b osick and des- prosident.” | . — -

.‘ perate mind,” R ngn_no. akso ‘lhﬁantz’lattor-

¥ the daughter of . ney, said he passdd the message

*, the former After the Nov. 22, 1963 essassination

? Teamsters ,mDaﬂ.as;Bagnnoquote@'l‘nﬁiante

* leader said. as saying: “The BOB is dead. Our

; Berbara problems are over. I thtJ‘u:;

: my is now ... we're out

« Hoffa Crancer, . il trouble now. We will build hotais

* ministrative i "o We'll gat back into Cuba now

? - law judge in St. B ‘!hmymmundhemn

vs Louis, said .a%ﬁ*‘;g At “Emm .

- Doesday'sstory Bloomfield

-3 B _ Fownship - restaurant
York Post “has every W‘of' parking iot in 1975, and has not been

‘ fro ho’s s desper. . seen since, has long been an object of
‘::emt}:rgmonnelywmwne ¥ - speculation in thé Kennedy assassi- .

W@mefmm&e“‘“ ' it . " - nation. At the time of , Kennedy’s :
tion (through the current movie mmdc.Ho&facedﬁhnlmhn-
JFK), it seems to especially u-mwwmm

the accuser, iawyer Frank Ragano, s President's brother Robeet ¥. Ken-
one of her father’s hnmeua-oci-_' v R el eiTes n

Inanmtemewm'hmdny’sl’at.
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USA TODAY - WEDNESDAY, JANUARY 1B, 1992 « 3A

-Meb lawyer s claim fuels JFK controversy -

records when the House for for the last 20 years — the older president. The panel never qu‘

sion with the assassina- sters, says Ragano “was a peripheral the Soviet Union, the CIA and thie
tion and is likely to figure. ... Hoffa didn’t order those have all been “linked” to the crime.
further undermine ac- guys to do anything. ... When he for- Hofta’s daughter, Barbars Ann

TODAY o ! | thi ho's gotten k of tioned Ragano.
‘. reconvenes later this guy who's an attack of con- on

) e month, science and who knows secrets” says . A panoply of consbirucy {
A NBW R —. Already, the movie Jack Newfleld, who interviewed Ra- - have flourished from almont the it |
buffs and ‘thosé JFK lsre-lmlﬂngme pudb- gano for the Post, reports of Kennedy’s shooting !
about the off- lic’s longstanding obses-  But Steven Brill, lmhorol'raan- wingers In Dallas, the Mafle; :
!
|

¢. dent Kennedy's
tioa recelved a boost

¥ m: from two Wmlsl ﬂ:{l Xarr;ln‘tc«n-m ' g’oltl el:’e was their tool Is when he got ﬁmdée.”'. mm:l Rn:nomh othv‘
" Lt on " w ) t as other
j ® Mob lawyer Frank . : Harvey Oswfld acted.. Ragano says he.now belteves tie oo&u ”,,. -

became the it ' alone In killing Kennedy.  conveyed a fatal message from Hoffa - Now appealing o hbol“

W claim a role in Nearly 75% of those In early 1963 to Florida mob boss San- sloneonvlcﬂon.he“uadupéuwm

mmm;nemmemmm . questioned In & new Time/CNN poll tos Traficante and New Orieans mob , whslck man” frying to seil

! hecurried a message from Teamsters  of 1,500 aduits believe the truth hasn't boss Carlos Marcello. by _

bnm:lmmy Hoffa to Mafia godfathers  been told about the assassination. The  * The story supports the conclusion = “Nowhere in mhm
A “hit” on the president. 'pollhadanmrginoterroroﬂbper-. in 1979 of the House Select Committee A’Yfatherlsu |

... PRep. Heary Oa%rms. centage points. _on Assassinations that Marcello, Traf- thing.” says: Crancer who is Susilg-

shid be will introduce on'td  The idea of a mob role isn't new.  fcante and Hoffa had the “motive, the Justice Departmeit tn open ¥

) tled But, “he’s what we've been walting means and opportunity” to Kill the isAprearanohy;
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BE ADVISED USA TODAY, WEDNESDAY, JANUARY 155 1992, AS

_WELL AS THE DETROIT NEWSs SAME DATE, PUBLISHED ARTICLES WHICH

9 -000 53 —2 73/




PAGE TWO DE FBIDE 0003 UNCLAS E F T O

REPORTED MOB LAWYER FRANK-RAGANO CLAIMS HEs RAGANO, CARRIED A
e athd b ISR 2

MESSAGE FROM TEAMSTERS BQSS, JIMMY HOFFAy TO MAFIA GODFATHERS .
{

DEMANDING A "HIT"™ ON THE PRESIDENT (KENNEDY). —

i

HOFFA'S DAUGHTERy BARBARA ANN CRANCER, A

‘MISSUURI ADMINISTRATIVE LAW JUDGE COMMENTED IN THE ARTICLES ON
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RAGANOs HE "IS A DESPERATE AND VERY SICK MAN"™ TRYING TO SELL

“HIS BOOKS BY ATTACKING A DEAD PERSON." —

NNNN
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EXAMINER NAT LAURENDI. A FORMER NEW YORK CITY POLICE DEPARTMENT T
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"JOHN DOE- SELF-PROCLAIMED HIT MAN™ THAT HE PARTICIPATED IN THE
MURDER OF JIMMY HOFFA. LAURENDI CONDUCTED A POLYGRAPH
EXAMINATION OF ™JOHN DOE™ AND ADVISED THAT THE RESPONSES TO

T QUESTIONS ASKED DID NOT SHOW DECEPTION.
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-HOFFA

34 THE SEGRET FILES

(indicate page, name of
newspaper, city and state.)

The Detroit Free Press

Date: -
Edition: 12/19/92 .

Tite: HOFFEX

Character: 281A-DE-67821

Classification:

Submitting Office: Detroit

Indexing:

<. James Rlddle lloffa
JQOSA from Detroit Local 299
-0 lead the Teamsters from.
1957-67 when he entered
Jederal prison for conspn'acy.

ofraud and jury tampexing.
. “Paroled in 1971, Hoffa was

i A ewark,:NJ., area Téamsters
e boss ldent:ﬁed by fedexal a

: 'mbent on regaining Teamsters
< office when he vanished JulY
%30, 1975.

FBI/f



Above: Jimmy

Hoffa talks to
reporters in
Washington on
March 7, 1967,
before beginning
. a prison N
sentence for jury
Gllaﬂes (Chuckie) 0'Brien | tﬁ'?fmi Left:
. Teamsters organizer in offa wi
Detroxt and longtime aide to . %ra.nddzmlghtex‘-i
Hoﬁa whom he sometimes _ daugmhte;o an
Dad. Had a falling out - Crancer
with Hoffa and was preparmg inarbm1966
.20 take a union post in Flonda .
-when Hoffa
disappeared.
b 4
% .
it
T Anthony (Tony Jack)
i ony (Tony Jack)
= Giacalone
o On the day he vanished,-
vy Hoffa told several people
: " he was going to meet this _
reputed Detroit mob boss. o el
Giacalone was a visible In 1971, Teamsters President” -
presence most of the Frank Fitzsinmons, left, tried to _

afternoon in Southfield. get the imprisoned Jnmmy HBffE’
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{ The day before he
) d ed, Jimmy Hoffa

ch with Detroit

' Mayor Coleman Young at

the failing Book Cadillac

‘Hotel, They discussed a

possible bailout of the
downtown hotel using

Teamsters pension money.

CANOFRENTS

The day Hoffa vahished, =r:\nthony Gxamlone spent
| much of the afternoor 4t the Solithifield Athletic
| Club, where people took note that he was ,

; I unusually outgoing. He also spent an hour m the
- office of a Southfield lawyer. "+ -

Brothers Anthony and Vito
Giacalone, identified by
authorities as leaders of
organized crime in Detroit,
visited Hoffa only once at his: -
northeiri Oakland County -
home, 18 days before the '
labor leader disappeared.

PitD A, GIACALONE PHE P, ROSFNEERG

A local real estate broker, %, Hoffa told several people ‘

Teamsters official Charles ]
(Chuckie) O'Brien, a . emetging from a long lunch  that Anthony Giacalone was -
. longtime Hoffa aide, waited .- at the Red Fox, encountered among the people he was
Vio . for his ride to workeveryday "a sweaty Hoffa waiting aloné ** going to meet on the day he.'
Giacaloné coooat the shopping center that  in the parking lot. They vanished, but t‘nacalone
" inchides the Machus Red - shook hands and the broker  denied he had any such
Fox restaurant, where Hoffa  said he could never forget - meeting écheduled.. ¢’ i
was last seen.

Hoffa'’s “steel bar” grip. b

[ . e N
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ETWEEN -
1AND 1:30 .
P.M., JIMMY g
HOFFA LEFT HIS
o HOME IN ORION
) TOWNSHIP, ,
: * | TELLING HIS e
WIFE HE WOULD o
BE HOME BY 4 ;
. TO COOK
ROUND 1:30. P.M., HOFFA ARRIVED i; .
. AT AIRPORT SERVICE LINESIN  +{;
PONTIAC LOOKING FOR OWNER 4.
| LOUIS LINTEAU, WHO WAS " 5 .
4 NOT THERE. HOFFA R,
i % LEFT WORD WHERE u
| HE COULD BE FOUND. "
' ‘TELL LOVIEI'M
GONNA MEET
"TONY...AT THE'



COUNTY

2d

::;1': :

a -’

RED FOX BUT DID x

ENTER. wd

S v < 01.:!

AT 2:30 HE CALLED HOME 1] AROUND 3:30, HOFFA | 31*{ i

(PROBABLY FROM A - CALLED.LINTEAU.' ad

NEARBY PAY PHONE), GRIPING THAT HE'D 19 _
AND TOLD HIS WIFE, BEEN STOOD UP. :

A

LEFT THE PARKING LOT. ONE
WITNESS SAID HE GOT INTO A BIG,

DARK CAR WITH OTHER MEN. HOFFA

WAS NEVER SEEN AGAIN,

..... o naombestonss e # s

iATE IN THE AFTERNOON, HOFFA

NVESTIGATORS BELIEVE HOFFA WAS
- M OVERPOWERED IN THE CAR, AND THEN
'KILLED SOMEWHERE IN THE DETROIT
. AREA. ONE OF THE PLACES SEARCHED FOR
THE BODY WAS CENTRAL SANITATION
SERVICES IN HAMTRAMCK. FEDERAL..
AUTHORITIES THINK THE KILLERS WERE.
FROM NEW JERSEY AND COULD HAYE BEEN

_OUT OF MICHIGAN BY NIGHTFALL. _

oy
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i Authontles are oonvmced they,kmw what happened to the
dynamic labor leader, whowaslastseenalxveon]ulyao, 1975,ina -
restaurant parking lot in Bloomfield Township, . =-=rdwur . 2

Thisis thestoryofhowthoseomduamsmreadxed‘
as detailed in previously secret law enforcément files r
obtained by the FreﬂPr&s,otherpolwerecordsmnmed
for the first time and interviews with many of the:people
ifwolved. The source material incilides the daily updates

“from Detroit agents to FBI headquarters, transcripts of tapped

phone calls, informants’ reports and interviews with suspects..
Interest in Hoffa has been rekindled by a biographical movie
due out-at Christmas. But neither{the movie nor the many
books about Hoffa afford a full picture of the first days of the
mystery, a larger-than-life story of Teamsters, mobsters, secret
meetmgs, frustraung search&s and trails to nowhere.
i pemoaB i et il
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Unheeded warning: “You don’t
know who you're buckmg

©Copyright 1992, Detroit Free Press

BY JACK KRESNAK
AND JOE SWICKARD
Free Press Staff Writers
ver lunch in the
_presidential suite
at the tattered
Book Cadillac Hotel
in downtown De-
troit, Coleman °
Young was talking }
deal and Jimmy Hoffa :
was liStening, ‘
Two tough guys
from the streets of De-
troit, they spoke the
same language. They shared the bond -
of having risen against the odds and
the establishment to positions of enor-
mous power. Along the way, both had
made plenty of friends and some serious
enemies, but neither backed away fpom o
a battle. e
““The mayor always emoyed people
with a wide life experience,” said.
colm' Dade, then a mayoral aidef who
joined Young and Hoffa for the meeting on
July 29, 1975. “He wouldn’t have much to
say to the queen of England, but-Jimmy
Hoffa-certainly had experience.” % y
Now, the mayor was asking thL exiled
formér president of the Teamstersivhether
it was possible to swing a loan from the -
union’s pension funds to keep thé Book in -
business. Though his parole banned him-~ - —
from unicn activities, Hoffa sulljhad clout with some Teamstm'sv
", people. e
) Dauereaﬂedﬂmttheshort,ﬂnbksetﬂoﬁaptqectedhlsu&mlself-
confidence during the meetmg and*was 'atxennve to the mayor’s _;

proposal, but noncommittal, - -} —uiogkess R 2 et PE: - :

Hoffa had left a much different 2 '“justbetomtbemeeung ff“MyGod;xt’s‘]' "m,
machanceencounterthhRmrdoLuhmsln,attbenmeaDetrmt l‘mselfthatthlssupposeddynamoofamanappeared
Common Pleas Court judge, - ConsmIen andvuhemble. :

. Searching for a cigarette madune pridr to'a judges conference,
Luhlenslnwasstartledtorecogmmoneofthefewotherpeoplemthe
Book’s lobby 1 =
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1= . was in the hospital, recovering
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Desplte

warning,

Hoffa Was set on
regalmng power

HOFFA, from Page 1A

prison and determmned — with his
usual bulldog intensity — to win court
‘clearance for a bid to reclaim the
Teamsters presidency.

Toward that end, Hoffa had a cru-
cial meeting on tap for tomorrow, out
in Bloomfiekd Township.

“Pete, you like to breathe, don't
you?” Hoffa recently had asked Peter
Karagozian, an old union pal. “That’s
" how bad I want to get back in.”

Hoffa said he had some scores to
settle in the union. Karagozian advised
him to get a bodyguard, warning, “You
don’t know who you're bucking.”

Hoffa shrugged xt off “They
-- haven't got the guts.”

About 250 miles away, Detro:t la- -
‘M cut.

" bor lawyer James Philip Hoffa,
34-year-old son of the union
legend, was enjoying a vacation
with his wife and two boys at a
cottage on the banks of Board-
man River, south of Traverse
City. The finicky northem
Michigan weather had been
good. He was relaxed. .
In St. Louis, Hoffa's daugh-
ter, Barbara Crancer, also a
labor lawyer, was in the middle
of one of the most hectic sum-
mers she could remember, On
top of a crushing work sched-
ule, Crancer’s husband, Rob-
ert,asteelmpanyexeam\re

from surgery after a serious
car crash. There also were
"back-to-schoal things to do for
:the couple’s 12-year-old

-----

up, Crancer wondered.
On July 30, 1975, Jimmy
Hoffaawokeasustxala§630
am. at his home on Square
Lake, 2 small lake off-M-24
between Pontiac and Holly.

|

RS

Once a summer-only res1-
dence in northern Oakland
County’s cottage country, the
place had been refurbished and insulat-
ed by Hoffa for year-round living.

At 7:45am., he took a call from the
president of a New York City Team-
sters local. Although technically no
longer a Teamster, Hoffa kept up with
union matters and was in regular con-
tact with local leaders,

It was important to keep his net-
*work alive for the triumphant return he
envisioned. A meeting that afternoon
would help clear the way. .

Hoffa told. his wife, Josephine, he
wwldbegoneforawin’lemthe
afternoon, but expected to be home by
-4 p.m. and would grill steaks for their
 dinner. After 39 years of marriage, she
knew he would not be late. '
.. The meeting, to which Hoffa finally
‘had agreed after several broken dates,
‘was to be a sit-down with Anthany
Provenzano, a New Jersey Teamsters
boss known to friends as Tony Pro —

"and known to federal investigators as
| an associate of the Mafia.
| Hoffa and Provenzano had been
'feudmgsmcetheydldnmetogetherat
the federal penitentiary in Lewisburg,
. Pa,. — Hoffaforﬁ-aud,conspuacyand
Jurytampermg, .Tony Pro for racke- '
i teering and extortion. Hoffa blamned
'vaeuzanoandh:spalsmthemobfor

BN much of the federal heat that had come

downontheT&mstexsandthmr

’prwdentmthe 1960s. i :

: lone —
'fnendsandthepohcewhoregulaﬂy

' peace meeting. The. Giacalones de-
ls::n‘bedthemselv&sasl.msm&wnenbut

| Brothers Anthony and Vito Giaca- ,
Toay Jack and Bily Jack to

tuiledﬂlem—hadlobbxedhardforthm
LWW-M“»W{'MMMMM  Fifs ,
: mmshdhelpedO’Bnenget lor-
" See HOFFA, Page 13A . -

Hoffa expected Tony Jack

to be at the meeting, which

dominated his
thoughts as he puttered in the -
yard and chatted with Marty
Woehl, the 11-year-old boy
next door.

Woehl remembered that
the conversation ended around
9 a.m. when Hoffa went inside .
to answer the phone. The boy,
who did occasional errands for -
Hoffa, always had liked lus
n

“He treated you like a real
person; he gave you respect,”

" Woehl said. “And when you're
:halgd, you really appreuate

Woehl, who still livesin the ,
house next door, said that was
the last quiet day in thenexgh-
borhood for quite some time. -

That morning, Charles
Lenton O'Brien — everybody
called him Chuckie — was.in'
the basement of Marvin
Adell's house on Inkster Road
in Bloomfield Township, get-
ting dressed for work. .

He donned a white shirt and
sport coat. A necktie would be

"“a choker for the 5-foot-8, 200-plus-
~ pound O'Brien on what prormsed_tn‘be
»ahotda 3 v i

O’Bnen had been bunkmg with
Adell, a y industrialist and long-
time friend, for about a year, since

OBrien’s first mamage went: cn*the

rocks,

-The arrangement was about to end
because Chuckie, who worked for the
Teamsters at union headquarters .on
Trumbull near Tiger Stadium in Dée-

_troit, had remarried and was transfer-

ring to a job with the union in Florida.

Chuckie’s new wife, Brenda, had a
family business in the South, and he-.
waszeadytogetoutofDetmxt —and.’

the long shadow of Jimmy Hoffa. | '

- The son of a Teamster who was:
kﬂledmtheumgxofsﬁvmlent,egoxhn:uve
years — when muscl way.;
to the top — O'Brien had been spda--
‘sared by Hoffa into various uniod job§.

\As a young man, hé was almost émbar-

rassingly devoted to Hoffa, déscribiig
lhnnseli asejimmy's foster sun~axﬂ

R O A

calling Hoffa “Dad.” s 1

Buttherelaﬁonshpretwemﬁoﬁa
and O'Brien, 40, had soured..Hoffa
behevedO'Bnenbadsquanderedsome
ofhlsmoneywlﬁleﬂoﬁawasmpnsdn.
O'Brien had alhedhnnself
with Frank Fitzsimmons, Hoffas haqd-

SUCCessor as union

SCEPULRNLICLLY NN
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da job.
People in the union’s power circle

“Yegarded O'Brien as a onetime trusted

"= Hoffa underling who didn’t shy away
- from tough jobs, but lately was more a,
braggart and gossip, with a growmg
reputation for embroidering the truth.

Since O'Brien didn't have a car,
Adell gave him a lift on weekdays to a
shopping center at Maple and Tele-
graph roads, where Teamster organiz-
er Bobby Holmes Jr. pmkedhmupfor
th= ride into Detroit. '
This day, O’ Bnenwasearlyenough
tobuy a Free Press and was sittingona
" strip of grass reading when Holmes
" arrived. He was at work by 9:15 a.m.,
.but soon would have a very ﬁshy
reason to leave.

Hoffa readies for meeting .

~z*Around11a.m., AnﬂnonyGlamlone
> < Uncle Tony to Chuckze O'Brien —

: ida license plates into the parking

bt of the Travelers Tower on Ever-
reen Road in Southfield. His destina-
tion was on the first floor, theSouth—
field Athletic Club. )

™" Giacalone usually kept to himself at
ﬂm club, or spent time in the steam
. But today, he was outgoing,
mung other members, shaking
and signing up for a 12; 30
pession with masseur Greg Ryan.

-

a union meeting he was scheduled

attend in Toronto and spent most of -

the morning packmg up personal
thmgs for his upcoming move. He
ambled out of his second-floor office
around 11:15 a.m. and saw a seven-
foot-long cardboard carton sxttmg on
. the receptionist’s desk. <.
- *“A fish,” the receptionist said.

\ A salmon, to be exact,
sent frozen by a Seattle
Téamsters official to De-
troit local leader Bobby
Holmes Sr. O'Brien heft-
ed the awkward box and

. guessed it to weigh about

40 pounds. Sloshing

sounds came from inside

.and O'Brien ﬁgured the

big fish had been sitting at
- the airport for a few days.
7" With little else to do,

he offered to run it out to

Holmes’ Farmington Hills
i residence before the fish
" went bad.

A union-owned station wagon used
for errands was gone, so O'Brien-called
his buddy Joey Giacalone, son of Uncle
Tony, at his office at Lift All, a heavy
machinery firm on West Vernor. Sure,
Joey said, I'll pick you up, you drop me
back here and then you can use my car
to deliver the fish.

Joey Giacalone arrived at the
Téamsters office a little before noon in
his new, burgundy Mercury Marquis
Brougham. O'Brien walked out with
the unwxeldy carton over his shoulder,
irked that it was dripping pmk liquid
onto his white shirt.

Spreading newspapers to catchthe

seeping mess, O'Brien and Giacalone

‘put one end of the box in the rear-

fodtwell of the big Mercury and angled

E-theotherendouttheopposltewmdow :

. -Holmes was away, at the union
‘meetmngoronto He was surprised

toleamO’Bnenvmsano—showashng
i a companion, “Where the hell is the
t little bastard?” - -~

" Flolmes' wife, Vi, was degling witha

| cranky infant son when O'Brien arrived

: at midday with a thawing fish dripping

sbloodallove{herclmnﬂoors.

| Chuckie O'Brien had .decided to.

O’Brien hustled the box into the
kitchen and opened it. Vi Holmes re-
coxledatthesxghtoftheﬁshstanngup
at her.

“I can't stand it,” she said.

Don’t worry, said O'Brien, grab-
bing a knife and chopping off the head.
“I'll cut,” he said. “You wrap.”

They quickly reduced the salmon to
a tidy stack of steaks. O'Brien made a
couple of calls that no one seemed to
answer and then left, taking with him
Ealx? soggy fish box, and the head and

« Jimmy Hoffa ate lunch at home with
Jobephine, then cleaned- up for his
meeting. He decided against his usual :
business smt, donning a blue Ban-Lon -
shirt with a zipper front, blue pants and .
blue shoes.

azf : Hoffa wore his trademark, workmg-

man’s w}ute socks. Jo said he always

! wore them because dark socks weren’t

absorbent enough for his sweaty feet.
Even when he was union president, he
wore custom-made socks that were
black from the ankle up and white
cotton on the bottom.

Before leaving home, Hoffa called

William Aumock, a business agent with
painters’ union local in Hazel

; ,Pa?k.@Hoffa asked him to find someone

ont house,

to paint a mural at the
pain edtoas“the

which everyone still
cotmge ”

Hoffa said he d:dn’t want a gtft he'd
pay for the painting. -

About 1:15 p.m., Hoffa was piloting
his green Pontiac Grand Ville south.
He didn’t use his seat belt and had
inserted a plastic card into the clasp to
silence an irritating buzzer. .

Before his meeting, Hoffa wanted
to stop in Pontiac to see “the Pope.”

It was an unusual nickname for
Louie Linteau, who, at 61, had a
weathered face, crew cut hair and a
foul mouth. Friends had hung him with
the moniker years ago because he-
seemed to be everywhere all the time,

Linteau was a former president of
Teamsters Local 614 in Pontiac and.
had been a close friend of Hoffa’s for
decades. Hoffa had secretly helped him
start his new limousine company, Air-
port Service Lines, in an old garage at

200 N. Paddock in Pentiac.

Hoffastoppedbyoncemawlﬁleto

" use the weight lifting-equipment in an
exercxserooml.mteausetupatthe _
Sérvice id

Hﬁm#obmymmeiﬁenhe
arrived around 1:30. p.m. They, tOkL




him Linteau had left 10 minutes earlier
to go to the bank and take an employee,
Cynthia Green, to lunch.

Speaking to dispatcher Elmer
Reeves — but talking loudly enough
for two other employees to hear —
Hoffa said he was on his way to a
restaurant in a shopping center at

Telegraph and Maple, the Machus Red
Fox.

Hoffa said he had a meeting there

with Tony (Giacalone and two other
guys. He said their names, but Reeves
and the other employees didn’t catch
them as Hoffa left,

At 2:10 p.m., about the time Tony
Giacalone was getting off the massage
table, Linteau was on the phone to
Local 299 in Deiroit, asking whether a
secretary for the local had paid out of
her own pocket for Chuckie O’Brien’s
plane ticket to Florida. Linteau knew

about O'Brien’s past money troubles
with Hoffa, former president of Local
299

And through O'Brien, Linteau also 4

knew Anthony Giacalone. In fact, he
had paid Giacalone $135,000 for a
Florida condominium. Linteau later
would say he had heard that O'Brien
was turning to Uncle Tony for money
and wonder aloud how O'Brien was
going to pay the debt.

A string of no-shows

The parking lot was hot. So was
Jimmy Hoifa.-His company was late.
.. At 2:15, Hoffa stalked to the pay
phone on a post in front of Damman
Hardware, directly behind the Red
Fox, and called home.

“Where the hell is Giacalone?” he
asked Josephine. She said she hadn't
heard from anyone.

A few people recognized him, in-

cludng a suburban developer who.

thought it odd to see such a famous
figure pacing and fidgeting by himself
in a parking lot.

"~ Two Southfield real estate brokers
" and a client saw Hoffa as they emerged
from the Red Fox after a long lunch.

One of the brokers approached him.

“You prcbably don't mg:,g ‘
‘me,” he told Hoffa, “but we met :

'you spoke at the Lions Club downtotn
a couple of week ago.” _ 4

| The broker remembered Hoffa hs
“cordial as all hell” and told him the
‘Lions were “a great bunch of guys?’

-for him untl

the Pine Knob

. back in his of-

They shook hands and parted, ahd

the broker would never forget Hoffa’s

grip: “Like shaking hands with a stéel
bar,” he said.

While Hoffa perspired, a freshly
barbered Tony Giacalone got into the
elevator of the Travelers Tower about
3 p.m. and pushed the button for the
fourth floor. He walked into Suite 442
for an hour's visit with lawyer Bernard
Humphrey.

Louis Linteau returned to his office
around 3 p.m. and was told that Hoffa
had been there. The meeting made
sense to Linteau. He knew about the
trouble between Provenzano and Hoffa

and he knew that the Giacalones had
visited Hoffa at home July 12 — the

only time they were ever in his house.
Hoffa told Linteau that a meeting was
arranged.

At 3:27 p.m., Linteau got a call
from Hoffa. He was furious.

“That dirty son of a bitch Tony
Jocks set this meeting up, and he's an
hour and a half late,” Hoffa said.

Calm down, Linteau said. Drop by
the office on your way home..

Hoffa said -

he would and
Linteau waited

6:30, then left
for a meeting at

outdoor the-
ater.

Josephine
Hoffa had been
waiting since 4
pam., steaks at
the ready. But
her husband
never called. It .
was so out of :
ms s‘hvgér_ried;" -

wasn't g I
call Jimmy hat- - " §q°p ¢
ed people med-" ,mp;m-‘
‘dling in his busi- :
ness —
especially the
‘police.

-

Linteau was

fice by 9:
pm. Still no
word from Hof-
fa. He called the
house.

“Let me tak to Jimmy,” Liteas
said to"Josephine. :
“Where is my husband?” she cried.
Linteau tried to reassure her, then
hung up and called the Red Fox.
“You mean the Jimmy Hoffa?” a
hostess said when he asked. There was

no paging system, so she quickly
walked through the restaurant, check-
ing tables and the bar. ..

No Hoffa, she said. )
Linteau called Anthony Giacalone.
“Have you heard from the Little

Guy?” he asked.
“No, why?”’ Giacalone answer
“He’s not home and he was st

posed to meet with you,” said Lintea;h.
Giacalone said he had no such meet-

. g scheduled and had spent most of

the day at the Southfield Athletic Club.
Linteau was worried. He calléd
‘Josephine and told her he would be
right over, 2
+ Chuckie O'Brien, at the end of his
workday, had caught a ride with Joe
Valenti, an official of Teamsters Local
214 in Detroit, to a car wash at Grand
River and Orchard Lake Road in Far-
mington,; where Adp}l.‘picked him up.
They went out for a Chinese dinner.
~Back home, O'Brien flipped on the
television to watch the 11 p.m. news.
Nothing caught his attention and he
went to bed. -
v The closing crew Teft the Red Fax
around 1. am, A few workers noticed
the green Pontiac in the parking lot,
‘but didn’t give it much thought. ..

COMING UP

B N
Sunday in the Free Press
Comment section: Jimmy’s
Gone. The police are called.
Young Hoffa seeks answers
from Chuckie O’Brien.
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| BY JOE SWICKARD
! Free Press Staff Writer
: he FBI is convinced it knows
who killed Jimmy Hoffa, how
and why.
But the answers are locked
8 away in cabinets jammed with
‘thousands of documents, reports and
memoranda > and the FBI isn’t talk-
ing about the case agents dubbed
“HOFFEX,” bureaucratic shorthand
for Hoffa-Extortion.
‘* Hoffa’s children — Barbara
Crancer and James P. Hoffa — believe
it is time to open those files.
; “There is no reason not to,” said
i Crancer, a labor lawyer when her
4 father vanished and now a circuit judge
in St. Louis, “Werereadytodealmth
awhatever’s in there.”

Crancer filed a Freedom of Infor-
mation request for the files in 1987,
and followed up in 1990 with a lawsuit
to open HOFFEX. The Free Press has

’ﬁledasnmﬂarsmtseelnngaco&ssio the
documents. 75

In both cases, the FBI is arguing
thattheﬂoﬁacaselsstillanopen
investigation,

with possible ar- -
rests and prose- ‘“Even lf We
cution in jeopar- .
ifits evidence do win on
1s made public, princi %
Crancer p?’ )
gained one vic-  I'm sure’!

tory when a fed- <.
erdl juige or- theyare-

dered the
KWﬁmmt to m b
compile an index m '
of all its docu- us____
ments so a de- ahout
termination .
oo be made of M""g
t mldlt u - Rt
too sensive to  *** 9"‘;’!'&
release and. pagem
what could rea- ‘ .
:gimygit made file cabinet.
e, the -
government isin I could see,
a second stage it taking 20-

of appealing that ..
ruling, and or30yea|s,

Crancer has yet

to see-such an MI,
In the-Free WG S0
Pr&saxse Us. - see it

District ]udge T
George LaPlata  through.” .
inAmArborre- .o o
viewed docu- = % '

(Indicate page, name of
newspaper, city and state.)

Date: 12/20/92
Edition: The Detroit Free Press

5G

Tite: HOFFEX

Character:281A~DE-67821
or
Classification:
Submitting Office: Detroit Division

Indexing:

FBt/t
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toents chosen and submitted to him by
the FBI and decided in 1991 that the
government was right, the ﬁl&s should

-remain closed,

LaPiata said that the case was not
languishing and that the release of FBI
information would allow suspects to
destroy evidence, fabricate ahbls or
intimidate witnesses. el

Free Press attorney Herschel Fink
said LaPlata “set a terrible precedent”
by basing his decision on the FBI’

“handpicked documents.” -~

“It's tantamount to allowmg ﬂxe
government the power to pohcedtself *
he said, The Free Press is appeahng
the ruling.

Kenneth Walton, formerly the spe-
cial agent in charge of the Detroit FBI
office and now a congressional investi-
gator, said the Hoffa case cannat be
viewed in stark black-and-white terms.

- “The case had been solved from a
law enforcement viewpoint,” he’ said,
“But it is not solved fronra prosecutor-
ial standpoint.” -

- Walton said that many of the wit-
nesses who talked to_the FBI would
never repeat their stories in oouxt,and
some have since died. o il

Likewise, othetsgazesohdbutsec—'
.ondhand mfonnanon that- does not

meet courtroom standards for evi-
dence, he said.

And evidence not withstanding, the
ﬁl& should remain closed to protect

sFalI;d.mformams and. methods Wal_t_on'

Crancer, whomhentedherfather’s
bulldogdetexmmatwn,xsummpr&sed
wxﬁxtheargmnentsandprepared‘fdra
long battle.:  we Ll rnLladura
: "Evemfwedowmonpmcxple I'm
sure they are going to fight usthapbg;

every page in
cabmet,”shesald.“lcouldseelttnlung
20 or 30 years, but 'm willmgtosee:t

“Why slmldn'tweldzdw whatﬁap-
pened toomﬁﬂxer?’
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{Mount Clipping in Space Below)

| Hoffa was seen waiting
outside in the parking lot of
the Machus Red Fox
restaurant in Bloomfield
Township.

‘ : Hemadeat
- THESECRETALES| g o=
i " RN calls from a
pay phone
outside the
- hardware
store
behind the
restaurant,
Hoffa was due home at 4
i p-m., but he never arrived.
This account of the initial
days of the Hoffa
- investigation is based on law—-
enforcement files obtained
by the Free Pressand recent
interviews.
"7 'ppy aroled from federal
P prison 3Y2 years earlier,
former Teamg{% b S
: President Jimmy -
¢ = announced his plans in 1975 -SECOND
" to again seek the union -
leadership. He would run OF THREL:
once his protege. Co- e
On July 30, Hoffa left
home for an afternoon
meeting. He told people the
participants would include
' . Anthony (Tony Jack)
.=~ Giacalone, reputed by
‘ federal authorities to be a
. captain of organized crime in
|~ Detroit. .

(indicate page, name of
newspaper, city and state.)

Date: 12/20/92
Edition: The Detroit Free Press
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TRE SECRET FILES

S5l James Phil'p Hoﬁa |
- Son.of the famous union '
leader. alabor lawyer who was
34 'when his father
disappeared. Short and solidly
bliil€ like his dad, he quit the
Michigan State football team:
after two seasons to
concentrate on his studies.

L oot -

R o L -Ql |
Chief of detectivés of the 60 ’s oldest child" T
memberBloomﬁeldTownshxp | H&?mﬂgﬁ:
Police Department, was € her husbandwasasteel
ﬁfsfofﬂcermchargeofthe 5% ““'xsany executive, She was ..
Hoffa investigation, quickly gunted by a mental image of
. sensed it was no ordmary ather, seatédand = -
aﬁsmg person investigation, 1 - shimped over, as her flight

dmkofffor Mlchxgan.
)m*l- _,.".‘.-:-

- Frank Ftsiomons

Hoffa 's handpicked choice to
scceed him as Teamsters
president when Hoffa went to
prison; then became Hoffa’s
rival for control of the union,
Made a quiet visit to Detroit
five days before Hoffa
yanished.
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Joey Giacalone o
‘Son of Anthony Giacalone. Loaned his new
‘Mercury to Chuckie O'Brien the day Hoffa
& vanished, so O'Brien could delivera -
B8 thawing, dripping salmon to a Teams
SR official in Farmington Hills, ’
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James Hoffa .
grilled 0'Brien
about his - .
_ whereabouts
the day that
Jimmy Hoffa
disappeared.
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BER 20, 1992

“The Hoffa
ichildren rish -
by air to

' Detroit after

* ‘their mother
callstosay Dad
‘never came
home the night
‘before, Bot.h

-~ ‘know it {8 way |

- out of

‘ character and

; | suspect the

worst.

et

- Bloomfield Township police tow . (Chuckie O'Brien, right, at first % O'Brien speculates thét the
. 'Hoffa’s car to a garggzoand 'won't say where he was the : bramwashed Hoffd '8 son in
‘nervously pop open the trunk, half -afternoon Hoffa vanished, then olved
‘expecting to find a body. The trunk tells Hoffa’s son thathestopped
is empty. State police, Detroit 'by the Southfield N

1

GHRIN OF EVENTS

SERECUSTREIACIAINL K

A horde of reporters
{descend on the Hoffa
property on Square
- Lake. The first word from e
police is “no reason to" " -7V . ,

. . i quspect foul play," but . - v -

v speculation is, tampant thilh. Aoy Detroit police Béglh

¢ Hoffa was kid'nhﬁ)éd the Glawl e bl’O
killed PRI T »‘N N 'qadmacs come and g

: ' IRA ROSENBERG/Detmn Fre% Press
@ police officer standa at Jimmy Hoffa’s impoinded car in 1975.

-Polxce mob experts and the FBI Athletic Club to see
‘arrive to help. :Anthony Giacalone.







HOFFA

THE SECRET FILES

BY JACK KRESNAK AND JOE SWICKARD
Free Press Staff Writers

© 1992, Detrait Free Press .
hat do you mean Dad
“ didn’t come home?”’
LU As the sun was rising
. July 31, 1975, James Hoffa
couldn't believe what his
mother was telling him
. over the phone about his
father. He knew there had to be real trouble.
Hoffatoldlﬁsmotherhew.&uldmapﬁ
to get home as quickly as possible S vacal
spgtetanraverseCity.msfamiycouldfollowby_

car. '

At 7:30 a.m. Missouri time, the telephone rang
in Barbara Crancer’s St. Louis home.

“Your father didn’t come home last night,
Josephine Hoffa told her daughter.

“I'll be there,” Crancer said. 4 :

She got someone to watch her 12-year-old
daughterandraoedtothehospxtalhedyhereher
husband was recovering from a car accident.

“Mom'ssick,"Cmmtoldhim.qytwanhn.gto
upset her husband. “She needs me.” From his
hospital bed, Robert Crancer would learn later
watching the evening news why his wife had
rushed out of town. e Tt

As her flight to Detroit rose, Crancer rested her
head against the window and closed her eyes. In
her mind, she saw Dad wearing a blue, zipper-front
shirt, blue slacks and his blue shoes.

|
|
|

|
!
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Her father was seated, but slumped over.
Crancer pressed her head against the cool

And somehow she knew right then.

“I'll never see him again,” she told herself.

At the Hoffa home on Square Lake, Josephine
had grown increasingly frantic through the night as
she sat waiting with Jongtime friend Louis Linteau.
Five times, a dark, compact car had pulled into the
long driveway, backed out and left, leaving
Josephine near hysteria.

Linteau had fallen asleep around 3 a.m., but
Josephine shook him awake three hours later. Was
it time to call the police? _

Linteau told her to wait a while longer and
drove back to his office in Pontiac, where Jimmy
was supposed to stop after Tuesday’s meeting at
the Machus Red Fox.”

. There was no sign of him in Pontiac, so Linteau
again called Anthony Giacalone, one of the people
Hoffa had said he was supposed to meet.

“Did I wake you?” Linteau asked.

“No, I was making coffee,” Giacalone said.

“The Little Guy never came home last night,”

Linteau said. .

Giacalone was irked.
“Like 1 said-lasf night,” he told

Linteau, “I was at the Southfield Ath-

letic Club.” R oot

Any idea where he could be? Lin-

teau asked. -

‘““Maybe he took a little trip,” Giaca-

By 7:45 am., Linteau was in the
Red Fox parking Iot, looking over a
Pontiac that appeared to be Hoffa’s.

But the driver’s-side door was open
and Linteau knew that Hoffa always
locked his car. So he opened the glove =~ ™~
box and found Hoffa's registration. He
noted the plastic card to silence the
seat belt buzzer.

Linteau decided it was time to call
in the law. .

When the missing person report
came into Bloomfield Township police,
Chiief of Detectives Lt. Curt Grennier
thought it might be a joke,

But within a few minutes, a patrol
officer had confirmed that the empty,
unlocked car in the Red Fox lot was
towneg_lby.JunmyHoﬁa. .

Grennier left immediately for the
restaurant. He remembers thinking

+ 'that if this did turn out tG be something
big, he didn't want any mistakes that
-, Jcould came back to haunt him or his 60-
- member department. =~ - i% § G
* - Grennier also was aware of recent

- 1 Three weeks earfier, the.car of =

- ‘Libcal 299 Vice President Richard Fitz-

nm:--'fsc of- | l.- l - SR
~destroyed in a daylight bombin 2 out-
side Nemo’s, a popular saloon near

y -

When they arrived at the Red Fox,
Grennier and Capt. James Keller, the
department’s 'chief of operations,
agreed that Hoffa’s car should be
towed to the garage. at the police

,,,,,

thorization to pop the trunk. o
Grennier and other police who
gathered around half expected to find
Hoffa’s body inside. L e
But the trunk was empty. = .
Grennier recalls thinking at *that
moment that “we aren’t going to find
him by ourselves.” But he had fio way
of knowing how massive and frustrat-

. ing the search would become. - 7
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. Loyalty goes out the window

While Hoffa's car sat at one &ad of
the Red Fox lot on that Thursday
‘morning, Chuckie O’Brien _was

dropped off as usual at the other end to
await his ride to work at Teamsters
offices in Detroit.

O'Brien was indebted to Frank Fitz-
simmons for rescuing him from a union
‘orgamzng prpject on the Alaska pipe-
line, an assignment insiders said was 3
payback for blowing money and time in
‘California while supposedly recruiting
ifarm workers, v s ELes
4~ Now Fitzsimmons had ‘agreed tc
:send O'Brien to a Teamsters office jus!
‘north of Miami, which pleased kis new
:wife, Brenda Burger, who was fron
Arkansas and not interested in living it

-“the-North.: = -

Twe L
£



O'Brien even had regained his
Junion credit cards, which were re-
voked after his California misadven-
ture.

Born in Kansas City, Mo.. and a
graduate of a military academy, O'Bri-
en came to Detroit in 1952 and signed

OR as junior organizer with the Team-
-sters. Five years later, he was assigned
to be an assistant to Hoffa,

In 1967, O'Brien was promoted to

an international organizer, but titles
meant little. For a long time, O’Brien
basically took care of special favors and
errands for Hoffa, and began describ-
ing hi as the union leader’s foster
son.
. He took credit for burglarizing a
Teporter’s apartment to look for law
enforcement files and for pulling a
gruesome stunt involving Detroit
News Editor Martin Hayden,

Riled by the newspaper’s anti-Hoffa
stance, O'Brien claimed he was part of
thecrewthatsentHaydenagift

package containing a human head —
its eyes propped open with toothpicks
— from a medical school cadaver,

O'Brien explained the prank years
- later with a rueful grin, saying he was
young at the time, and “when you're
young, you do goofy things.”

When Hoffa went to prison in 1967,
O’Brien was on the limited visitors list
aﬂdhiredaplanetoﬂyaﬂappy
- Birthday banner over the penitentiary
every year on Hoffa's birthday, Valen-
* " tine’s Day, : "

But théir relationship started to
sour after Hoffa's release in December
1971,

Hoffa believed O'Brien had squan-
dered some of his money and knew
O'Brien was increasingly in debt to the
Giacalones. Hoffa, who valued loyalty,

also saw O'Brien-aligning more with’

Fitzsimmons, whom Hoffa saw as his
nival for control of the union.

Hoffa also pulled some old levers to
crush O'Brien’s dream of running for
president of Detroit Local 299, Hoffa's
old local and the power base he planned
to use to retake the union helm.

There was-even word at an April
1975 Teamsters convention that
O’Brien was trying to spread a rumor
that Hoffa could be coop-
erating with his old enemy
the FBIin an investigation
of the union.

It didn't have much
credibility coming.. from
O'Briea, who had a repu-
tf:ggn for embellishing

Bloomfield Township

Linteau’s secretary had to bring in
extra chairs to accommodate all the
cops who filled Linteau’s small, spare
office at the rear of his limousine

Thie Pope, as he was known, was in
fine form, relating what he knew of
events leading to Hoffa's disappear-
ance, punctuating with profanity-and
bouncing to his feet to make a point. He
was sure that Hoffa had called him at
exactly 3:27 p.m., railing
that Tony Giacalone was
late for their meeting,

- " Quarles couldn’t figure
out Linteau, ' ,:iuf

’ garage talking about fa-

. mgus people such as Jim-
police, meanwhile, - had B -_;myHoffaasiftheyw,ug
{ﬁwd:&satallandoxgr:f' <o+ 77 intima .I dt‘eanhends.&“,

e department’s first N - .. It didn’t make sense;
EEITATAE i anTAEEE
or help. Soon, police wil nd {t
evidence technicians . rest of these guys?”
were poring over Hoffa's private, unlisted - “Quarles - askedbohm
car. e rang  We're talking a

The FBI technically belephone rang, ;=07 ng about mob
had no reason to be in- “You're next”  big names and Louis Lin-
volved in'a lo%al ngssing- teau, W‘I’m thehelli's'Iélvls;
person case, but Special * gomeone said y  Linteaw?”" . ....7
Agent Robert Neumann :

was sent in to keep an eye
on the situation,

. Detroit Police sent an organized

Ah interview

Neumann, State Police Detective Sgt.

Joseph Koenig, Bloomfield Detective
Wy Qs and Sgt. William
Noseworthy of the Detroit Police set

out to’talk to Linteau at his Pontiac
Oﬁce. ® ": o - .

“You couldn"t. te!i"ififé'

and hung up. s giving us bulihit o

- nothing but the truth?
Grennier said. “He'd never shuf*iip;
always going off on tangents.” | gy

~ In'the course of his story; Liifeay

also let drop the name of Clizrles:

O'Brien. He told the police thatev%
one knew O'Brien as Chuckie.« %"

Linteau had left a messagé for
. See HOFFA, Page 5¢ - “
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O'Brien earlier in the day, and O'Brien
called back around 2 p.m., after the
police were gane, .

~ “The Old Man is missing,” Linteau

saida."“Where were you? Where were . calls.

O'Brien wanted to know where
Hoffa’s son was, Linteau said the young
Hoffawasonhiswayhome, maybe
already there. Then he demanded
again to know where O'Brien had been
all day.

O'Brien called the Pope a “no-good
asshole” and hung up.

He reached James Hoffa a short
time later at the son’s home in Troy.

Although the two were hardly
friends, much less family, O’Brien said:
“Louie says Dad is missing.”

Hoffa asked O’Brien to “cover the
house” in Troy for messages, visitors
or trouble while he joined his mother at
Square Lake. :

Sure, said O'Brien, except he had
no car.

Once again he called Anthony Gia-

calone’s son, joey, who was headed

north anyway, with tickets for a Chica-
go concert at Pine Knob. They stopped
first at Giacalone's lakeside condomini-
um in St. Clair Shores, where O'Brien
chatted with Uncle Tony while Joey
showered and changed.

By now the Hoffa stary was all over

the news, and Chuckie would recall

later that Uncle Tony expressed con-
cern about his missing acquaintance.

At the Hoffa house, son James was
giving police more insight into “the
kinds of dealings” his father was in-
volved in, and why he was certain this
was more than a missing person case.

James Hoffa said that on May 15, he
hosted a meeting between his father
and Vito and Anthony Giacalone in his
law office on the 33rd floor of the
Guardian Building in downtown De-~
troit. He said Anthony Giacalone want-
ed Jimmy Hoffa to make peace with
Anthony (Tony Pro) Provenzano, a
New Jersey Teamsters official.

Hoffa said that the Giacalones told -

his father that Provenzano was openly

criticizing and threatening Jimmy Hof-
fa. He-said it was clear his father:
wanted nothing more to do with Tony-
Pro and turned thumbs-down on a‘

meeting. Young Hoffa said his father
had excluded him from a meeting at the
house with the Giacalones two woeks

The detectives left the family with a
small tape recorder rigged with a
.suction cup microphone. The family
~was instructed to record all telephone

The detectives said they would be
in touch and walked out the door —
into a horde of reporters and photogra-
phers, barely being kept at bay by a
friend of the Hoffa family.
The police looked at one another,
and nodded to Grennier. It was his
case. :
The 39-year-old detective squinted
into the camera lights and stepped into
the evening news for the first of what

would become many times.

Grennier said he had “no reason to

suspect” foul play, although “we're
giving it every consideration — let’s
put it that way.” :
Reporters repeatedly asked whom
. Hoffa was supposed to meet at the
Machus Red Fox. Grennier would only
say “there’s a lot of speculation.”
of the questions was particular-
ly stupid: “Is Mrs. Hoffa upset?”’
Grennier can't recall exactly what

he said, except that “you give a dumb.

answer to a dumb question.”
Marty Woehl, the boy next door,
has never seen anything like it.
“They were there from all over the
world — Hong Kong, England, every-
‘where,” he said. “T had my autograph
With me.” - E -
The reporters mostly ignored him
" as he pedaled his bike up and down the
two-lane read in frunt of the Hoffa
place, eavesdrapping on their chatter.
“T was just a kid,” he said. “They
treated me like I was a tree.”

Today if Hoffa’s name comes up,

Woehl mentions that he was the fa-

mous man’s neighbor, but *

" Where was Anthony Giacalone?
id Provenzano
make 1>t to the
Why would Dad
wait around so

the meeting?
Who could get
Dad into a car?
Where was
Frank Fitzsim-

hell had Chuckie
O’Brien  been
Wednesday?

. Hoffa began
making phone calls,
trying to account
for everyone'’s
movements.

Around 3 am.
Aug. 2, he called
O'Brien, still sta-
tioned at Hoffa's -
tiouse in Troy.

O'Brien said Hoffa's wife and chil
dren were asleep;-he had all the lights
on and a .30~.30 rifle slung across his'

-lap. Nobody, he assured Hoffa,, was
going to pull anything with himaround.

Hoffa told O'Brien to come to the
cottage right away. O'Brien balked,
“saying he didn’t want to leave Jim's
wite and kids. Hoffa said they'd be all

OBrien got to the cottage 4
Jim ‘Hoffa, thé only " one- awake,

 began to recount what He knew so far.,

© " O'Brien-tokd him o’ calm down,

don't believe me, so I let it drop.”” ‘reminding hinh that ane of his father's

~ At the Bloomfield T ip Police

from everywhere. And'nov:ntghadéven

typed

5.

mgetsa . s

and over in his

8% He said the Giacalones also wanted.
Jimmy Hoffa to get his hands on docu--

ments that were to be used by a federal

strike force to obtain a grand jury
indictment against Anthony Giacalone

in an alleged insurance scam. Jimmy
Hoffa said he was unable to help, but
they parted on good terms, young

19 i s et

- After the police lef, Jim Hoffa kept
-running the scenario as he knew it over

L g

lessans was to never,

,.
Yol e i
(72" 2

se your cool in a
. :}; ."‘::1:'.:;(':_ l‘

- You're spioning,”” O'Frien said

. “Tekeyour pants off and lay down; you

"needarest” . T LT

12, Hoffa told him e was a lawyer and.
t ould handle the situation. He made jt

Glear he wanted the truth from O'Bri-
RN . m o -'.-'._4_ . v

onanda
30-30 '



He said he knew
O’Brien skipped out
on a union business
trip to Toronto the
day of the meeting,
and knew his fatler
would never get
into a car with
someone he didn’t
trust.

“You: didn't go.
to Toronto like you
were supposed to,
‘Chuckie?* Why
didn’t you go?

e were you,
Chuckie?”* he
asked. _

O'Brien told him
about cleaning out
his desk and deliv-
ering the fish.

Afterward, he
said he had stopped
by the Southfield
Athletic Club to see
Uncle Tony.

O'Brien said he felt himseif “reach-
ing the boiling peint” under Hoffa’s
intefrogation, He left around 4:45 a.m.

The two men have not seen each
other since,

Snoopingﬁimsupiitﬂe |
ﬁnthemormngofAug 1 an -

‘undercover team of Detroit pohoe offi-

"cers set up surveillance of the Giaca-

“lone brothers, watching for anythmg

that might be a clue to the Hoffa case. -
They were parked on a winding,
shaded street just off Lake St. Clairin . -
Grdsse Pointe Shores, watching the
home of Vito Giacalone,
" ‘In the driveway were two Cadillacs .
-—=:Vito’s black one and Tony’s peach-*
and-black model — plus a white Lin-
* coln Continental driven by their old- -
friend Silverio (Sal) Vitello, aﬁgmem
.Greektowngambhng es.
“After an heur, the Giacalones. and
Vitelloalllex‘tmthehncolnforSterhng
Heights, where ‘they dropped.in on
.. Sfanley Sobo, a dry cleaner with'a long ;
potice record that inchided a conviction
for bombing a competitor. o
. After a quick visit, the Lircoln’
headed west to the Troy Hilton, where .

-thementeredtheooﬁeeshop..Un- L

dercover officers Cynthia Wisniewski -
‘and Sgt. Dale Heberly followed them, .
arm in arm, and took the next booth. .

- Carefully pulling out a° smafl note- -

bookandpenalsoshewmﬂdntbe
- noticed, Wisniewski jotted down the.
snatches of conversation she’.could
overhear,’ - SR P ST

Vitello brought up Hoffa's name,
saying a “mutual friend” had shown
him a box from Alaska that Hoffa

€’s not going to. it,”
Vitello said. m gt

For the next nine days Detroit
palice ran a painstaking surveillance of
the Giacalones, watching them get
thelrmrswashed g0 to the Southfield
Athletic Club, drive to restaurants for -
lunch and dinner, and turn away re-
porters.

Once, on the evening of 9,
surveillance officers saw Antho?:uyg Gia-
calone yell' obscenities at a television
news crew that had filmed him with his
wife leaving their apartment at 24000
E. Jefferson in St. Clair Shores. Swear-
ing loudly, Giacalone grabbed thé cam-

erafromthenewscrew
the fie ardtoreouf

But that brief conversatmn over-
heard by Wisniewsk in the coffee shop
— and never really understood — was
as close as the police ever got to the
Giacalones in the Hoffa investigation.

Afee out of this world -

“Chuckie O'Brien’s hasty exit from
theHoffa house left him feeling defen-
sive. He wailed to anyone who would
hstenhowhewaswmmdedbyaccusa
tioas he could have anything to do with
lnnﬁngthemanhemlledDad.

“'l"natLome”' O’Bnensays' areal
g b Ecallmgthge.the
anmghere
"H:eOldManalxyssmd&any-
thmghappens sit tight, wait see
wbatsgomgon.’l‘hat,theydxdn’tdo”
(‘)Y Jslm‘d na bste;mg that
“Young Jimmy was to
screwy Louie Linteau. ... He was

‘enemy.

« mind — thedecexttheypm

us,ﬂlebtttemws. R

: YmmgHoﬁadxin’tbeheveO’Bn-

enspmtmtsﬁmandsﬁlldisumsa

m ,-h“(“#,,.:!.." .
~“He's a paﬂlologml Biat:. It's a

s:dm&."‘smd Barbam Crancer.

mdedEmO’Bm

B s . quA"“ “

\’c..
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The phone at the ttoma nouse con-
tinued to ring night and day. James
Hoffa turned off the tape recorder
when he recognized Frank Fitzsim-

“mons on the line, but Hoffa’s former

protege shed no light on the mystery,
only asking whether there was any-
thing he could do.

The family quickly had- another:
phonelmpmstalledsotheyoouldd:al
out th:hmxtbennssmg an incoming call
that might be important.

James® Hoffa talked to his sister
about calling Peter Hurkos, a Dutch
housepainter who had become a fa-
mous psychic, When they learned that
Hurkos would command a $15,000 fee,

'thedﬁldrendecidedagainstit.
* On Aug. 8, Barbara Crancer got a

call from Josephme Provenzano, 19-
year-old daughter of TonyPromNew
{iegle;y,andafnendoftheﬂoffachﬂ-

Crancer asked about Josephine’s
father. The teenager said he was in the
backyard, but he never came to the
phone, :

“We want our dad back,” Cmnoer
toldJoseghme. .




o IntheRedFoxlot,Hoﬁ'agotmto
Joey Giacalone’s car, driven by
Chuckie O'Brien, who had borrowed it
earlier to deliver a fish,” -
) Hoffabehevedhewouldbetakento
a meeting with Anthony Provenzano
-and Anthony Giacalone tosmoothout
, :Pm.prob!ems between Hoffa and Tony
JL,. L yET

In reality, 1t was a semp for an
assassination carried out by New Jer-
sey Teamsters close to Provenzano —

Thomas Andretta and the Briguglio |

brothers, Gabriel and Salvatore.

The mob wanted to keep Hoffa
from getting back in the union and
clamping down on the mob’s easy
access to union pension funds during

" the presidency of Frank Fitzsimmons.
) The killing was probably quick, and

the body most likely destroyed not far
from the murder site, somewhere in |

.the Detroit area; =%

. Inkugatorsandoﬂlersmvolvedm
the case saythe murder probably was
authonmi at the highest levels of

1

organized crime, which did not foresee :
all the pressure t it would generateon its

~ operations.

The HOFFEX. theory was some- :

what substantiated by later discover-
* jes: records of “telephone calls’ from
" Provenzano’s “Teamsters local to
O’'Brien’s home number several weeks
before Hoffa vanished. :
The same number was found on a
. slip of paper at the home of Salvatore
Briguglio in Paramus, NJ., when FBI
agentsamvedtoseardntthedayafter
he was slain.”:
~ “Don't you guys ever qmt?" Bri-
gughio’s son asked when the family’s

-mcmrmngwasdxsmptedbytheFBl.
search.

Charlee(Chuche) O'Bnenbashis
own theory about Hoffa: The govern-
ment killed him as an excuse to delve
into the powerful Teamsters and left
Chuckie to be the fall guy.

"7 7Tt got so crazy,” said O'Brien, who

spent 10 months in prison in 1979 fora

\ - labar law violation and falsifying a loan

-application. “People ‘saying they saw

thxsandpeopleenymgthey sewtlnt.lt
mst made me crazy.” . -

'l‘heresnowaytherewasameet-

* mg with Tony Giacalone or Tony Pro-

venzano, and I don't care what anybody

says. It just never happened’that '

way. ... I'd have to be an insane
maniac to use Joey’s car-and take Mr.
ll ﬁa ”. .

Although many of the key figures
have died or gone to prison for various
crimes, the FBI still regards the Hoffa
case as open. The bureau used the
case as a springboard for a series of

—other investigations that struck deep

into organized crime and led to govern-
ment control of the Teamsters, -

- “Hoffa was never found, but you
have to balance the fact that the mas-
sive resources devoted to it paid off in
the end,” said Koenig, the top state
pohce member of the Hoffa investiga-
tive team. “There were a number of
cases ... where there were convic-
tions and people put in jail, putting

—really kind of a damper on mob activity
in the Detroit area for many years.” -

That doesn’t make James Hoffa feel

much better about his father’s fate. - - -

“What amazes me with all the
informants the FBI has, all the suppos-
edly bad guys who have turned over
over the years, that they’ve never been

able to come up with anyone who has

said, ‘Oh, by the way, let me tell you

about Mr. Hoffa,’” he said. - .
“And now after 17 years, I really

don’t think they’re going to solve it. It

makes me real sad that’s not going to

happen.”

B e TRt
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Central Sanitation was destroyed
by fire in 1978, Part of its property is
now occupied by the new Wayne Coun-
ty Jail in Hamtramck.

Everybody searches a field

On Sept. 26, 1975, some reporters
covering the Hoffa disappearance were
told about a tremendous break coming
the next day — so secret even the FBI
didn't know.

Seems a one-time FBI informant

from California with loose Teamsters
connections had told U.S, Labor De.
partment investigators and U.S. Sen.
Henry (Scoop) Jackson, D-Wash., that
Hoffa’s body was buried in a field in
Waterford Township.
"~ Jackson decided to bypass the FBI
with his information, relaying it instead
to Michigan Gov. William Milliken, the
state police and Attorney General
Frank Kelley. Plans were made to
search the field on Sept. 27, a Satur-
day, and, of course, word leaked out,
but nobody knew how far.

Ralph Orr, Free Press labor writer
at-the time, recalled that the newspa-
per got one of the leaks and thought it
‘had the story to itself. Editors con-
_vened a midnight meeting in the news-
room to parcel out assignments for
what surely would be the scoop of the
. Shortly before dawn, Free Press’
reporters reached the rendezvous
point where state police detectives had
gathered. So did dozens of other re-
porters and camera crews — enough
to form a strange caravan en route to
the field, complete with backhoes.

Quarles, the Bloomfield detective,
made sure he was clad for the expedi-
tion from head to toe, lest poison ivy be
lurking.

" Attorney General Kelley insisted on

" being present for the search and Michi-
gan State Police Detective Sgt. Joseph
'Koenig picked him up at Oakland Ponti-
ac Airport. Kelley arrived at 5 am.-
wearing tennis clothes and carrying a
racket, .

- Someone from the state police de-

cided to call Assistant Oakland County
"Prosecutor Richard Thompson, since if
anything was found, the local office
would probably handle criminal
charges. Thompson called his boss, L.
Brooks Patterson, to let him know
Frank Kelley was working his turf.

“Although we weren't officially in-
vited,” Thompson said, “we decided to.
£0. ... When we got there, it was like _
a big circus. This huge field was cor- :

doned off, helicopters from the TV.

stations were flying all over, people
were selling hot dogs and popcorn

The circus went on for two days,
and private citizens kept looking after-
ward, especially with Hoffa’s family
posting a $200,000 reward for infor-
mation.

But the field never yielded anything
except dirt.

In October, Koenig, and FBI agents
Jim Esposito and Bob Garrity took off
after another tip: Hoffa’s body was at
the bottom of a swimming pool behind
gl:oomﬁeld Hills mansion near Turtle

e,

The owner of the mansion couldn't
be reached to give police permission to
“cross his property, so the three investi-
gators borrowed a canoe and paddled
across a swamp to the site described by
the tipster. =

The pool house had been aban-
doned years before, and the pool inside
was empty. The cops poked around for
a few minutes, but their hopes sank and
they began paddling back.

On the way, their borrowed canoe
sprung a leak and sank; too. In their
suits, the investigators sloshed their
way back to dry land.

The weeks were beginning to pile
into months. The investigators piodded

on, but they also realized that crimesof ~ in Michigan before. The witness said |

violence are usually solved within days

— or not at all. And they didn’t even™ "

have a body yet. :
1,000 talks with lawyer
Ralph Picardo, a former Teamster

in Anthony Provenzano’s New Jersey ~ same lot on June'26, 1975, doing some '

Local 560, contacted federal agents oa-
Nov. 5 from the East coast prison
where he was serving a murder sen-
tence.

Picardo said he had been visited by
two of his many mutual friends with
Provenzano, brothers Stephen and
Thomas Andretta. He said Stephen
had indirectly let slip that Tony Pro’s
outfit was involved in Hoffa's slaying,
saying he had remained in New Jersey
wde Provenzano’s card-playing

Based on Picardo’s story, the FBI
rushed after subpoenas to.get the
Angrettas and two of Provenzano’s
ghﬂtllegal top assoc:asa“t&sé brothers Gabriel

vatore (Sally Bugs) Briguglio, to
Detroit for police lineups and grand

JUXy questioning. Lo .
Stephen Andretta astounded court

“fficials by leaving the grand jury room

1,000 times to confer with his lawyer,
William Bufalino Sr. Bufalino handed

' 'otit,fautogmphed footballs around the

courthouse to mark the 1,000th time.

" Andretta was finally jailed for con-~ ' memo called HOFFEX. It remains the'

‘tempt when he refused to testify even

 after being given immunity from prose-
along the side of the road.” ;! cution. But he kept silent.

e

State Police Detﬁctiye Koxemg sau:
he passed the time during a long wa
prior to lineups at the Oakiand County

Jail by playing chess with Thompson,

the assistant Oakland prosecutor.

He said he kept one eye on the four
suspects from New Jersey, and was
drawn repeatedly to the short, squat

Briguglio.
SalY‘zxytg.;e couldgusg: that his brain was in
turmoil and he was having difficulty

coping with it,” Koenig said. “We all

agreed he’d be the one to focus on.”
But with no hard evidence, they
never got much of a chance.
On March 21, 1978, Sally Bugs was
shot to death by two hooded gunmen at-
arestaurant in New York’s Little Italy.

There was a flicker of hope about a
case agginst Stephen Andretta in Janu-
ary 1976, when a previously silent
witness told Bloomfield Township po-
lice he was sure he had seen Andretta
at the Red Fox restaurant almost a
month to the day before Hoffa vanished

_ from its parking lot.

During his standoff with the grand
jury, Andretta said he had never been

he recognized Andretta from news
socoumits and was cextain fndretts was

A businesonan who ddno wat s
name known, the witness said he was
parked in an isolated section of the

paperwork, when a Lincoln or Cadillac,
black over gray, parked in front of him.

The witness said 2 man who looked
like Andretta walked from the car to
the restaurant and back. He said the
man noticed him in his car and walked
“What are you doing?”’ he asked the

inessman.

“Don’t I know you?” the business-
man replied. S

“No,1 don’t thirk we ever met,”
the man said, then glanced at the
businessman’s paperwork and walked
back to-his car, )

It'was intriguing information, but
useless unless the businessman was
willing to testify before a a grand jury.
He never did. S

Another lead to nowhere,

The most populdr solution
Based on information that was

good, but not good enough, the FBI |

eventually refined its theory of the
‘case, as-outlined in a Jénuary .1976

most agreed-upon scenario of what

- happened to Jimmy Hoffa:

e
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HOFFA

THE SECRET FILES.

" immy Hoffa was missing,
and as the summer of 1975
dragged into its dog days,

his family and palice were
convinced that the former union
leader, once among the most

powerful men in America, was .

homeJuly30foranaﬁémom' '

meetmgandneverretmned.
. -+Police and Hoffa's family.’
werewrtaintheMaﬁawas

involvec. Hoffa, after all had

encountered some shady
characters in his rise to the top

— people who didn’t want kim

back in the game.

In the Detroit area, Hoffa
was the No. 1 topic. If killers

- could do it in broad daylight to

someone as famous as Jimmy
Hoffa,folkssmd,theyooulddoxt
to anyone, anywhere, acytime.
'Everybody had a theory. But
nobody who might really know

was talking,

Last of three parts.
INSIDE
[ ]

The trail
grows colder-
-as FBI agenis

' come up

e_mpty in
- aiswamp, a
waste-disposal
plant and
grand jury . .
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ARE THEY
NOw?

Josephine Hoffa
“fell ill about three weeks
after the disappearance. The
missing union leader’s wife
died in 1980, at age 62.

James P. Hoffa
i 51 and a Detroit iabor
lawyer. Jimmy Hoffa’s son
has recently considered
running for the Teamsters
presidency, if he can fulfill
union membership

Tequirements.

Barbara Crancer

is 54 and a lawyer, recently
appointed a circuit judge in
St. Louis. She continues to
battle for release of the FBI
files on her father.

Chuckie 0'Brien
is 57 and semiretired in Boca
Raton, Fla., after serving
federal prison terms for
making a false loan
application and accepting an
improper gift from an auto
dealer. The man who once
considered himself Hoffa's
foster son works part-time
for a friend’s landscaping
service and as a volunteer
organizing Red Cross golf
benefits.. . .

- indictment for income tax

causes in 1978 at age 64 i
his office and spartan living
quarters at the rear of his
limousine service in Pontiag

Anthony (Tony Pro
Provenzang

Hediedinprisonatage’llin :

1988 while serving time for
labor racketeering and for
murder in the 1961 death of,
Anthony Castellito,
secretary-treasurer of Loca

* 560, whose body never was

found. .
Vito (Billy Jack) Giacalone

He served time in prison for
a 1977 conviction for

possession of a concealed
weapon. He's 69 and under

evasion,

Anthony (Tony Jack)
Giacalone

He served time in prison for]

a 1976 income tax evasion
canviction and a 1979

extortion conviction. Now
73, pe maintains homes in
Florida and the Detroit area

Thomas Andretta
A Hoffa suspect, he was
convicted of labor
racketeering in 1979, He's
now 55 and a forklift
operator in Las Vegas.

Frank Fitzsimmons
Hoffa’s successor as
president of the Teamsters
died in office in 1981.

L. Curt Grennier _
He retired from Bloomfield
Township police in 1988.
Now 57, he lives in northern
Michigan,

Detective Wally Quarles
He is 53 and handles special
assignments, chief’s office,
Bloomfield Township Police
Department, ‘

Joseph Koenig
He is 46 and in 1987 was
promoted to inspector,
assistant commander of
Michigan State Police
Criminal Investigation
Division.

Bob Neumann

He is an FBI agent in West
Palm Beach, Fla.

Bob Garrity

He is an FBI agent in
Pittsburgh, Fla.

and is recovering from open-

heart surgery,
Salvatore (Sally Bugs)
Briguglio

. Considered a suspect in the

Hoffa case, he was indicted in
the Castellito killing, then
shot to death at age 45 by
two hooded gunmen outside
a restaurant in New York’s
Little Italy on March 21,
.1978. :

Gabriel (Gabe) Briguglio
A suspect in the Hoffa case,
he was convicted of labor
racketeering in 1979, He's
now 53 and driving a truck in
New Jersey. .



© CHAIN OF EVENTS

»

' One of the FBI's first official

i commumques about the Hoffa

; dxsaqpearance recounteq an

" interyiew with Hoffa’s son in .
which James P, Hoffa asserted - ,
' that Chuckie O’Briéi had to be

. involved in Hoffa's + ¥
dlsappeamnfbe :-;,
= 1978 file photo i '
Bl aearched a Hamtramck sanitation plant for Hoffa’s remains. | ‘The FBI made several attempt.s O
. to duplmte the movements of ;-
Police pursued tips that Hoffa's body was iri a cornfield near  O'Brien on the day Hoffa

Jackson, a gravel pit near Milford, a field in Waterford vanished, issing the times and
Township and an empty pool house behind a Bloomfield Hills
mansion. The FBI searched a Hamtramck waste disposal

facility where the body supposedly was destroyed.

the re-creations always ﬁmshed
with 60-90 minutes to gpare.

‘In its ﬁrst working theory of the

places O'Brien gave agents. But- .

®  MONDAY, DECEMBER 2, 1MDETRO" FREE PRESS DA

e

‘Police and FBI agerits spent

.. case, the FBI declared that Hoffd . hours with a secret Informant
probably thought he was being who swore he had | seen Hoffa get.
taken to the Southﬁeld Athletic’ - into marooif cit driven by
. .Club for a meeti when “a lut O’Brien. Police we wefe cr&stfallgn :

‘man was waltmx a select §Pbt when the informant finaily
and either. shot o §tranple his v1slon  caihe tromt G :
Hoffa.” - t

thone L
home of Salv

in an FBI searéh on March 22, .
1978 — the day after Briguglio
was shot to death in New York.

Cops sweep a Mwﬁgan fi eid
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Spectators watch authorities search for Hoffa’s body in September 1975, Many investigators believe the remains are in the Detroit

1975 file phot
area.
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THEBODY -

IT PROBABLY
NEVER LEFT

abound about what really hap-
pened to Jimmy Hoffa.
Even among investigators,
there is little agreement on details of
w&mmmwdhﬁs

Hoffa was declared legally dead on
Dec. 9, 1982, seven y=ars and five
months after he vanished. )

The prevailing law enforcement
theory is that Hoffa got into a car with
someone he trusted, then was killed,
Some investigators believe he was
killed in the car, others that he was
taken to a nearby location and killed.

Knowing Hoffa's fearless nature
and strength — he once rushed and
overpowered a man who pulled a gun in
a Tennessee courtroom — some in-
vestigators think he must have been
rendered quickly unconscious in the

ith chloroform.

- The killers probably disposed of
Hoffa’s body right away, in the Detroit
area. There was no need to haul it —
as some informants have chimed —to
a landfill or Giants Stadium in New i
Jersey, or out to the middle of Lake
Michigan, :

He's also been said to be buried at
the end of dirt road in the Arctic Circle
and under or in just about every free-
way, bridge or major building erected
in southeast Michigan since 1975.

. The FBl focused on Central Sanita-
tion Services in Hamtramck. Infor-

A search with scent dogs was fruit-
less. The plant burned in 1978; the site
is home to the new Wayne County Jail.

By Joe Swickard

* WILLIAM DEKAY/Detrott Free Press

Wally Quarles, holding the Hoffa file, recalls bad tips and poison fvy.

SRV (. -
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ivy and was facing a two-hour.trip home with
'pamfullyuntatedhands armsandlegs.

BY JACK KRESNAK AND JOE SWICKARD
Free Press Staff Writers

© 1992, Detroit Free Press

ally Quarles was hot, tired, frus-
trated and itching like mad.

The Bloomfield Township Po-

hours on a scorching Saturday
rooting around a cornfield and
woods south of Jackson, search-

Quarles had been working the
Hoffa case for three days with
virtually no sleep when he got the

tip around 1 a.m. Saturday, Aug. .

2, about the cornfield. The caller
wouldn't give a name, but he sounded good, he knew
things, and his directions were precise,

So Quarles, desperate for a lead, had
headed west at first light and assembled a
posse of a dozen covs to help..

But it had been a totally wasted day — at a
time when the beleaguered Bloomfield Town-
ship department didn't have a day to wasteon  [;
the biggest case in its history. .

On top of it all, Quarles had gotten poison -

lice detective had just spent eight’

ing for the body of Jimmy Hoffa..

‘“That was the most nnserable ride of my life,” the-
detective said. Even with medication, it was a week -
before Quarles’ suffering eased.

That first weekend after his father vanished, Jimmy
Hoffa’s son James was feeling sick, too.
Increasingly, he was convinced that Chuckie O’Bn-

'en,theTeamsterhlsfatherhadoncetreatedlikeason, .
was involved in what probably was the murder of Jimmy -~ -

Hoffa. No matter how much leeway he allowed, the:

young Hoffa couldn’t account for O'Brien’s time on the -

Wednesday afternoon Hoffa's fathér disappeared from.

the parking lot of the-Machus Red Fox restaurant at
Maple and Telegraph roads. Ly -1

O’BnenandyoungHoffahadpartedonbad terms
before dawn Friday when Hoffa refused to stop grilling

O'Brien about his whereabouts on the day in question, -

O’Brien had promised, ‘though, to begin some ground-
workforh:s m investigation of the mystery. ,
" .. " ‘O’Brien had once been a special assistant

O it

— . to Jimmy Hoffa, the usion leader’s Fight-hand =*

man for whatever needed doing. But now, his -
reputation was becoming that ofaloudmouth,
gnssip and hanger-on.
O’Bnenwasthenwaydownthehstof.a
people police wanted to interview about Hoffa; -

| Seenowa,mgsa :

’ Anthony('l'an(.lack) Gnamlone. thereputed .

ﬁ




HOFFA, from Page 1A |

organized crime capiain Hoffa said he
was going to meet the day he vanished,
was still at the top.

In fact, while police sweated and
young Hoffa fretted on that Saturday,
O'Brien and Giacalone, the man he
called Uncle Tony, were in the cool
confines of the barbershop at the
Southfield Athletic Club.

Jeffrey Schultz, the club’s executive
vice president, said he was surprised to
see Giacalone show up that day, be-

cause of all the publicity linking him to
Hoffa,
== - But Giacalone told Schultz he was
“not about to hide my head in a hole
because of some lousy news stories.”
O’Brien left the club just ahead of
Giacalone and noticed Uncle Tony’s .
“security” — the undercover police
who had been tailing him for two days.
That night, O’Brien attended the
wedding of his friend Bobby Adell, the
— former Detroit fire commissioner
whose wealthy brother Marvin had
been letting O'Brien live in his base-
ment since O’Brien’s divorce. O'Brien
stayed at the wedding reception until 3
" a.m. but was up at 7:30 to catch a ride
to Metro Airport from Hymie Cooper,
~"an employee of Marvin Adell.
O'Brien was getting ready to kiss
Detroxt good-bye and take a Team-

sters job near Miami arranged for him ;

by Frank Fitzsimmons, the union presi-
dent who had succeeded Hoffa and
__ thendrawn Hoffa's pubhc wrath for the
~ way he ran the nation’s largest labor
" organization.
During the ride, O’Brien looked out
the back window of Cooper’s car and
said, “I'll bet they’re following me. ”

But nobody was.
The FBI takes over

~ Nothing was going right for thé
local and state pohcetrymgtocrad(
the case.
A tape recorder police had

| - the Hoffa family to record all thexr

telephone calls kept eating the tapes.

Finally a detective went out and beught
a new Sony.

But Sunday at 6:30 p.m. came good

news. - '
The FBI called and announced they
were assuming jurisdiction. :

Previously barred from taking on a
purely local missing person case, the
FBI now said communications. had
been received demanding a ransom for
Hoffa and implying he had been taken
across state lines. That was enough to
make a federal case of it — and bring
to bear the FBI's massive, nationwide
resources and expertise, the same
force that spent a decade gathering the

" evidence that sent Jimmy Hoffa to

prison for almost five years.

. The communications were never
fully explained, but Bloomfield Town-
ship police were too reheved to ask
many questions.

Within the hour, FBI agent Bob -
Neumann, who had been informally
advising the local police, and agents
Bob Garrity and Mort Nichol were at
the Hoffa cottage, reinterviewing fam-
ily members.

James Hoffa, a near match for his
father in intensity, immediately told
the agents that the family consxdered
Chuckie O’Brien the “prime suspect.”
He said G'Brien had stolen money from
his father, thrown in with the Giaca-
lones to extricate himself from serious

personal financial problems and had &

shunned Jimmy Hoffa’s overtures at
reconciliation.

In the spare language of the bu-
reau’s internal communication, an
agent sent a report to FBI headquar-
ters in Washington:

“Detroit has determined that Gia-
calones were aware of O’Brien’s finan-
cial plight . . . and insured commitment
of O'Brien by furnishing him with the
financing he needed. .

“It is the belief of James P. Hoffa .
that O'Brien was instrumental and. al
direct participant in dxsappearance of 1

‘| Hoffa, andplannmgofeventsleadmg=

]uptod:sappmranoe 7

Agents also were ‘given a .note |
' written by Hoffa that seemed to be his
‘mneraryfor Wednesday, July 30: “TG :
‘2.30Wed 14MileTelFowatMaple
f On Sunday morning, Aug. 3, oﬁxer
agmtsamvedatthe Hoffa cottage to
’mstall to monitor all calls.
One agent was finishing a connection
i when he tapped into a conversation of
' Hoffa’s daughter, BarbaraCrancer

%

“No, I'm very surpnsed,” sne was
saying about the G-men who had dog-
ged her father for years. “Actually,
they’re very nice.”

They were also very intense.

A Southfield real estate broker who
had shaken Hoffa's hand in the Red Fox
lot was visited at least nine times by the
FBI in the first few weeks of the
investigation. He said news accounts of
Mafia involvement terrified him and he

~ insists to this day on anonymity.

“I was afraid to turn the ignition on
my car,” he said. “It really got tome.”
While the heat was on in Detroit,
Chuckie O’Brien was in West Mem-
phis, Ark., enjoying a brief reunion with
his new bride. When federal investiga-

" tors reached him, O'Brien agreed to

talk. but wanted to meet on friendly

So a meeting was arranged for the
aftemoon of Aug. 6 at Teamsters
headquarters on Trumbuil in Detroit.

There, for the first time, investiga-
tors heard Chuckie’s fish story and
about the borrowing of Joey Giaca-
lone’s car. O'Brien also revealed that

after droppmg off a salmon sent as a
gift to Teamsters official Bobby
Holmes, he had stopped by the South-
field Athletic Club to see Anthony
Giacalone.

"O"Brien said he stayed just briefly

. with Uncle Tony, leaving * -y 3pm.to
beat rush hour traffic.

_ Agents were intrigued as O'Brien
went on to mention his visit to Giaca-
lone’s condominium the day after Hoffa
vanished, a dinner the next evening
with the Giacalone family at the St.
i Clair Inn, and his Saturday visit with -
Uncle Tony back at the club,

-How could Chuckie so nonchalantly
socnhzewnthamanpubhcly implicated
int the Hoffa case?

"%t was personal time,” O'Brien
would explain years later. “We were'
almost family.” .



He said “Dad and Uncle Tony” —
as O'Brien referred to Hoffa and An-
thony Giacalone — would never meet
anyplace so public as the Red Fox. For
two such well-known figures, “it'd be
like meeting or: television on the Chan-
nel 7 News,” he said.

. O'Brien characterized his s

falling out with Hoffa and Hoffa’s re-
ported feud with mob-connected New
Jersey Teamster Anthony (Tony Pro)

Provenzano as “all just n
tak.” et

O'Brien said he had been in the
Memphis area since leaving Detroit
three days earlier, He neglected to
mention a stop at Teamsters head-
quarters in Washington for a meeting

" --with Fitzsimmons,

Bloomfield Township Lt. Curt
Grennier said the session left him
feeling that a smug O'Brien was trying
to hoodwink the police. :

“It was like he was saying ‘Ask me
any question you want, but you're not
going to learn a whole lot,’ ** Grennier
said. “We kept pressing and press-

~ing: ... We were pretty sure that he
wasn't telling us everything, not that
he was lying, but he wasn't divulging
some things.” :

. As the detectives left Teamsters
headquarters on Trumbull near Tiger
Stadium, they were mobbed by report-
ers and cameramen who followed them

down the sidewalk. But the police
weren't talking. :

Then a reporter spotted O'Brien
leaving the building, and, almost as
one, the media pack descended on him,

-=A reporter who was standing the

-wrong way got a TV cord wrapped
around his neck and was dragged half-
way down the block.

The police huddled afterward to
review the three-hour O'Brien inter-
view. They compiled a list of problems:
@ On the day Hoffa vanished, O'Brien
could not account for his dime from
about 2:30 until 4 p.m., when ne was
back at his office. That period was
critical in the Hoffa disappearance,

- @ O’Brien claimed he was at the South-

- field Athletic Club at 2 p.m. that day,
but no one saw him there. Co
& He said he was waiting for a ride to

- work as usual at 8 am. July 31, less
than 100 feet from the Red Fox lot

+ where Hoffa's abandoned car sat, but -

claimed he never noticed it.

mHe claimed he heard of the disap-
pearance on the morning of July 31 and
it enraged him. But others said O'Brien

was told around 2 p.m. that day and

waitedaboutZOmimxt&ql;eforémak—
ing some telephone inquiries.

m He said he was on good terms with
both Jimmy Hoffa and son James, but
everyone else seemed to know other-
wise, :

After he left the Teamsters offices,
O'Brien called the Hoffa home. Police
were eavesdropping, as usual.

“T told them the truth,” O’Brien
told James Hoffa,

“I want you to take a polygraph,” .

Hoffa told him.

*“Tl have to talk to my lawyer about
- that one,” C"Brien said,

Young Hoffa hung up on him.

By the end of the day, as O'Brien
headed back to Memphis and his bride,
the FBI had formulated its first work-
ing theory of the case:

Hoffa met Anthony Giacalone’s

. brother, Vito (Billy Jack) Giacalone, at

the Red Fox, and they drove toward

the Southfield Athletic Club. But “a hit

man was waiting at a select spot and
either shot or strangled Hoffa,”

But the Giacalones weren't volun-
teering anything. Grand jury subpoe-

nas produced nothing but a string of

nonanswers. o
And authorities still had no one

credible who saw Hoffa leave the Red

Fox lot — until the call from a man who

would be known only by one of the code

numbers the FBI assigns inforinants:
DE 7223-PCI. , a
* - The secret witness told FBI agents

he saw Jimmy Hoffa get into a-black

Lincoln with two men.
Under questioning by agents, he
ed it to a maroon car, and insisted
it was driven by Chuckie O’Brien. The
color maroon was key. Few people
knew that O'Brien had told investiga-
tors about borrowing Joey Giacalone’s
new maroon Mercury the day Hoffa
vanished. The Mercury also had the
long, boxy look of a Lincoln. I
The informant was given a lie de-
tmr tst. cS . ] . . e
diately to FBI Director Clarerice Kelly:
“It was concluded that DE 7223-

" PCI was not truthful.”

But the witness was insistent, sign-
ing'a sworn statement. Another test,
was given, this time concluding; “Pos-'
sible deception.” T

See HOFFA, Fage 6A ’
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+ HOFPA, fram Page 54 o
" Agents took DE 7223-PCI back to
. the Red Fox lot, and he pointed out the
; . wrong spot when asked where Hoffa’s
" car had been that day.
But at least one agent who was on
the case said the informant remained
“a very believable guy.”
“He came up with the story on the
-maroon car, and we thought it was:a
- -pretty secret piece of information. We
.. didn’t realize that it had appeared in a
* ,.newspaper article somewhere, very
obliquely. ... We had every reason to
, believe him. So we did.”
. The FBI set up a meeting for the
informant with Robert Ozer, head of
-the federal strikedforce in Detroit
“working on a grand jury investigation
-of Hoffa.
DE 7223-PCI told his story yet

again.
i “This is almost too good to be
~true,” an agent said,

*  Then DE 7223-PCI added a post-

“'scapt,

.~ +“Pm just trying to-help you guys
-out,” he said. “God told me to do this.”
- The man said his knowledge of
Hoffa’s abduction had come in a vision
“sent by God. :

- “We felt like idiots,” said one FBI
agent. “Oh, God, that was a downer.”

P N
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‘Hothing to gain’

New Jersey state police, mean-
while, had tracked Anthony Proven-
zano down at the Franklin Diner on
Route 17 in Hasbruck Heights, NJ.,
where Sgt. Jim Sweeney of the intelli.
gence bureau conducted an interview,

Hoffa had told several people that

he expected Tony Pro to be with
Anthony Giacalone at the July 30th
meeting,
- Provenzano, a New Jersey Team-
sters official and ex-convict with reput-
ed underworld ties, told Sweeney he
was a close friend of both Jimmy Hoffa
and Frank Fitzsimmons and would
have “nothing to gain” by Hoffa’s
disappearance, -

Provenzano said he and Hoffa were
inseparable in prison, even ate most of

" their meals together, but had not seen
each other since their release.

“He’s my type of man,” Proven-
zano said. “Aggressive and hard work-
mg.’l

Provenzano speculated that the
only people who stood to benefit from
Hoffa's death were his family, who
would get insurance money, and black
“Teamsters, who could make a play for
union power with Hoffz out of the way.

On the afternoon of the 'supposed
meeting, Provenzano said he*was play-
ing cards at his New Jersey union hall
with his brother Salvatore and a pal,
Stephen Andretta,

Back in Detrdit, authorities ob-
tained a search warrant for Joey Giaca-
lone’s 1975 maaogn Mhiscltgry

- Brougham, the car O'Brien -
rowed. I was seized Aug. 9 at 2 am,
from Giacalone’s St. Clair Shores con-

omin:

um,
. . . Preliminary tests showed no sign of
uman blood on the seats or in the
trunk of the car. But numerous hair
samples and unknown micrbscopic par-
ticles were taken, as well as several
fingerprints, :
In the trunk, agents found a Rem-
. ingtor. Wingmaster model 870 .12-
gauge pump shotgun, serial nuprex
T056008V. The gun had a black pistol-
typegxip,anexua-longmbethhrogm
for additional shells, and a metal folding
. stbck‘onwhichovtnrlas?stamped“?orl.aw
Enforcement Only.”
JoeyGiamlonereaﬂaggﬁttedthe
-shof belonged to ents con-
ﬁrmtggnthathebought itonMardx.l‘l,
1975, at Peter’s Gun Shopin Roseville,
‘ Agents also found an empty black pistol
holster under the front passenger seat.
In the glove box were numerqus
*rounds of .38-caliber bullets, several
~ 22-caliber . Magnum rounds, a hand-
- kerchief and a shirt.

Inaﬂ,agentsoollectedenoughevi-
~dence to fill two cartons — each
:masu;ingﬂueefeetbythreefeetby

inches — for shipment to FBJ

Later, FBI techniciang would go
over every speck, nit, thread or hajr
found_inside the car. One “single

Three trained tracking dogs, two of
them brought in from Philadelphia,
picked up Hoffa’s scent in the backseat
of the Mercury.

But none of it added up to a case
against anyone, and the investigation
began taking some strange turns as
tips continued to pour in. )

On Aug. 11, police and FB] agents
searched a 100-acre gravel pit owned
by Jimmy Hoffa’s brother William near
Highland on the Oalkland-Livingston
county border. Later, infrared photos
of the pit were taken from a military
plane, but there was no sign of a body
or disturbed earth to mark a grave.

‘On Aug. 12, James Hoffa received a
ransom letter demanding $1 million in
small bills,

“If law is around, good-bye James
iddle Hoffa,” the note read. “We send
back nuts, not ears. He is already
wounded. We had to cut him up a bit,” .
The note, signed Queen Liz, directed

Hoffatodeliverthemoneytothe?ll

Bar on Michigan in downtown Detroit
at 2 p.m. on Aug. 19, :

He didn’t go. No one else showed
up, either, except police.

The FBI decided it was time to talk
again with O'Brien, but an agent let slip
on Aug. 17 that no one seemed to know

he was,
v Headlines and TV news screamed
fora day that a key witness in the Hoffa
case had vanished. O'Brien’s son saw
an NBC news account in West Mem-
phis, Ark., and turned to his father,

“Dad,” he said, “you’re missing.”

The next day, O'Brien left his wife
again to fly into Detroit for what he

expected to be a nice, quiet interview,
Instead, the Metro Airport gate area
was packed wall to wall with reporters
and photographers, yelling questions
and fighting for position,

“It was insane,” O'Brien said, “The
FBI went and leaked this, and you
wouldn't believe it there. It was in-
mll

_This session was conducted in a
pohoeofﬁoeattheairport.andagents
{tried to pin Chuckie down about the
car.theﬁsh,theclubandjustwhenhe
had gone where,

- troit visit to the FBI,

i s kept g up.
O'Briennowsnidhehadspoketo
Anthony Giacalone the night before
Hoffavanished,andUndeTonysaidhe
wasgoingspendthewimleaftemooan
{:l;ly 30th at the Southfield Athletic
ub,

O'Brien added details about his own
brief meeting that day with Giacalone,

- saying Uncle Tony had given him two

$100 bills as graduation presents for
O'Brien’s children,

And O'Brien said he left the club at
3:15 p.m. — later thap he’d claimed

ore.

O’Brien finally gave the agents a
timetable, ticking off what he had done
ﬂntdayandwhen.ltdidnotataﬂ
match the story he hag just told.

* Butabove all, 0'Brien was adamant
that Hoffa was not in the maroon
Mercury that day,

“Never,” he insists to this day. “If
he was in there, you might just as well

{put Hitler in there, too. No way was he

in there.”
“I loved the Old Man,” O'Brien
town agaj

said, and he left

A few days later, FB] agents tried
‘to duplicate Chuckie's movements of
July 30. No matter how many times
they ran through his timetable, they
always ‘came up with 60-90 minutes of
extra time,

In late August, the FBI Laid out 2

waste disposal firm in Ham.
tramck owned in part by Raffael
(immy Q) Quasarano,
In a sealed affidavit filed to get the
Wwarrant, agents said they had been told
by two FBI informants that Hoffa’s
body was “totally destroyed” by the
I company’s commercial size
ders, compactors and incinera-
tors. One said 10 other Bangland vic-
tims had gone the same way.
According to the affidavit, Team-

weekend before Hoffa disappeared and
secretly met with Quasarano at Lar-
co’s Inn on West McNichols.

The affidavit noted that rather than
using any of the luxury autos available
from the union in Detroit, Fitzsimmons
got around during his visit in a car
borrowed from Ron Roxburgh, Centra]

itation's president. .

Fitzsimmons acknowledged the De-

but deniad meet-
ing with 0 and Vitale, the
affidavit said.

The bureau got its warrant and the
FBItooktraineddogsintotheplantto
hunt for any scent of Hoffa, Nothing
was found.
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